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BYD Başkan Yardımcısı
ve BYD Amerika Üst
Yöneticisi Stella Li,
Türkiye'ye sadece bir
üretim tesisi inşa et-
meye gelmediklerini
belirterek, "Türkiye'yi
geleceğin teknolojisi-
nin merkezi, ardından
inovasyon merkezi ha-

line getirmek istiyo-
ruz." dedi. Li, Türki-
ye'nin, AB ülkeleri için-
de en büyük üçüncü
otomobil üreticisi ol-
duğunu ve bunun yanı
sıra ülkede çok sayıda
yüksek eğitimli AR-GE
yeteneği bulunduğunu
söyledi. » Sayfa 5’te

Milli Savunma Bakanlığı
Basın ve Halkla İlişkiler
Müşaviri Tuğamiral Zeki
Aktürk, bakanlıkta dü-
zenlediği basın bilgilen-
dirme toplantısında, 11
Temmuz "Srebrenitsa
Soykırımını Uluslararası
Düşünme ve Anma
Günü" münasebetiyle,
29 yıl önce soykırıma
uğrayan Srebrenitsa şe-
hitlerini rahmetle anarak,

Bosna Hersek halkının
acısını paylaştıklarını ifa-
de etti. Aktürk, yaklaşan
15 Temmuz Demokrasi
ve Milli Birlik Günü ve-
silesiyle de demokrasiye
ve milli iradeye kasteden
FETÖ'cü hainlere karşı
vatanı ve bayrağı için
canlarını feda eden şe-
hitlere Allah'tan rahmet,
gazilere uzun ömürler
diledi. » Sayfa 8’de

Prof. Dr. Levent Kurnaz,
El Nino etkisinin sona
ermesi ve La Nina etki-
sinin yavaş yavaş baş-
lamasıyla birlikte
2024'ün son 6 ayında,
ilk 6 ayına kıyasla rekor
sıcaklık görülme ihti-
malinin düşük olduğu-
nu kaydetti. Avrupa Bir-
liğine bağlı Copernicus
İklim Değişikliği Servisi
verilerine göre, geçen

haziran ayında küresel
ortalama sıcaklıklar
1991-2020 ortalaması-
nın 0,67 derece, bir ön-
ceki en sıcak haziran
olan 2023 haziran ayı-
nın ise 0,14 derece üze-
rine çıkarak 16,66 de-
rece olarak ölçüldü.
Böylece geçen ay, in-
sanlık tarihinin en sıcak
haziran ayı olarak ka-
yıtlara geçti. » Sayfa 3’te

umhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan, Newsweek dergi-
sinin sorularını yanıtladı.

Hassas bir dönemde ABD'nin başkenti
Washington'da düzenlenen NATO Zir-
vesi'nde İttifakın en büyük ikinci askeri
gücü olan Türkiye adına hangi mesajları
verdiği sorusuna Erdoğan, Türkiye'nin
NATO'nun önemli bir üyesi olduğunu
anımsatarak İttifak'ın operasyon ve gö-
revlerine aktif olarak katkıda bulunul-
duğunu söyledi. Erdoğan, Türkiye'nin
temel hedefinin NATO müttefikleriyle
dayanışmayı güçlendirmek ve ortak
akılla bölgeyi ve dünyayı tehdit eden
sorunlara sürdürülebilir çözümler
bulmak olduğunu belirtti. Değişen
dünyada her gün "yeni sorunların
ortaya çıktığı" değerlendirmesini ya-
pan Erdoğan, bu sebeple NATO'nun
hazırlıklı, kararlı ve güçlü olması ge-
rektiğine inandıklarını dile getirdi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, NATO
ile Rusya arasında "doğrudan çatışma
çıkması potansiyeline" yönelik soruya
verdiği yanıtta, Türkiye'nin başlan-
gıçtan itibaren bu savaşta taraf ol-
mayacağını açıkladığını hatırlattı. Er-

doğan, "Duruşumuz sadece barış yan-
lısıdır. Çözüm, daha fazla kan dö-
külmesi ve acı çekme değil, diyalog
ile sağlanan kalıcı bir barıştır." dedi.

Erdoğan, Gazze'de yaşananlara dair
soruya, "İsrail ile Gazze arasındaki
durum bir savaş değil; bu, İsrail'in
insan hakları ve uluslararası hukuku
hiçe sayan ve sonuçta katliamlara ne-
den olan saldırılarıdır. Filistinliler, Gaz-
ze'de sadece evlerini, sokaklarını ve

vatanlarını savunuyorlar. İsrail, gün-
lerdir Gazze'de sivillerin yaşadığı ve
sığındığı sivil altyapıyı kasıtlı olarak
hedef alıyor. Biz buna ilk günden bu
yana karşı çıkıyoruz." yanıtını verdi.
İsrail'in Gazze'ye saldırılarının 7 Ekim
2023'te başlamadığına dikkati çeken
Erdoğan, şunları kaydetti: "İsrail, yıl-
larca Gazze'ye açık hava hapishanesi
muamelesi yaptı. Yerleşimci adını ver-
dikleri hırsız teröristleri kullanarak Fi-

listinlilerin evlerini, iş yerlerini ve
tarım arazilerini gasbediyorlar. Bir dü-
şünün: Biri evinize bir İsrail askeriyle
geliyor, sizi dışarıya atıyor ve evinizin
artık onlara ait olduğunu söylüyor.
İşte Filistin’de yaşanan bu. İsrail, yıl-
lardır Filistin topraklarında sistematik
bir devlet terörü uyguluyor. İsrail ulus-
lararası hukuku ihlal ediyor. Gazze'de
acil ateşkes çağrısı yapan BMGK ka-
rarına ne oldu? İsrail, bu kararı bırakın
uygulamayı, umursamadı bile. Şu anda
İsrail'e uluslararası hukuku ihlal ettiği
için kim ne tür bir yaptırım uygulaya-
cak? İşte gerçek soru bu ve buna
kimse cevap vermiyor. Bu saldırıların
derhal durmasını istiyoruz, İsrail'in
Gazze'den çekilmesini ve insani yardı-
mın kesintisiz bir şekilde Gazze'ye ulaş-
tırılmasını istiyoruz. Bölgede kalıcı barış
için 1967 sınırlarına dayalı iki devletli
çözümün uygulanmasını istiyoruz. İs-
rail'in başta Lübnan olmak üzere bölge
ülkelerine yönelik tehditleri ve çatış-
maları bölgeye yayma girişimleri sona
ermeli. Aksi takdirde bölgemiz daha
derin çatışmalar ve hatta savaş riskiyle
karşı karşıya kalacaktır." » Sayfa 7’de

C

Galatasaray Teknik Direktörü Okan
Buruk, en doğru transferleri yapmak
için çalışmalarının devam ettiğini
belirterek, "Taraftarımızı erken
transferle değil doğru transferle
mutlu edeceğiz." dedi. » Sayfa 11’de

Boğaziçi Üniversitesi, yük-
seköğretim derecelendir-
me kuruluşu QS'in "Av-
rupa'nın En İyi Üniversi-
teleri Sıralaması 2025"te

34 sıra birden yüksele-
rek, bölgesel sıralamada
en fazla ilerleme göste-
ren yükseköğretim ku-
rumu oldu. » Sayfa 3’te

Doğurganlık hızındaki
düşüş alarm veriyor

Ittıfak

Uzmanlar, Türkiye'nin doğurgan-
lık hızının Avrupa Birliği (AB)
üyesi ülkelerin ve dünya ortala-
masının altına inmesinin ardından
gelecekte karşılaşılabilecek olası
risklere dikkati çekti. » Sayfa 2’de
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Boğaziçi Üniversitesi Avrupa’nın en fazla
ilerleme gösteren yükseköğretim kurumu

Okan Buruk’tan taraftarlara
transferde “Sabır” çağrısı!.. 

MÜZEYYEN HÜLYA GÜNAY’IN RÖPORTAJI 12’DE

Fatih Sultan Mehmet’in İstanbul’u
fethinden sonra ilk cuma namazını
kıldığı "fethin sembolü" Ayasofya
Camii, 4 yıl önce 10 Temmuz
2020’de Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan’ın attığı imza ile yeniden iba-
dete açıldı. Sürekli Vakıflar Tarihi
Eserlere ve Çevreye Hizmet Der-
neği’nin açtığı davanın ardından
Danıştay 10. Dairesi, Ayasofya’nın

camiden müzeye dönüştürüldüğü
24 Kasım 1934 tarihli Bakanlar
Kurulu kararını oy birliğiyle iptal
etti. Böylece Ayasofya’da yeniden
ibadet etmenin yolu açıldı. 86 yıl
boyunca müze olarak kullanılan
"fethin sembolü" Ayasofya Camii,
10 Temmuz 2020’de Cumhurbaş-
kanı Erdoğan’ın attığı imza ile
yeniden ibadete açıldı. » Sayfa 3’te

ERDOĞAN: Bölgemiz 
savaş riskiyle karşı karşıya

En sıcak ilk 6 ayın ardından küresel
sıcaklıklarda düşüş öngörülüyor

Otokoç Oto-
motiv Kirala-
ma Lideri Atıl-
gan, hava
yolu ulaşımı-
na artan tale-
bin, araç kiralamada da yaşan-
dığını belirterek, "Bu yaz, araç
kiralama talebinin geçtiğimiz
yıla oranla yüzde 25-30 ban-
dında artış göstermesini bekli-

yoruz." dedi. B seg-
ment hatchback
otomatik ve C seg-
ment sedan otoma-
tik araçların en çok
tercih edilen model-

ler olduğunu ifade eden Atılgan,
artan fiyatların, müşteri tercih-
lerini geçmiş yıllara oranla daha
ekonomik seçeneklere yönelt-
tiğini kaydetti. » Sayfa 5’te

Muharrem ayının doku-
zuncu günüdür. Muhar-
rem’in dokuzuncu günü
ile onuncu günü arasın-
daki geceye Aşûre Gecesi,
onuncu gününe de Aşûre
Günü, denir. 

SÜLEYMAN GÖKSU » 3’te

Hepimizin bir akrabasının, kom-
şusunun, köylüsünün lakabıdır
Almancı… Yurt dışı izlenimleri-
min ilkini Balkanlar için paylaş-
mıştım, olumlu dönüşler aldım,
yine yapmak istedim.

NİHAT CEYLAN » 8’de 

Aşûre gecesi
ve günü

Gurbettekiler
ve biz

Araç kiralama talebinde yüzde 30 artış bekleniyor!

Türkiye Yazarlar Birliği ta-
rafından, 2023 yılında Se-
merkand Radyo/Edebi
Söyleşiler ile radyo prog-
ramı dalında ödüle layık
görülen Mehmet Dumlu-
pınar ile yaptığımız söyle-
şiyi siz değerli okurlarımı-
zın ilgilerine sunuyoruz: 

M.H.G: Okumanın ha-
yatınızdaki anlamı…

M.D: Bir müslümanın

okuma takvimi  olması lazım.
Okumak kadim bir fiil, itibarlı
bir fiil. Okumadığım zaman-
lar kendimi karanlıkta kalmış
hissediyorum. Dışarıya karşı
da biraz gergin oluyorum.
Acizane benim günlük oku-
ma rutinim şöyle, günümün
on beş yirmi dakikasını
yüce kitabımız Kur’an-ı Ke-
rim’e ayırırım. Bu olmazsa
olmazdır benim için.

Mehmet Dumlupınar: Okumadığım zamanlar
kendimi karanlıkta kalmış hissediyorum (1)

MSB: Irak ve Suriye’nin kuzeyinde son bir
haftada 28 terörist etkisiz hale getirildi

Li: Türkiye’yi geleceğin teknolojisinin
merkezi haline getirmek istiyoruz

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "İsrail'in tehditleri ve çatışmayı yayma girişimleri sona ermeli. Aksi takdirde bölge-
miz daha derin çatışmalar ve hatta savaş riskiyle karşı karşıya kalacak" dedi. Erdoğan, "Bölgemizde terör dev-
leti kurabileceklerini düşünenler için bu büyük bir hayaldir ve asla gerçekleşmeyecektir." ifadelerini kullandı.

Ayasofya-i Kebîr Câmi-i Şerîfi'nin
ibadete açılmasının 4. yıl dönümü
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ürkiye İstatistik
Kurumu (TÜİK)
ve Birleşmiş Mil-

letler (BM) verilerinden derle-
nilen bilgilere göre, Türkiye'nin
doğurganlık hızı, 2023'te AB
ortalamasının altına düştü. Tür-
kiye, geçmiş yıllarda AB orta-
lamasından daha yüksek do-
ğurganlık hızıyla dikkati çeki-
yordu. Ancak doğurganlık hızı
2023 yılında AB'de 1,54 çocuk
olurken, Türkiye'de 1,51'de kal-
dı. Türkiye'nin doğurganlık hızı
27 AB ülkesinden 16'sının ge-
risinde yer aldı. Türkiye'nin do-
ğurganlık hızı 2022'de 1,62 ço-
cuk olurken, AB ortalaması
1,53 olarak belirlenmişti. Do-
ğurganlık hızı 2021'de de 1,70
ile AB ortalamasının üzerinde
yer alıyordu. Türkiye'nin 2001
yılındaki doğurganlık hızı ise
2,38 seviyelerinde bulunuyor-
du. Türkiye'nin doğurganlık
hızı geçen yıl itibarıyla dünya
ortalamasının da altında yer
alıyor. BM verilerine göre
2023'te dünya ortalaması 2,31
çocuk olurken, Türkiye 1,51
ile sıralamada ilk 100 ülke içe-
risinde bulunmuyor. Cumhur-
başkanı Recep Tayyip Erdoğan
da Türkiye'nin nüfusun kendini
yenileme eşiği olan 2,1 seviye-
sinin altında olduğuna dikkati
çekerek, "Nüfus, millet olarak

en büyük gücümüzdür ve bunu
korumak zorundayız. Önümüz-
deki dönemde bu konuda daha
kararlı olacağız." değerlendir-
mesinde bulunmuştu.
"Nüfus azalmaya
başlayabilir"

Hacettepe Üniversitesi Nü-
fus Etütleri Enstitüsü Öğretim
Üyesi Doç. Dr. Ayşe Abbasoğlu
Özgören, konuya ilişkin de-
ğerlendirmesinde, Türkiye'de
toplam doğurganlık hızının
1950'lerden bu yana genel ola-
rak düşüş eğiliminde olduğuna

işaret etti. Doğurganlık hızının
düşmesi sonucu nüfusun yaş-
lanması olgusuyla karşı karşıya
kaldığını belirten Özgören, ça-
lışma çağındaki nüfusun azal-
maya başlaması ve yaşlı nüfus
oranının artması sonucu nü-
fusun doğrudan azalmaya baş-
layabileceği uyarısında bulun-
du. Özgören, doğurganlık hı-
zındaki düşüşün uzun sürecin
sonucu olduğunu ve bu eğilimi
durduracak veya yavaşlatacak
politikaların 2008'den bu yana
gündemde olduğunu anımsattı.
BM tarafından demografik fır-

sat penceresinin "40 yaş üzeri
nüfusun toplam nüfusun ya-
rısını oluşturduğu noktadan
önce, 15 yaş altı nüfusun top-
lam nüfusun yüzde 30'undan
az olduğu ve 65 yaş ve üstü
nüfusun toplam nüfusun yüzde
15'inden az olduğu dönem"
olarak tanımlandığını belirten
Özgören, şu değerlendirmede
bulundu: "Türkiye için demo-
grafik fırsat penceresi halen
açık ancak bu fırsat 2040'lara
kadar sürecek, bunu yaklaş-
makta olan bir alarm gibi dü-
şünebiliriz. Türkiye'de doğur-

ganlık hızını dünya ortalama-
sının üzerine çıkarmak yerine
11. ve 12. Kalkınma planla-
rında da belirtildiği gibi do-
ğurganlığı yenilenme düzeyinin
üzerinde tutmak daha gerçekçi
bir hedef olacaktır."
Türkiye'nin yaş
yapısı değişiyor

       Ankara Sosyal Bilimler Üni-
versitesi Sosyal ve Beşeri Bilimler
Fakültesi Sosyoloji Bölümü Öğ-
retim Üyesi Prof. Dr. Sutay Yavuz
da Türkiye'nin demografik dö-
nüşüm sürecinde olan ülkeler
arasında yer aldığını ve büyük
oranda bu süreci tamamladığını
söyledi. Bu durumun, Türkiye'nin
yaş yapısının değiştiğini göster-
diğini ve nüfus piramidinin ta-
banında artık belirgin bir daralma
olacağını bildiren Yavuz, bu pi-
ramidin orta kısmında ve yak-
laşık 20-30 sene sonra da tepe
noktalarında genişleme görüle-
ceğini anlattı. Yavuz, doğurganlık
hızının yeniden yükselişe geç-
mesi için çalışma hayatının dü-
zenlenmesi ve barınma konu-
sundaki sorunların giderilmesi-
nin önem taşıdığını aktarırken,
kentlerde çocuklu ailelerin daha
kolay hareket edebileceği alan-
ların oluşturulması ve kreş sa-
yılarının artırılması gerektiğini
bildirdi. lANKARA-AA

Beyin ve Sinir Cerrahisi
Opr. Dr. Özgür Ba-
ran, boyun fıtığı
hastalarının ge-
nellikle yanlış
uyuma pozis-
yonu ve masa
başı meslek
gruplarında
daha fazla rast-
ladığını söyledi.
Boyun fıtığının ne
olduğuna değinen Dr.
Baran, omurgadaki diskler
arasında elastik yapıda olan dis-
kin, omurilik kanalına ve kollara
giden sinirlere bası yapmasıyla
oluşan bir durum olduğunu ifa-
de etti. "Daha çok bize boyun

ağrısı, boyun da
uyuşma, kol-

lara, ellere
hatta par-
maklara
ulaşan
u y u ş -
m a l a r
şeklinde

gelir" di-
yen Dr. Ba-

ran, "Özellikle
masa başında ça-

lışan ve sabit bir nok-
taya bakıp boynu hareketsiz ka-
lan meslek gruplarında daha
çok rastlarız. Veya diş hekimle-
rinde, boynu daha çok fleksiyon
hareketleri ile ön tarafta tutan

insanlarda bunu daha çok gö-
rürüz. Ya da yukarı doğru kafa-
sını kaldıran telefonu baş ve
omuz arasında uygunsuz bir
şekilde kullanan kişilerde boyun
fıtığına daha çok rastlarız” dedi.
Boyun fıtığı hastalarının yüzde
95'i ameliyatsız, yüzde 5'i ise
ameliyatla iyileşebildiğini akta-
ran Dr. Baran Şöyle konuştu:
"Her boyun fıtığı ameliyat olur
mu? Hayır, boyun fıtıklarının
yüzde 95' i ameliyatsız iyileşir.
Fıtığın yerine, boyutuna, hasta
da bir kas gücü meydana gelmiş
mi, ağrısının durumu ne du-
rumda, detaylı fizik muayene
sonucuna göre yüzde 95 ora-
nında boyun fıtığı hastaları, ağrı

kesiciler, egzersizler, uygun fizik
tedavi uygulamalarından fayda
görür. Ama yüzde 5 kesim de-
diğimiz, artık omurilik kanalına
bası yapan, kollara giden sinir-
lerde bası bulgusu oluşturup
kollarda bir güç kaybı meydana
getiren, hastalarda boyun fıtığı
ameliyatı kaçınılmaz olur. Ana-
tomik olarak boyun fıtığı ame-
liyatı yapınca bizim boyunda
katlantı dediğimiz çizgisel hatlar
var. Oralarda 3 santimetre ge-
nişliğinde bir kesiyle yapıyoruz.
Katlantı yerlerinde yaptığımız
için iz olarak pek görünmüyor."
Boyun fıtığına yönelik yapılan
ameliyatları aktaran Dr. Baran,
"İki yöntem var. İlki, anterior

girişim ön taraftan yaptığımız
ameliyat birde posterior girişim
dediğimiz arka tarafta olan ame-
liyat. Arkadan girişimle yapılan
ameliyat. En sık yaptığımız ame-
liyat ise anterior cervical mit-
rodiskektomi yani yüzde 80
oranında ön taraftan ameliyat
yapıyoruz. Standart olarak doğ-
ru yatış şekli yan yatış şeklidir.
Uyurken seçilecek yastığın kafa
ile omuz arasında ki boşluğu
dolduracak nitelikte ve orto-
pedik bir yastığın olmasında
fayda var. Yüzüstü yatanlarda
daha çok bu tarz boyun ağrısı,
boyun fıtığı şikayetleri olduğunu
görüyoruz.” ifadelerinde bu-
lundu. lDİYARBAKIR-İHA

Uyurken seçilecek
yastığa dikkat:
Boyun fıtığı oluşabilir
Diyarbakır'da Dicle Memorial hasta-
nesinde Beyin ve Sinir Cerrahisi Opr.
Dr. Özgür Baran, “Uyurken seçilecek
yastığın kafa ile omuz arasında ki
boşluğu dolduracak nitelikte ve orto-
pedik bir yastığın olmasında fayda
var" dedi. Beyin ve Sinir Cerrahisi
Opr. Dr. Özgür Baran, boyun fıtığı
hastalarının genellikle yanlış uyuma
pozisyonu ve masa başı meslek grup-
larında daha fazla rastladığını söyledi.
Boyun fıtığının ne olduğuna değinen
Dr. Baran, omurgadaki diskler arasında
elastik yapıda olan diskin, omurilik
kanalına ve kollara giden sinirlere
bası yapmasıyla oluşan bir durum ol-
duğunu ifade etti. "Daha çok bize bo-
yun ağrısı, boyun da uyuşma, kollara,
ellere hatta parmaklara ulaşan uyuş-
malar şeklinde gelir" diyen Dr. Baran,
"Özellikle masa başında çalışan ve
sabit bir noktaya bakıp boynu hare-
ketsiz kalan meslek gruplarında daha
çok rastlarız. Veya diş hekimlerinde,
boynu daha çok fleksiyon hareketleri
ile ön tarafta tutan insanlarda bunu
daha çok görürüz. Ya da yukarı doğru
kafasını kaldıran telefonu baş ve omuz
arasında uygunsuz bir şekilde kullanan
kişilerde boyun fıtığına daha çok rast-
larız” dedi. Boyun fıtığı hastalarının
yüzde 95'i ameliyatsız, yüzde 5'i ise
ameliyatla iyileşebildiğini aktaran Dr.
Baran Şöyle konuştu: "Her boyun
fıtığı ameliyat olur mu? Hayır, boyun
fıtıklarının yüzde 95' i ameliyatsız iyi-
leşir. Fıtığın yerine, boyutuna, hasta
da bir kas gücü meydana gelmiş mi,
ağrısının durumu ne durumda, detaylı
fizik muayene sonucuna göre yüzde
95 oranında boyun fıtığı hastaları,
ağrı kesiciler, egzersizler, uygun fizik
tedavi uygulamalarından fayda görür.
Ama yüzde 5 kesim dediğimiz, artık
omurilik kanalına bası yapan, kollara
giden sinirlerde bası bulgusu oluşturup
kollarda bir güç kaybı meydana getiren,
hastalarda boyun fıtığı ameliyatı ka-
çınılmaz olur. Anatomik olarak boyun
fıtığı ameliyatı yapınca bizim boyunda
katlantı dediğimiz çizgisel hatlar var.
Oralarda 3 santimetre genişliğinde
bir kesiyle yapıyoruz. Katlantı yerle-
rinde yaptığımız için iz olarak pek
görünmüyor." lDİYARBAKIR-İHA

Uzmanlar, Türkiye'nin doğurganlık hızının Avrupa Birliği (AB) üyesi ülkelerin ve dünya orta-
lamasının altına inmesinin ardından gelecekte karşılaşılabilecek olası risklere dikkati çekti.

Doğurganlık hızındaki düşüş alarm veriyor

Hastanemiz Biyomedikal Tüketim Deposu İhtiyacı Olan 11 Kalem Malzeme Alımı mal alımı 4734
sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler
sadece elektronik ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer
almaktadır:
İKN                                               : 2024/892390
1-İdarenin
a) Adı                                            : EĞİTİM VE ARAŞTIRMA HASTANESİ-ŞİŞLİ HAMİDİYE ETFAL 
                                                     SAĞLIK BAKANLIĞI BAKAN YARDIMCILIKLARI
b) Adresi                                       : HALASKARGAZI CADDESI ETFAL SOKAK NO: 10 
                                                     34360 - ŞİŞLİ / İSTANBUL ŞİŞLİ/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası         : 2123735279 - 2123735000
ç) İhale dokümanının görülebileceği 

ve e-imza kullanılarak 
indirilebileceği internet sayfası : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/

2-İhale konusu mal alımın
a) Adı                                            : Hastanemiz Biyomedikal Tüketim Deposu İhtiyacı Olan 
                                                     11 Kalem Malzeme Alımı
b) Niteliği, türü ve miktarı             : Hastanemiz Biyomedikal Tüketim Deposu İhtiyacı Olan 
                                                     11 Kalem Malzeme Alımı
                                                     Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan 
                                                     idari şartnameden ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer: Sağlık Bilimleri Üniversitesi Hamidiye Etfal Eğitim ve Araştırma 
                                                     Hastanesi ve Yerleşkeleri Biyomedikal Tüketim Deposuna ve Ayniyat 
                                                     Tüketim Deposuna teslim edilecektir.
ç) Süresi/teslim tarihi                    : Yüklenici, sözleşme imzalandıktan sonra ihtiyaca binaen, hastanemiz 
                                                     Biyomedikal Tüketim Deposu ve Ayniyat Tüketim Depoları yazılı 
                                                     siparişinden (fax, mail vb.) sonra istenen miktardaki malzemeleri 
                                                     eksiksiz olarak 5 (beş) iş günü içinde ilgili depoya teslim edilecektir. 
                                                     Firma yetkilisi olmadan mal teslimi yapılmayacaktır. Hastanemizin stok 
                                                     takibi ve yönetimi açısından istenen miktar ve kaleme uyulması 
                                                     mecburidir. Sipariş çekilen ürünler irsaliye ile teslim edilecek, fatura 
                                                     idare tarafından talep edildiğinde düzenlenip getirilecektir. 
                                                     Kargo ile mal teslimi kabul edilmeyecektir.
d) İşe başlama tarihi                     : Sözleşme imzalandığı tarihten itibaren işe başlanmış sayılır
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) 

tarih ve saati                             : 19.07.2024 - 10:30
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 

(e-tekliflerin açılacağı adres)    : SBÜ Hamidiye Etfal Eğitim ve Araştırma Hastanesi Seyrantepe 
                                                     Yerleşkesi-Satınalma Birimi (Başhekimlik Binası 2. Kat Huzur Mah. 
                                                     Cumhuriyet ve Demokrasi Cad.No:1Sarıyer/İstanbul)

4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak
kriterler:

4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat dışı
unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.

4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan alınır.
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.3.1.
4.3.1.1. Ürünlerin piyasaya arzına ilişkin belgelere ait bilgiler:
Kapsam dışı beyanı.
ÜTS kayıt bildirimini, imalatçı veya ithalatçısı olmadığı durumlarda, ürünün tedarikçi firmasının bayii

olduğuna dair ÜTS kayıt bildirimini
ÜTS sisteminde kayıtlı olması
4.3.1.2. Yetkili kurum ve kuruluşlara kayıtla ilgili belgeler:
İstekliler, Tıbbi Cihaz Satış, Reklam ve Tanıtım Yönetmeliği kapsamında düzenlenen "Satış Merkezi

Yetki Belgesi"
4.3.2. Numune sunulması istenmektedir.
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhale yerli ve yabancı tüm isteklilere açıktır.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek olanların,

e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, teklife

ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların

çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale sonucunda,
üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır.

10. Bu ihalede, kısmı teklif verilebilir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda geçici

teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 120 (YüzYirmi) takvim günüdür.
14. Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen isteklilerden Kanunun 38 inci

maddesine göre açıklama istenecektir.

HASTANEMİZ BİYOMEDİKAL TÜKETİM DEPOSU İHTİYACI OLAN 11 KALEM MALZEME ALIMI
EĞİTİM VE ARAŞTIRMA HASTANESİ-ŞİŞLİ HAMİDİYE ETFAL SAĞLIK BAKANLIĞI BAKAN YARDIMCILIKLARI

Resmi İlanlar: www.ilan.gov.tr’de Basın: (2060035)
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vrupa Birliğine (AB)
bağlı Copernicus İk-
lim Değişikliği Ser-

visi verilerine göre, geçen haziran
ayında küresel ortalama sıcak-
lıklar 1991-2020 ortalamasının
0,67 derece, bir önceki en sıcak
haziran olan 2023 haziran ayının
ise 0,14 derece üzerine çıkarak
16,66 derece olarak ölçüldü.
Böylece geçen ay, insanlık tari-
hinin en sıcak haziran ayı olarak
kayıtlara geçti. Haziranla birlikte,
üst üste 13 ay sıcaklık rekoru kı-
rılırken son 12 ayın (Temmuz
2023-Haziran 2024) küresel or-
talama sıcaklığı, 1991-2020 or-
talamasının 0,76 derece, 1850-
1900 sanayi öncesi ortalamasının
ise 1,64 derece üzerinde ölçülerek
kayıtlardaki en yüksek seviyeye
ulaştı. Yılın başından bu yana
sıcaklık rekoru kırılan günler ve
gelecek aylara dair sıcaklık tah-
minlerine ilişkin AA muhabirinin
sorularını yanıtlayan Kurnaz,
2024 yılının başından itibaren
182 günden 127'sinin en sıcak
gün olarak kayıtlara geçtiğini
söyledi. Yılın ilk yarısının şimdiye
kadar dünyada yaşanan en sıcak
6 ay olduğunu belirten Kurnaz,
"1970-2000 yılları ortalamasına
göre 2024 yılının ilk 6 ayı 0,9
derece daha sıcaktı ve yaşadığı-
mız son 13 ayın her biri en sıcak

ay rekoru kırdı. İlk 6 ayları kı-
yasladığımızda bundan önceki
rekor 2016 yılındaydı ve 2024,
2016 yılını da 0,19 derece aştı."
dedi. İklim değişikliği nedeniyle
dünya ortalama sıcaklığının lineer
şekilde değil, atmosferde mey-
dana gelen pek çok olgudan do-
layı beklenenden daha fazla ya
da daha az arttığını kaydeden
Kurnaz, hem bu durumu hem
de Pasifik Okyanusu'nun El Nino
etkisiyle normalden daha fazla
ısınmasını, son 13 ayda kırılan
sıcaklık rekorlarının iki nedeni
olarak sıraladı. Etkisi temmuz
başı itibarıyla sona eren El Ni-
no'nun son 13 aydaki sıcaklık
rekorlarıyla doğrudan bağlantılı
olduğunu anlatan Kurnaz, şu de-
ğerlendirmelerde bulundu: "İklim
değişikliği hiç olmazsa El Nino
dönemleri sıcak dönemler, La
Nina dönemleri serin dönemler
olarak algılanır. Ancak bu lafı

söyleyemiyoruz çünkü sıcaklık
artıyor sadece bazı dönemlerde
çok daha fazla, bazı dönemlerde
daha az. Temmuz başı itibarıyla
El Nino etkisi bitti ve yavaş yavaş
La Nina'ya geçiyoruz dolayısıyla
bundan sonraki aylar, geçtiğimiz
13 ayın kırdığı rekorları devam
ettirmeyecek. Bundan sonra yine
sıcak zamanlar görecek olsak da
'rekor sıcaklık' lafını çok fazla
kullanamayacağız."

Bu yılın çok büyük ihtimalle
en sıcak yaz olmayacağını ancak
serin bir yaz şeklinde de anıl-
mayacağını vurgulayan Kurnaz,
2024 yazının en sıcak ikinci veya
üçüncü yaz olarak kayıtlara ge-
çebileceği tahmininde bulundu.

Yılın geri kalan kısmında na-
diren de olsa sıcaklık rekorlarıyla
karşılaşılabileceğini sözlerine ek-
leyen Kurnaz, "Dünya ortalama
sıcaklığının rekor kırma olasılığı
artık çok azalıyor. Çünkü geçti-

ğimiz sene 3 Temmuz'da sıcaklık
rekorları çıldırmaya başlamıştı.
Bu sene 3 Temmuz'da öyle bir
çıldırma yok. Dolayısıyla geçen
senenin sıcaklıkları 3 Tem-
muz'dan itibaren bu senenin sı-
caklıklarının üstünde gitmeye
başladı. Bundan sonra bu sene
boyunca böyle olacak. Hani belki
arada sırada bir iki gün çok yük-
sek bir sıcaklık olabilir ama
onun dışında genel yaklaşım
olarak bir rekor beklemiyoruz."
diye konuştu. 2024 yılının ta-
mamına dair tahminde bulu-
nulması için ise şu an çok erken
olduğunu ifade eden Kurnaz,
şunları söyledi: "Bu soruyu şu
anda bilim insanları tartışıyor.
Yani bugün için ortaya çıkıp
'evet olur' ya da 'hayır olmaz'
şeklinde cevap vermek mümkün
değil. Senenin bundan sonrası
nasıl gidecek ona bağlı. Çünkü
geçtiğimiz senenin temmuzdan
sonrası çok sıcaktı. Bu senenin
de temmuza kadarki bölümü
çok sıcaktı. Neredeyse tam 6
aylık sıcaklıklar karşılıklı sava-
şıyor. Bundan sonra eğer havalar
gerçekten ciddi serinlerse o za-
man 2024 ikinciliğe düşer ancak
çok fazla serinlemeyecek olursa bi-
rinci olur. Hani yüzde 50 ihtimalle
ikinci, yüzde 50 ihtimalle birinci
diyebilirim." lİSTANBUL-AA

Fatih Sultan Mehmet’in İstanbul’u
fethinden sonra ilk cuma namazını
kıldığı "fethin sembolü" Ayasofya
Camii, 4 yıl önce 10 Temmuz
2020’de Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın
attığı imza ile yeniden ibadete açıldı.
Sürekli Vakıflar Tarihi Eserlere ve
Çevreye Hizmet Derneği’nin açtığı
davanın ardından Danıştay 10. Dai-
resi, Ayasofya’nın camiden müzeye
dönüştürüldüğü 24 Kasım 1934 ta-
rihli Bakanlar Kurulu kararını oy
birliğiyle iptal etti. Böylece Ayasof-
ya’da yeniden ibadet etmenin yolu
açıldı. 86 yıl boyunca müze olarak
kullanılan "fethin sembolü" Ayasofya
Camii, 10 Temmuz 2020’de Cum-
hurbaşkanı Erdoğan’ın attığı imza
ile yeniden ibadete açıldı. Cumhur-
başkanı Erdoğan, İslam dünyasını
sevince boğan kararnameyi imzaladı
ve bunu sosyal medya hesabından
"Hayırlı olsun" notuyla paylaştı.  Di-

yanet İşleri Başkanlığına devredilen
Ayasofya Camii, 24 Temmuz
2020’de 86 yıl sonra kılınan ilk
cuma namazıyla yeniden ibadete
açıldı. Törene Cumhurbaşkanı Er-
doğan da katıldı. Bu tarihi ana
tanıklık etmek isteyen binlerce
kişi de camiye akın etti. Cami av-
lusu, bahçesi, çevresindeki birçok
cadde ve sokak doldu. Açılışa 350
bin kişinin katıldığı açıklanmıştı.
Ayasofya’nın manevi duygusu ol-
duğunu söyleyen Duygu Çiçek,
“Biz burayı ziyarete geldik. Çok
seviyoruz burayı. Müzeyken de
buraya geldik. Camiyken de sık
sık ziyaret ediyoruz. Çocuklarımızla
geliyoruz. Onlar da burayı tanısın.
Buranın çok güzel bir manevi duy-
gusu var. Buraya geldiğimizde
mutlu oluyoruz. İlk açıldığında
gelmedim, birkaç gün öncesinden
geldim” dedi. lİSTANBUL-İHA
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Ayasofya-i Kebîr Câmi-i Şerîfi'nin
ibadete açılmasının 4. yıl dönümü

Aydın’ın Köşk ilçesinde yaşayan 14
yaşındaki Olcay Yalçın, teknolojiye
olan merakıyla imkansızlıklara rağ-
men bulduğu atık malzemeleri geri
dönüştürerek kendi uzaktan ku-
mandalı robotik oyuncaklarını ta-
sarlıyor. En büyük hayalinin kendi
binebileceği küçük bir elektrikli
araba yapmak olduğunu ifade eden
Olcay, “İmkanım olsa daha iyi ro-
botik aletler yapabilirim” dedi. Köşk
ilçesi Kızılcaköy Mahallesi’nde ya-
şayan 14 yaşındaki Olcay Yalçın,
küçük yaşlardan beri teknoloji ve
keşiflere olan ilgisiyle dikkat çekiyor.
8 yaşından beri bozuk eşyaları tamir
eden ve geri dönüştüren Olcay, köy-
de bulduğu atık malzemelerle kendi
keşiflerini yapıyor. Küçük bir ço-
cukken oyuncak alamamanın verdiği
motivasyonla kendi oyuncaklarını
yapmaya başlayan Olcay, şimdi ise

kendi binebileceği küçük bir elektrikli
araba yapmayı hayal ediyor. Tarlada
çalışıp kazandığı paraları ve harç-
lıklarını biriktirerek malzemeler alan
ve bozuk eşyaların parçalarını kul-
lanan Olcay’ın, kepçeden kamyona,
traktörden ot biçme makinesine ka-
dar tasarladığı robotik maketler
takdir topluyor. Yeteneği ile gören-
lerin takdirini toplayan Olcay’ın,
anne ve babası ise her zaman ço-
cuklarına destek olduklarını ancak
imkansızlıklar nedeniyle çocuklarının
yeteneğinin boşa gitmesini isteme-
diklerini belirtti. Çocuklarının ken-
disini geliştirip ülkeye daha faydalı
bir vatandaş olacağına inandıklarını
söyleyen anne ve babası ise yetkili-
lere seslenerek, oğullarının elinden
tutarak daha iyi okullarda eğitim
almasını ve kendisini geliştirmesini
sağlamalarını istedi. lAYDIN-İHA

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 İ
H

A

İmkansızlıklar altında hayallerinden vazgeçmeyen
Olcay’ın yetenekleri görenleri şaşırtıyor

ChatGPT ve benzeri yapay zeka
modelleri ile yaygınlaşan üretken
yapay zeka en çok Çin'de kulla-
nılırken, yapay zekayı işletmelere
en başarılı şekilde entegre eden
ülke ise ABD oldu. SAS ve Cole-
man Parkes Research şirketleri
tarafından yapılan araştırmadan
derlenen bilgilere göre, işletme-
lerin ve organizasyonların üretken
yapay zeka (Generative AI) kul-
lanımı artıyor. Araştırmaya göre,
üretken yapay zeka kullanımında
Çin zirvede yer alıyor. Çin'deki
kuruluşların yüzde 83'ü, iş yerle-
rinde üretken yapay zekayı kul-
landığını belirtiyor. Listede 2. sırayı
ise yüzde 70'lik kullanım oranı

ile Birleşik Krallık alırken,
yüzde 65 ile Amerika
Birleşik Devletleri
(ABD) 3. ve yüzde
63 ile Avustralya 4.
sırada bulunuyor. Ya-
pay zekanın tam an-
lamıyla işletmelere
entegre edilmesinde
ise ABD, Çin'in önünde
yer alıyor. ABD listede
yüzde 24 ile ilk sırada bulu-
nurken, onu yüzde 19 ile Çin ve
yüzde 11 ile Birleşik Krallık takip
ediyor. Bölgeler bazında bakıldı-
ğında Kuzey Amerika yüzde 20,
Asya-Pasifik yüzde 10, Latin Ame-
rika yüzde 8, Kuzey Avrupa yüzde

7 ve Güney Batı ve Doğu
Avrupa yüzde 7 ile üret-

ken yapay zekayı tam
anlamıyla en çok kul-
lanan bölgeler olarak
sıralanıyor. Üretken
yapay zekayı tam an-
lamıyla uygulayan

sektörler arasında
bankacılık yüzde 17 ile

zirvede yer alırken, tele-
komünikasyon ve haberleşme

yüzde 15, sigorta yüzde 11, yaşam
bilimleri yüzde 11, profesyonel
hizmetler yüzde 11, perakende
yüzde 10, kamu sektörü yüzde 9,
sağlık yüzde 9, üretim yüzde 7
ve enerji yüzde 6 oranıyla öne çı-

kıyor. Öte yandan, araştırmaya
göre en büyük sorunlardan bir
tanesi olarak üretken yapay ze-
kanın tam anlaşılmaması ön plana
çıkıyor. 10 yöneticiden 9'u üretken
yapay zekayı tam anlamadığını
ve gelecek potansiyeli konusunda
tam bilgi sahibi olmadığını belir-
tirken, yöneticilerin sadece yüzde
9'u kuruluşlarının yapay zekayı
benimseme stratejileri konusunda
bilgi sahibi olduklarını ifade edi-
yor. Üretken yapay zekayı anla-
mada yaşanan sorunlara rağmen
kuruluşların yüzde 75'i önümüz-
deki mali yılda üretken yapay
zekaya yatırım yapmayı planla-
dığını açıkladı. lİSTANBUL-AA

Boğaziçi Üniversitesi, yüksek-
öğretim derecelendirme ku-
ruluşu QS'in "Avrupa'nın En
İyi Üniversiteleri Sıralaması
2025"te 34 sıra birden yükse-
lerek, bölgesel sıralamada en
fazla ilerleme gösteren yük-
seköğretim kurumu oldu. Üni-
versiteden yapılan açıklamaya
göre, İngilitere'nin başkenti
Londra merkezli kuruluş, Av-
rupa'da yer alan yükseköğretim
kurumlarını "araştırma etkisi",
"akademik saygınlık", "istihdam
gücü", "işveren nezdinde say-
gınlık", "eğitim deneyimi",
"uluslararasılık" ile "sürdürü-
lebilirlik" gibi kriterlere göre
sıraladı. Buna göre, Boğaziçi
Üniversitesi Avrupa'da değer-
lendirilen 42 ülkeden 685 yük-
seköğretim kurumu arasında
165. sırada temsil edildi. Bu
kuruluşun haziranda yayım-
ladığı "Dünya Üniversiteler Sı-
ralaması 2025"teki verilerden
yararlanarak hazırlanan böl-
gesel sıralamada Boğaziçi Üni-
versitesi 34 sıra yükselerek,

"Avrupa'nın en fazla ilerleme
gösteren" yükseköğretim ku-
rumu oldu. QS'in bu yıl de-
ğerlendirdiği kriterlerde en iyi
performans "istihdam gücü"
ile "işverenler nezdinde say-
gınlık" kriterlerinde elde edildi.
Üniversite, işverenler nezdinde
saygınlıkta 10 sıra yükselip
32'inci, istihdam gücünde ise
35'inci sırada yer aldı. Türki-
ye'de değerlendirilen 72 yük-
seköğretim kurumu arasında
ise istihdam gücünde birinci
sırada olan Boğaziçi Üniversi-
tesi, işverenler nezdinde say-
gınlık ile sürdürülebilirlik kri-
terlerinde ise 3'üncü oldu. Üni-
versite, "akademik saygınlık"
kriterinde 9 sıra ilerleyerek
137'nci, "eğitim için giden de-
ğişim programı öğrencileri"
kriterinde 140'ıncı ve üniver-
sitelerin sürdürülebilirlik ça-
lışmalarının toplumsal ve çev-
resel etkilerinin göz önüne al-
dığını "sürdürülebilirlik" kri-
terindeyse 152'nci sırada temsil
edildi. lİSTANBUL-AA

Türkiye, son 23 yılın en
kurak haziran ayını yaşadı

Boğaziçi Üniversitesi Avrupa’nın en fazla
ilerleme gösteren yükseköğretim kurumu
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Türkiye'de bu yılın haziran ya-
ğışları, normaline göre yüzde 65,
geçen yılın aynı dönemine göre
yüzde 80 azaldı. Böylece Türkiye
genelinde son 23 yılın en düşük
haziran ayı yağışı gerçekleşti.
Çevre, Şehircilik ve İklim Deği-
şikliği Bakanlığı Meteoroloji Genel
Müdürlüğü 2024 Yılı Haziran
Ayı Alansal Yağış Raporu verile-
rinden derlenen bilgilere göre,
1991-2020 dönemi uzun yıllar
haziran ayı ortalama yağış miktarı
metrekareye 33,6 kilogram olarak
hesaplandı. Geçen yıl haziranda,
metrekareye 58,1 kilogram yağış
düştü. Bu sene aynı dönemdeki
yağış miktarı ise 11,9 kilogramda
kaldı. Yağışlarda normaline göre
yüzde 65, geçen yıl haziran ayına
göre ise yüzde 80 azalma yaşandı.
Türkiye genelinde son 23 yılın
en düşük haziran ayı yağışı ger-
çekleşti. Haziran ayı yağışlarında,
Batı ve Orta Karadeniz, Kırklareli
hariç Marmara Bölgesinin tama-
mı, kıyı Ege, Antalya'nın doğusu,
Mersin, Adana, Osmaniye, Hatay,
Gaziantep, Adıyaman, Şanlıurfa,

Elazığ, Diyarbakır ve Bingöl çev-
relerinde normaline göre yaklaşık
yüzde 60 azalma görüldü. Gire-
sun, Trabzon, Rize ve Artvin illeri
sahil kesimlerinde haziran ayı
yağışlarında ise yüzde 20'nin üze-
rinde artış kaydedildi. Bölge geneli
yağışlarda tüm bölgeler norma-
linin altında yağış aldı, en fazla
azalma görülen bölge yüzde 92
ile Marmara Bölgesi oldu. Ege
ve Akdeniz bölgelerinde son 23
yılın, Marmara ve Karadeniz böl-
gelerinde son 21 yılın, İç Anadolu
Bölgesinde ise son 12 yılın en
düşük yağışı meydana geldi. İl
geneli yağışlarda en fazla yağış,
metrekareye 97 kilogram ile Ri-
ze'de, en az yağış ise metrekareye
0,4 kilogram ile İzmir'de görüldü.
Haziran ayı yağışlarında norma-
line göre en fazla artış yüzde 26
ile Hakkari'de, en fazla azalma
ise yüzde 98 ile Çanakkale'de
gerçekleşti. Akdeniz Bölgesi'nde
ise metrekareye 6,4 kilogram dü-
şen yağışlar, normale göre yüzde
70, geçen yıla göre yüzde 87
azalma gösterdi. lANKARA-AA

A

Prof. Dr. Levent Kurnaz, El Nino etkisinin sona ermesi ve La Nina etkisinin yavaş yavaş başlamasıyla birlik-
te 2024'ün son 6 ayında, ilk 6 ayına kıyasla rekor sıcaklık görülme ihtimalinin düşük olduğunu kaydetti.

Üretken yapay zekada en çok kullanım Çin’de, en iyi entegrasyon ABD’de

En sıcak ilk 6 ayın ardından küresel
sıcaklıklarda düşüş öngörülüyor

SÜLEYMAN
GÖKSU

www.ittifakgazetesi.com

Muharrem ayının dokuzuncu
günüdür. Muharrem’in doku-
zuncu günü ile onuncu günü
arasındaki geceye Aşûre Gecesi,
onuncu gününe de Aşûre Günü,
denir. 

Hadîs-i şerîflerde buyuruldu
ki: “Allahü teâlâ, Aşûre Günü’nü
üstün kılmıştır. Allahü teâlâ,
gökleri, yeri, dağları, denizleri,
yıldızları, Arş’ı ve melekleri,
Âdem aleyhisselâmı Aşûre Günü
yarattı. İbrahim aleyhisselâmın
dünyaya gelişi ve Nemrud’un
ateşinden kurtuluşu Aşûre Günü
oldu...” [Taberanî]

“Aşûre Günü zerre kadar sa-
daka veren kimseye, Allahü teâlâ
Uhud Dağı kadar sevap verir.”
[Şir’a]

Âdem aleyhisselâmın tevbe-
sinin kabulü, Nûh aleyhisselâmın
tufandan kurtulması, Firavun’un
boğuluşu, Yakub aleyhisselâmın

oğluna kavuşması, Eyyûb aley-
hisselâmın hastalıktan kurtuluşu,
Yûnus aleyhisselâmın balığın
karnından çıkması, İsâ aleyhis-
selâmın göğe kaldırılışı... hep
Aşûre Günü olmuştur. Allahü
teâlâ, birçok duâları Aşûre
Günü’nde kabul buyurdu.

Aşûre Günü aşûre tatlısı pi-
şirmeyi ibâdet sanmak, bid’attir,
günahtır. Muhammed aleyhis-
selâmın yaptığı veya emrettiği
şeyleri yapmak ibâdet olur. Din
kitaplarının yazmadığı, hakiki
din âlimlerinin bildirmediği şey-
leri yapmak sevap olmaz, günah
olur. Bugün, herhangi bir tatlı
yapmak, tanıdıklara ziyâfet, fa-
kirlere sadaka vermek sünnettir,
ibâdettir. Bugünlerde oruç tut-
mak çok sevaptır. Yalnız onuncu
günü değil, bir gün evvel veya
sonraki günle birlikte tutulur.

Allah kabul eylesin...

Aşûre gecesi ve günü

12İTTİFAK03.qxp_Layout 1  11.07.2024  16:18  Page 1



4 CUMA
12 TEMMUZ 2024 İstanbul  İttifak

Eyüpsultan Belediyesi'nin
insan odaklı sosyal hiz-
metleri vatandaşlardan ge-
len istek ve talepler doğ-
rultusunda hız kesmeden
ve süreklilik göstererek
devam ediyor. Bu kapsam-
da ilçede yaşayan ihtiyaç
sahibi yaşlı ve yatalak hastalara
hasta bezi yardımı sosyal bele-
diyecilik anlayışı ile düzenli ola-
rak gerçekleştiriliyor. Evde te-
mizlik hizmetinden berberlik
hizmetine, hasta yatağından,
evde fizik tedaviye kadar her
yaştan ve her kesimden ihtiyaç
sahibi vatandaşlara hizmet üre-
ten Eyüpsultan Belediyesi, yaşlı
ve yatalak hastalara hasta bezi
yardımı yapıyor. Eyüpsultan Be-
lediyesi Engelli ve Yaşlı Hizmet-
leri birimi, ilçe sınırları içinde
doktor raporu ile hasta bezi kul-
lanma durumunda olan hasta
ve hasta yakınlarının yükünü

hafifletmek ve süreçlerine
destek olmak için 2 aylık
periyotlarla yaşlı ve yatalak
hastalara hasta bezi desteği
veriyor. Engelli ve Yaşlı
Hizmetleri birimi personeli,
vatandaşların oldukça ma-
liyetli olan bu medikal ih-

tiyaçlarını kapılarına kadar gö-
türerek ücretsiz olarak teslim
ediyor. Hasta bezi paketlerini
teslim alan vatandaşlar Eyüp-
sultan Belediye Başkanı Dr. Mit-
hat Bülent Özmen’e teşekkür
ederek, memnuniyetlerini şu
sözlerle dile getirdi: “Allah Mithat
başkanımızdan razı olsun. Bu
medikal ürünler çok pahalı ol-
duğu için maddi olarak da bizi
çok rahatlatıyor. Kapımıza kadar
getiriyorlar. Bu desteğin devam
etmesini istiyoruz.” Engelli ve
Yaşlı Hizmetleri birimi ilçe sı-
nırları içinde yaşayan 312 kişiye
hasta bezi desteği veriyor.

Adalılara ve ada
ziyaretçilerine eş-
siz sinema keyfi
yaşatan “Sinema-
da” 4. Sinemada
Film Festivali adıy-
la 12-21 Temmuz

tarihlerinde gerçekleştirilecek!
9 gün boyunca Büyükada Ata-
türk Meydanı, Büyükada Taş
Mektep ve Heybeliada Pazar
Meydanı’nda sinemaseverler si-
nemanın büyülü atmosferi ile
buluşturulacak. Bu yıl dördüncü
kez düzenlenen festival kapsa-
mında “Öğretmenler Odası”,
“İlgi Alanı”, “Bildiğin Gibi Değil”,
“Sanki Her Şey Biraz Felaket”,
“Aniden”, “Faruk” gibi son yıl-
ların ses getiren filmler sine-
maseverlerle buluşacak. İstanbul
Büyükşehir Belediyesi (İBB)
Kültür Dairesi Başkanlığı tara-
fından FilmKoop işbirliğiyle tüm
sinemaseverlerin katılımına açık
ve ücretsiz olarak düzenlenen
festivalde hem çocuklara hem
de yetişkinlere yönelik film gös-
terimlerinin yanı sıra Yeşim Us-
taoğlu, Mert Fırat, Derviş Zaim,
Kıvanç Sezer gibi yönetmen ve
oyuncularla söyleşiler ve atöl-
yeler de gerçekleşecek. Hem
Adalılara hem de ziyaretçilere
açıkhavada film izleme keyfi
sunan 4. Sinemada Film Festi-
vali, 12-21 Temmuz 2024 ta-
rihlerinde hem çocuklar hem
de yetişkinler için son yılların
öne çıkan yerli ve yabancı ya-

pımların gösterimlerine ev sa-
hipliği yapacak. Büyükada Ata-
türk Meydanı, Büyükada Taş
Mektep ve Heybeliada Pazar
Meydanı’nda gerçekleşecek gös-
terimlerde “Bildiğin Gibi Değil”,
“Mucize Aynalar”, “Sanki Her
Şey Biraz Felaket”, “Oyuncaklar
Firarda”, “80 Günde Devri
Âlem”, “Karganın Uykusu”, “Ani-
den”, “Tavuri”, “Faruk”, “Ainbo:
Amazon’da Büyük Macera”,
“8×8”, “Cam Perde”, “Öğret-
menler Odası”, “İlgi Alanı”, “Ro-
dakis’i Ararken”, “Ölümsüz Olan
Sadece Sevgidir”, “Heybeliada
Sanatoryumu”, “Sararmış Yap-
raklar”, “Tereddüt”ve “Umudu-
nu Kaybetme” adlı filmler si-
nema tutkunlarıyla buluşacak.
Gösterimlerin ardından gerçek-
leşecek söyleşilerde ise izleyiciler,
film ekibine sorularını yöneltme

imkânı bulacaklar.   4. Sinemada
Film Festivali kapsamında usta
yönetmen Yeşim Ustaoğlu ve
başarılı oyuncu Mert Fırat bir
masterclass düzenlerken, Prof.
Dr. Nevzat Kaya da Sefa Öztürk
moderatörlüğünde “Topograf-
yalar veya Film ve Mitos” başlıklı
bir söyleşi gerçekleştirecek.
Taşmektep'te sinema
yapma fırsatı

Yönetmen Hüseyin Kara-
bey’in 18-25 yas ̧ arasındaki
gençler için düzenlediği üç gün-
lük atölye çalışması, 16-17-18
Temmuz’da saat 11.00’de Bü-
yükada Taş Mektep’te gerçek-
leşecek. Gençlerin, seyretmenin
ötesine geçerek sinema yapma
şansı yakalayacağı atölyede Ka-
rabey ilk olarak sinemanın te-
mel ilkelerini anlatacak. Katı-

lımcılar, kurgu, yönetmenlik,
senaryo, yapım ve oyunculuk
süreçlerine dair teorik dersin
ardından kendi yazacakları se-
naryoları eğitmenlerinin göze-
timinde ve ada sınırları içeri-
sinde çekecek, kurgulayacak
ve gösterimini yapacaklar. Ka-
tılımın 20 kişilik kontenjanla
sınırlı olduğu atölye çalışması-
na, İBB Kültür sosyal medya
hesaplarından duyurulacak link
üzerinden başvuru yapılabilir.
Festival boyunca
özel seferler

Çay Saati söyleşileri, 16-17-
18 Temmuz’da üç gün boyunca
sinemacılarla seyircileri saat
18.00’de Büyükada Taş Mek-
tep’te buluşturacak. Her gün,
kamera arkası veya önünden
bir kişinin konuk olacağı söy-
leşiler, sinemanın özel anlarına
ve anılarına uzanan bir yolculuk
sunacak.  İstanbul Şehir Hatları,
sinema günlerini kapsayan 9
gün boyunca Adalar’a özel sefer
düzenleyecek. Sinemaseverler,
12-21 Temmuz 2024 tarihleri
arasında saat 23.15’te Büyü-
kada-Heybeliada seferini ya-
pacak olan vapuru kullanabi-
lecek. Ücretsiz olarak gerçek-
leştirilecek 4. Sinemada Film
Festivali’nin program ayrıntı-
larına İBB Kültür ile FilmKo-
op’un sosyal medya hesapla-
rından ve kultursanat.istanbul
adresinden ulaşılabilir.

İNAN 
ARVAS

ABDULMUTTALİB
BAYRAM

BAK KADIKÖY’E
afetlerde tam yetki
UFUK AKYILDIZ
Kadıköy Belediyesi bir ilke imza ata-
rak Kentsel Arama Kurtarma Takımı
“BAK-Kadıköy”, “ağır seviye arama
kurtarma” akreditasyonunu aldı.
BAK, AFAD ile birlikte olası bir afete
birlikte müdahale etme yetkisiyle
Türkiye'deki ilk tek kurum olarak
büyük bir başarıya imza attı. Kadıköy
Belediyesi Kentsel Arama Kurtarma
Takımı (BAK Kadıköy), Türkiye Afet
Müdahale Planı kapsamında İçişleri
Bakanlığı Afet ve Acil Durum Baş-
kanlığı tarafından “Afetlere İlişkin
Akreditasyon Standartları Yönetme-
liği” kapsamında ağır seviye arama
kurtarma sınavı için gerekli kriterleri
yerine getirdi. Ve Ağır seviye arama
kurtarma sertifikasını aldı. Kadıköy
Belediyesi çalışanlarından ve gönül-
lülerden oluşan 96 kişilik arama
kurtarma takımı BAK-Kadıköy üye-
leri, 2022 yılında zorlu eğitim süre-
cinin ardından girdikleri sınavdan
“orta seviye arama kurtarma” yetkisi
almışlardı. "Bu yıl da Afet ve Acil
Durum Yönetim Başkanlığı (AFAD)
Kentsel Arama Kurtarma eğitimlerini
tamamlayan BAK Kadıköy ekibi, gir-
diği sınav sonucunda “ağır seviye
arama kurtarma” akreditasyonu al-
maya hak kazandı. Böylece Bak Ka-
dıköy olası bir afete AFAD ile birlikte
müdahale etme yetkisi alan ilk ve
tek kamu kurumu oldu. BAK-Kadıköy,
bu yetki ile olası ulusal afet durum-
larında AFAD koordinasyonunda
tüm olaylara müdahale edebilecek
ya da herhangi bir afeti tek başına
yönetebilecek. 2005 yılında kurulan
BAK-Kadıköy bugüne kadar İstanbul
Valiliği İl Afet ve Acil Durum Mü-
dürlüğü’nün görevlendirmesi ile
bölge tatbikatlarında, İzmir, Elazığ
ve Hatay depremlerinde, geçtiğimiz
yıl gerçekleşen büyük orman yan-
gınlarında, Kastamonu sel felake-
tinde ve kayıp arama gibi çeşitli
operasyonlarda görev aldı. Afetlerle
ilgili kamu kuruluşlarıyla koordineli
olarak da çalışmaya devam eden
BAK- Kadıköy,  gönüllü gruplara ve
okullara afet öncesi ve sonrası eği-
timleri de veriyor.Bugün aktif 166
üyesi olan BAK–Kadıköy’e kurum
dışından da gönüllülük esası üze-
rinden üyelik kabul ediliyor.

eytinbur-
nu Beledi-
yesi, Tür-

kiye İzcilik Federas-
yonu ve Zeytinburnu
İzci Kulübü’nün des-
tekleriyle bundan tam
iki yıl önce açılan ve
Türkiye’nin ilk uygulamalı iz-
cilik eğitimlerini vermeye baş-
layan Zeytinburnu İzci Evi,
bugüne kadar 14 bin çocuğa
ulaşmayı başardı.
Başka bir örneği yok

Zeytinburnu Maltepe’de
faaliyet gösteren Zeytinburnu
İzci Evi’nde, 9-14 yaş arası
çocuklar için uygulamalı ola-
rak izcilik eğitimleri veriliyor.
Türkiye‘de başka bir örneği
olmayan tesisten çocuk ve
gençler ücretsiz bir şekilde
faydalanabiliyor. Zeytinburnu
İzci Evi’ne üye olan gençler
aynı zamanda Zeytinburnu
İzci Kulübü’nün lisanslı birer
sporcusu oluyor. Zeytinburnu
İzci Evi’nde izciler; Kampçılık,
okçuluk, tırmanma, temel ve
ileri seviye izcilik, ilk yardım,
afet öncesi yapılması gereken
hazırlıklar, afet sonrası doğru
davranış şekilleri, itfaiye, tah-
liye, telsiz ile haberleşme,

çadır kurma, barınak yapımı,
beslenme, ateş yakma, dü-
ğümler, bağlar, yürüyüş tek-
nikleri, fonetik alfabe, mors
alfabesi, macera parkuru,
pentatlon parkuru, zipline ve
archery  (ok savaşı)  eğitim-
lerini alıyorlar.  Öğrenciler
için gerekli kamp alanlarına
da sahip olan Zeytinburnu
İzci Evi, izci adaylarını bu
alanda kamp yapabilme im-
kânı sunarken, aynı zamanda
İzcilik Federasyonu’nun dü-
zenlediği yurtiçi ve yurtdışı
kamp faaliyetlerine de katıl-

mak için gereken aşamaları
da tamamlama ortamını da
sağlıyor.
"Küçük yaşta mücadeleyi
öğreniyorlar"

Genç izci adayları Zeytin-
burnu İzci Evi eğitimlerine
katılarak küçük yaşta doğada
yaşamayı, mücadeleyi ve pay-
laşmayı öğrenirlerken; grup
çalışması, ekip ruhu, keşfet-
menin heyecanını doyasıya
yaşıyorlar. Ayrıca Zeytinburnu
İzci Evi’nin düzenlediği  ‘Okul-
lar izci evinde’ programı sa-

yesinde Zeytinburnu’ndaki
ortaokulların tüm 7. Sınıf öğ-
rencileri izci evini ziyaret
ederek erken yaşta izcilik ile
tanışma fırsatı buluyorlar.
Yine Zeytinburnu Belediyesi
bünyesinde hizmet veren
ZEYBİM, Bilgi Evleri,  Yaz /
Kış Okulları ve AKDEM gibi
kurumlar ile işbirliği yapan
Zeytinburnu İzci Evi, ilçede
daha fazla çocuğa ulaşarak
izcilik eğitimlerinden haber-
dar olmasını sağlıyor.

İzci Evi’nde temel eğitim-
leri alan genç ve çocuklar iz-

ciliğe adapte olup devam et-
mek isterler ise devamlı ola-
rak tesisi kullanabiliyorlarken,
İzci Evi’nde ünite faaliyetle-
rine de katılım sağlıyorlar.
İzci olduktan sonra ise Bolu
Kış Kampı, Çanakkale Milli
Bilinç Kampı ve Düzce Yaylası
İleri Seviye İzci Kampı’nda
tecrübe edinip Türkiye’yi tem-
silen; Gürcistan Dostluk Kam-
pı, Azerbaycan Kampı ve Bal-
kanlar Kampı’na gidiyorlar.
İstanbul'un en
kapsamlı tesisi

İzcilik adına İstanbul’daki
en kapsamlı tesisi sunan ve
Türkiye‘deki tek uygulamalı
eğitimi veren Zeytinburnu
İzci Evi; 1 malzeme odası, 1
sanat odası, 3 derslik, 1 atöl-
ye, denge parkuru, bay ve
bayan mescit, bay-bayan WC,
voleybol, basketbol, badmin-
ton, archery tag sahası, ok-
çuluk alanı, tırmanma duvarı,
mini şelale, bostan tarım ala-
nı, çadır alanı, kamp ateşi
alanı, pentatlon, 2 kamelya
derslik, 4 ünite toplantı odası,
kütüphane, ders çalışma ala-
nı, araştırma ve bilgisayar
odası, lokal, idari işler ve
kayıt odalarından oluşuyor.

Z

Zeytinburnu İzci Evi’nde 14 bin
çocuğa izcilik eğitimi verildi

“4. Sinemada Film Festivali” başlıyor!

Zeytinburnu’nda faaliyet gösteren Türkiye'deki ilk ve tek izcilik merkezinde  bugüne kadar 14 bin çocuğa izcilik eğitimi verildi.
Zeytinburnu'nda ikamet eden 9-14 yaş arası çocuk ve gençler tüm eğitim ve uygulamalardan ücretsiz faydalanabilmektedir.

Yaşlı ve yatalak hastalara hasta bezi yardımı

MUSTAFA
ŞAHİN
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-9 Kasım tarihleri
arasında İstanbul
Fuar Merkezi'nde

(İFM) düzenlenecek Türk Ticaret
Fuarı öncesi toplantı düzenlendi.
Toplantıda konuşan Kocaman,
2040 vizyonu ve 2026 stratejisi
olduğunu söyledi. "Türk dünya-
sının satın alma gücü paritesine
göre baktığımız zaman 4 trilyon
doların üzerindeyiz." diyen Koca-
man, "Bu çok ciddi bir rakam.
Nüfus 170 milyon, en büyük par-
çası dinamik ve iyi yetişmiş." açık-
lamasında bulundu. Kocaman,
"İçeride birbirimizle ticaret maa-
lesef iyi değil. Yani gerçek potan-
siyelimizi yansıtamıyoruz. Rakam-
lara baktığınız zaman kendi içi-
nizdeki ticaret 50 milyar dolara
yeni geldi." diye konuştu. Bu ra-
kamın 2015 yılında 10 milyar do-
lar civarında olduğunu belirten
Kocaman, "Son 2-3 sene içerisinde
ciddi bir tabii artış var ama yeterli
değil. Çünkü bizim en az 100
milyar dolar iç ticaretimiz olmalı."
dedi. Kocaman, "Aksakallar Kon-
seyimiz bir yeni proje üzerinde
çalışıyor, ortak alfabe üzerinde
çalışıyor. Bir komisyon kuruldu.
Ülkelerimiz temsilciler verdi. 34
harften oluşan bir orta alfabe ko-
nusunda ümit verici gelişmeler
var. İnşallah önümüzdeki dönemde
Kazakistan ve Kırgızistan'ın bu

konuda önemli adımlara atacağına
inanıyoruz." diye konuştu. Kaza-
kistan'da hazırlanmış yeni alfa-
benin gerçekten 34 harfli ortak
alfabeye çok yakın olduğunu be-
lirten Kocaman, burada da bir
birlikten bahsedebildiğini, dilde,
işte, fikirde birliğin artık Türk
dünyasında oluşmakta olduğunun
altını çizdi. Ömer Kocaman, ko-
nuşmasını şöyle sürdürdü: "Artık
bu sözle değil eylemle, fikirle,
projeyle. Bunun belki de Türk
dünyasında birliğin, beraberliğin
en güzel vücuda geldiği teşkilat
Türk Devletleri Teşkilatı. Yani ta-
rihte bizler de ilk defa gönüllülük
esasında bir araya geldik. Hiçbir
dayatma, zorlama, bir savaş bir
dış güç nedeniyle değil gönüllü
olarak bir araya geldik, Türk dev-
letinin teşkilatını kurduk. Bugün
ekonomide siyasete gençlikten tu-
rizme, ulaştırmadan enerjiye bir-
çok alanda proje yapıyoruz, işbirliği
geliştiriyoruz. Biz her alanda, ener-
ji, ekonomi, eğitim, turizm olsun
mutlaka bir proje koyuyoruz or-
taya. Tüm bürokrasilerimizi bu
projenin etrafında topluyoruz. Bu-
gün size örneğin enerji veya ulaş-
tırma diyelim. Bakanlarımızı bir
araya getiriyoruz en az iki defa.
Çalışma grupları yapıyoruz. Online
veya fiziki toplantı yapıyoruz.
Daire başkanları, uzmanlar bir

araya geliyor. Türk dünyasında
örneğin ulaştırma alanına nasıl
işbirliği yapabiliriz? Hangi projeleri
geliştirebiliriz? Geliştirilmiş, büyük
projeler varsa Orta Koridor gibi
bunu daha nasıl işlevsel hale ge-
tirebiliriz diye çalışıyorlar. Bu sa-
yede ortak bir çalışma kültürü
inşa ettik. Hem de bugünkü sistem
içerisinde üye devletlerimizin ikili
ilişkileri de çok çok hızlı gelişmeye
başladı."

Özbekistan'ın İstanbul Başkon-
solosu Şerzad Abdunazarov ise
İstanbul'da çeşitli fuarlar olduğunu
Türk Ticaret Fuarı'nın herkese
fayda getireceğini Türk dünyasının
birliğini, dostluğunu, gücünü gös-
tereceğini açıkladı. Abdunazarov,
katılımcıları, insanlarının güler
yüzlü olduğunu söylediği Özbe-
kistan'a davet etti. Azerbaycan
Cumhuriyeti'nin İstanbul Başkon-
solosluğunda Ticaret Temsilcisi
Başdanışmanı olan Cavid Abdul-
layev de "2023 yılında Azerbay-
can'ın Gayri Safi Yurt İçi Hasılası
(GSYH) 72 milyar dolardan fazla
olmuştur. 2023 yılında aslında
193 ülkeyle dış ticaret ilişkisi kur-
muştur." diye konuştu. Türk dev-
letleri de dahil Azerbaycan'ın geçen
yıl dış ticaret cirosunun yaklaşık
45 milyar dolar olduğunu kayde-
den Abdullayev, bugün Azerbay-
can'da faaliyetlere başlamanın gi-

rişimciler ve yatırımcılar için çok
avantajlı olduğunu dile getirdi.
Abdullayev, "Azerbaycan 10 mil-
yonluk bir nüfusa sahip, aynı za-
manda 10 ülkeye gümrüksüz çıkışı
olan bir ülke. O yüzden Azerbay-
can'a yatırım yapanlar aslında
280 milyonluk bir pazara çıkış
fırsatı elde etmektedir." açıklama-
sında bulundu.

Rok Uluslararası Danışmanlık
Kurucusu ve Türk Ticaret Fuarı
Organizatörü Aygün Aliyeva, "170
milyonluk nüfus ve 1,9 trilyon
dolarlık ekonomik büyüklüğe sa-
hip, doğu-batı arasında ticaretin
kesişim noktasında bulunan Türk
devletleri, zengin doğal kaynakları
ve orta koridor olarak adlandırılan
stratejik ticaret yolu üzerinde bu-
lunmaları sebebiyle büyük fırsatlar
sunuyor." dedi.

Aliyeva, sözlerini şöyle sürdür-
dü: "Mevcut ekonomik potansi-
yelin artırılması, taraflar arasındaki
entegrasyonun derinleşmesiyle
mümkün hale gelebilecektir. Türk
kimliği çatısı altında son 30 yıldır
üst düzeyli ilişkiler geliştiren Türk
Devletleri gümrük, ticaret, turizm,
eğitim, ulaşım ve bir çok alanda
işbirliğine gidiyor. Özel sektör
temsilcileri de sürecin dışında tu-
tulmamalı, karşılıklı yatırım, proje
ve yardım girişimleri farklı alanları
kapsayacak şekilde genişletilme-

lidir. Türk Ticaret Fuarı’nda ana
amacımız, Türk devletlerinin iş
insanlarının ekonomik ilişkilerini
geliştirmek ve güçlendirmektir.
Türk Ticaret Fuarı, Azerbaycan,
Kazakistan, Kırgızistan, Türkiye,
Özbekistan, Macaristan, Türkme-
nistan ve Kuzey Kıbrıs Türk Cum-
huriyeti arasında ticaret, sanayi,
yatırımlar, teknoloji ve hizmetlerin
geliştirilmesini amaçlayan, devlet
kurumlarınca desteklenen bir plat-
formdur. Bu fuar, firmaların doğru
iş birlikleri kurmalarını sağlayacak
ve Türk devletleri arasında güçlü
ticaret köprüleri oluşturacaktır.
Fuarda ülkelerdeki tüm ürün
grupları ve yeni teknolojiler ser-
gilenecek, ülkelerin yatırım fır-
satları, önemli sektörler, iş insan-
larının sorunları, çözüm önerileri
ve diğer güncel konular, alanında
uzman konuşmacılarla konferans-
larda masaya yatırılacak, düzen-
lenecek olan ikili görüşmeler ve
franchise görüşmeleriyle firma-
ların stratejik ortaklıklar kurmaları
ve Türk devletlerinin ortak mar-
kalarının oluşturulması sağlana-
caktır. Her sene düzenli olarak
hem Türkiye hem diğer Türk
Devletlerinde düzenleyeceğimiz
Türk Ticaret Fuarı'nı bu hedeflere
ulaşmamızı sağlayacak stratejik
açıdan önemli bir adım olarak
görmekteyiz." lİSTANBUL-AA

Japonya'da Nikkei 225
endeksi tarihi rekor
kırmaya devam ediyor
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Rusya’da işsizlik en düşük seviyeye
gerilerken “iş gücü açığı” sürüyor
Rusya'da işsizlik oranı, demografik
etkiler, seferberlik ve savunma sa-
nayisinde hızla artan üretim saye-
sinde ülke tarihinin en düşük se-
viyelerine gerilerken, hükümet "iş
gücü açığı" sorunuyla başa çıkmaya
çalışıyor. AA muhabirinin derlediği
bilgilere göre, Batılı ülkelerin uy-
guladığı kapsamlı yaptırımlar Rus-
ya'daki çeşitli sektörleri olumsuz,
savunma sanayisi gibi sektörleri
ise olumlu etkiledi. Rusya Devlet
Başkanı Vladimir Putin'in şubatta
yaptığı açıklamaya göre, ülkedeki
savunma sanayisinde, savaşın baş-
lamasından bu yana ilave 520 bin
kişi istihdam edildi. Rusya Başbakan
Yardımcısı Denis Manturov da yap-
tığı açıklamada, savunma sanayi-
sindeki maaşların son 2 yılda yüzde
30 ila 60 arttığını söylemişti. Ül-
kedeki savunma sanayisinin tepe
ismi, Rostec Başkanı Sergey Çe-
mezov, şirketindeki bazı işletme-
lerde askeri ürünlerin üretiminde
50 kattan fazla artış yaşandığını
aktarmıştı. Ukrayna savaşının baş-
lamasının ardından ülkenin sa-
vunma sanayisinde başta tank,
füze, insansız hava aracı, hava sa-

vunma sistemleri ve diğer füze sis-
temleri üretiminde artış görülm-
üştü. Öte yandan, Ukrayna savaşı
ve ardından bir süre uygulanan
seferberlik döneminde Rusya'yı çok
sayıda kalifiye personelin terk ettiği
belirtiliyor. Yaklaşık 600 ila 800
bin kişinin yaklaşık 1 ay süren se-
ferberlik nedeniyle ülkeyi terk ettiği
tahmin edilirken, aradan geçen
zamanda söz konusu kişilerin bir
kısmının Rusya'ya döndüğüne işaret
ediliyor. Ülkenin yabancı ülkelerden
kalifiye işçi çekmekte de zorlan-
ması, yaşanan terör saldırıları ne-
deniyle katılaşan göçmen politi-
kaları da işsizliği rekor seviyeye
gerileten önemli etkenler arasında
yer alıyor. Rusya Merkez Bankası
Başkanı Elvira Nabiullina, Kasım
2023'te yaptığı açıklamada, ülke
ekonomisindeki ana sorunun per-
sonel açığı olduğunu söylemişti.
Ülkede işsizlik oranı ise mayıs ayı
verilerine göre yüzde 2,6 ile rekor
seviyede gerçekleşti. Rusya Bilimler
Akademisi Ekonomi Enstitüsünün
yayımladığı rapora göre, ülkede
4,8 milyon kişilik iş gücü açığı bu-
lunuyor. lMOSKOVA-AA

Araç kiralama talebinde bu yaz
yaklaşık yüzde 30 artış bekleniyor
Otokoç Otomotiv Kiralama Li-
deri Atılgan, hava yolu ulaşımına
artan talebin, araç kiralamada
da yaşandığını belirterek, "Bu
yaz, araç kiralama talebinin geç-
tiğimiz yıla oranla yüzde 25-30
bandında artış göstermesini bek-
liyoruz." dedi. Otokoç Otomotiv
Kiralama ve Mobilite İş Birimi
Lideri Mert Atılgan,  AA muha-
birine yaptığı açıklamada, yaz
mevsiminin gelmesi ve okulların
kapanmasının araç kiralama
sektörü için sezon başlangıcı
olarak değerlendirildiğini söy-
ledi. Atılgan, "Bu dönemde artan
hava yolu talebi ve şehir hare-
ketlilikleri, araç kiralama talep-
lerinde de aynı şekilde artışı
beraberinde getiriyor. Yaz dö-
neminde talebin kış aylarına
oranla neredeyse iki buçuk ka-
tına çıktığını söyleyebiliriz. Bu
yaz, araç kiralama talebinin geç-
tiğimiz yıla oranla yüzde 25-30
bandında artış göstermesini bek-
liyoruz. Haziran ayında okulların
kapanmasıyla aynı döneme denk
gelen uzun bayram tatiliyle bir-
likte beklentimizin üzerinde bir
talep aldık. Ocak-haziran dö-
neminde ise geçen yıl aynı dö-
neminin yaklaşık yüzde 20 üze-

rinde bir talep gözlemledik."
şeklinde konuştu. Atılgan, son
dönemde müşterilerinin özellikle
ekonomik ve otomatik araçlara
olan ilgisinin arttığını dile getirdi.
B segment hatchback otomatik
ve C segment sedan otomatik
araçların en çok tercih edilen
modeller olduğunu ifade eden
Atılgan, artan fiyatların, müşteri
tercihlerini geçmiş yıllara oranla
daha ekonomik seçeneklere yö-
nelttiğini kaydetti. Atılgan, elek-
trikli araçlarının genellikle şehir
içi kısa kullanımlarda tercih
edildiğini vurgulayarak, şu de-
ğerlendirmede bulundu: "Müş-
teriler farklı modelleri dene-
yimlemek için hevesli. Bununla
birlikte uzun yol kullanımları
için elektrikli araçların henüz
ilk tercih olmadığı da bir gerçek.
Elektrikli araç kullanımına yö-
nelik destekleyici adımlar çer-
çevesinde bakıldığında, şarj is-
tasyonları konusunda iş ortak-
larımızla birlikte çalışıyoruz ve
ofislerimizin altyapılarını güç-
lendiriyoruz. Ev de dahil olmak
üzere araçlarını istedikleri her
yerde şarj etme olanakları ol-
duğunu müşterilerimize ileti-
yoruz." lİSTANBUL-AA

Li: Türkiye’yi geleceğin teknolojisinin
merkezi haline getirmek istiyoruz
BYD Başkan Yardımcısı ve
BYD Amerika Üst Yöneticisi
Stella Li, Türkiye'ye sadece
bir üretim tesisi inşa etmeye
gelmediklerini belirterek, "Tür-
kiye'yi geleceğin teknolojisinin
merkezi, ardından inovasyon
merkezi haline getirmek isti-
yoruz." dedi. BYD Başkan Yar-
dımcısı ve BYD Amerika Üst
Yöneticisi (CEO) Stella Li,
Türkiye'ye sadece bir üretim
tesisi inşa etmeye gelmedik-
lerini belirterek, "Türkiye'yi
geleceğin teknolojisinin mer-
kezi, ardından inovasyon mer-
kezi haline getirmek istiyoruz.
Stella Li, BYD'nin Türkiye'de
1 milyar dolarlık yatırım kararı
almasına ilişkin AA muhabi-
rinin sorularını yanıtladı. Tür-
kiye'nin çok sayıda yetenekli
gencin bulunduğu, çok ilgi
çekici bir ülke olduğunu vur-
gulayan Li, "Çinlilerle Türkler
birbirine çok benziyor. Aile
değerlerine önem verdiğimiz
gibi eğitime de önem veriyo-
ruz. Yani bu ülkede gerçekten
çok fazla genç ve harika bir
enerjinin yanı sıra yeşil tek-
nolojiye yönelik bir tutku var."
diye konuştu. Ülkenin üretim

konusundaki gücüne ve kali-
teli iş gücüne değinen Li, Tür-
kiye'nin, AB ülkeleri içinde
en büyük üçüncü otomobil
üreticisi olduğunu ve bunun
yanı sıra ülkede çok sayıda
yüksek eğitimli AR-GE yete-
neği bulunduğunu söyledi.
Li, üretim tesisinin kurulacağı
Manisa'ya bir ziyaret gerçek-
leştirdiklerini ve buradaki dev-
let kurumlarından ve yerel
halktan çok etkilendiklerini
dile getirerek, "Çok profesyo-
neller ve araziyi çok beğendik.
Burası bizim evimiz olacak
ve burada yerel bir Türk şirketi
gibi olacağız." açıklamasında
bulundu. Türkiye'de yerel or-
taklarla çalışmayı planladık-
larını bildiren Li, "Buradaki
BYD yatırımı sadece 5 bin ki-
şiye daha istihdam kazandır-
mıyor. Ayrıca teknoloji ve ye-
niliği getiriyoruz. Buradaki
teknolojiyi artırmak istiyoruz.
Türkiye'yi geleceğin tekno-
lojisinin merkezi, ardından
inovasyon merkezi haline
getirmek istiyoruz. Bunların
hepsi tutku verici gelişmeler."
değerlendirmesinde bulun-
du. lİSTANBUL-AA 
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Asya borsalarında, Hindistan hariç
pozitif bir seyir izlenirken, Japonya'da
Nikkei 225 endeksinin 42 bin puanın
üzerine çıkarak tarihi rekorunu ta-
zelemesi dikkati çekti. Analistler, kü-
resel pay piyasalarında, ABD Merkez
Bankası (Fed) Başkanı Jerome Po-
well'ın açıklamalarıyla bankanın, yılın
sonuna doğru faiz indirimine başla-
nabileceğine yönelik beklentilerin
güçlenmesinin ardından teknoloji
sektörü öncülüğünde izlenen pozitif
seyrin Asya tarafına da taşındığını
belirterek, bugün gözlerin ABD'de
açıklanacak enflasyon verilerine çev-
rildiğini söyledi. ABD Kongresindeki
yarıyıllık Para Politikası Raporu'na
ilişkin sunumunun ikinci gününde,
ABD Temsilciler Meclisi Finansal Hiz-
metler Komitesi üyelerinin sorularını
yanıtlayan Powell, enflasyonun düşüş
eğiliminde olduğuna dair "biraz güveni
olduğunu" ancak sürdürülebilir şekilde
yüzde 2'ye düştüğünden yeterince
emin olduğunu söylemeye "henüz
hazır olmadığını" belirtti. Öte yandan,
bölge merkez bankalarından olan
Güney Kore Merkez Bankası, üst üste
12'inci toplantısında da politika faizini
değiştirmeyerek yüzde 3,50'de sabit
tuttu. Bankadan yapılan açıklamaya
göre, enflasyonun düşmeye devam
edeceğine dair daha fazla kanıt aradığı
için politika faizinde değişikliğe git-
meme kararı alındı. Söz konusu ge-
lişmelerin ardından Japon yeni, dolar
karşında tarihi düşük seviyelerinde
seyretmeye devam ederken, ülkede
Nikkei 225 endeksi gün içerisinde
42.426,77 puana çıkarak tarihi yüksek
seviyesini yeniledi. Bu gelişmelerle
Japonya'da Nikkei 225 endeksi yüzde
0,9 artışla 42.224,02 puandan, Güney
Kore'de Kospi endeksi bir önceki ka-
panışın yüzde 0,8 üzerinde 2.891,35
puandan günü tamamladı. Çin'de
Şanghay Bileşik endeksi yüzde 1 yük-
selişle 2.968 puanda ve Hong Kong'da
Hang Seng endeksi yüzde 1,9 değer
kazancıyla 17.803 puanda seyreder-
ken, Hindistan'da Sensex endeksi
yüzde 0,3 azalışla 79.669 puanda
bulunuyor. lİSTANBUL-AA

Türk Devletleri Teşkilatı Genel Sekreter Yardımcısı Ömer
Kocaman, Türk dünyasının satın alma gücü paritesinin

(SAGP) 4 trilyon doların üzerinde olduğunu bildirdi.

Türk dünyasının satın alma gücü
paritesi 4 trilyon doların üzerinde
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Kaşar peynirinde kullanımı yasak maddelerin
tespiti için yeni analiz metotları geliştirildi
Tarım ve Orman Bakanlığı, kaşar
peynirinde kullanımına izin veril-
meyen, eritme peynirlerinde ise
belirlenen limitlerde kullanılması
gereken fosfat ve sitrat tuzlarının
tespitine yönelik iki analiz yapacak.
Tarım ve Orman Bakanlığı, eritme
peynirinin kaşar peyniri olarak sa-
tışının engellenmesi ve tüketici
menfaatlerinin korunması amacıyla
fosfat ve sitrat tuzlarının tespitine
yönelik yeni analiz yöntemlerini
uygulamaya alacak. AA muhabirinin
Bakanlıktan edindiği bilgiye göre,
gıda güvenilirliğinin temini ve tü-
ketici menfaatlerinin korunması
için çalışmalar kesintisiz devam
ediyor. Bu kapsamda, odaklanılan
hususlardan biri de kaşar peynirleri
oldu. Türk Gıda Kodeksi Gıda Katkı
Maddeleri Yönetmeliği ve Türk
Gıda Kodeksi Peynir Tebliği'ne göre,
kaşar peynirinde gıda katkı mad-
deleri olarak eritme tuzlarından
fosfat ve sitratın kullanılmaması
gerekiyor. Bu tuzların eritme peyniri

olarak bilinen işlenmiş peynirlerde
ise kullanımına belirlenen limitler
dahilinde izin veriliyor. Eritme pey-
nirinin, kaşar peyniri olarak satışının
engellenmesi ve tüketici menfaat-
lerinin korunması amacıyla bu pey-
nirlerde fosfat ve sitrat tuzlarının
tespitine ilişkin yeni analiz yön-
temleri geliştirildi. Bu amaçla ya-
pılan çalışmalarda, kontrollü şart-
larda eritme tuzları ilave edilerek
ve edilmeden üretilen kaşar pey-
nirleri kullanıldı. Fosfat tuzlarının
analizleri için fosfor ve azot, sitrat
tuzlarının analizinde ise kuru mad-
dede sitrik asitten yararlanılarak
iki yöntem belirlendi. Kaşar pey-
nirinde eritme tuzu kullanımının
tespiti amacıyla bu analizler yapı-
lacak. Kaşar peynirlerinde fosfat
ve sitrat tuzlarının tespitinde karar
ölçütü olarak fosfor/azot oranı
0,15, sitrat tuzları tespiti için karar
ölçütü olarak kuru maddede sitrik
asit oranı yüzde 0,45 olarak kul-
lanılacak. lANKARA-AA
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Mersin'in Gülnar ilçesinde yapımı
süren Akkuyu Nükleer Güç Sant-
rali'nde (NGS), birinci ünitenin
reaktör binasında muhafaza ön-
germe sisteminin montajı ger-
çekleştirildi. Akkuyu Nükleer
AŞ'nin açıklamasına göre, reaktör
binasının iç koruma kabını dış
ortamdan izole eden ve güvenli
bariyer oluşturan hermetik mu-
hafazanın parçası olan sistemin
montajı tamamlandı. Yüksek tek-
nolojiyle geliştirilen sistem, çelik
halat demetlerinin gerilmesini
sağlayarak reaktör binasının be-
ton yapılarına fazladan dayanık-

lılık kazandırıyor. Sistem, aşırı
yükler ve bunların kombinas-
yonları için tasarlanmış muhafaza
güvenlik sisteminin önemli bir
parçasını oluşturuyor. Koruma
kabı, 5 kilogram/santimetreka-
relik iç basınca, 30 kPa'lık bir
şok dalgasından kaynaklanan dış
darbeye ve uçak çarpmasına da-
yanabiliyor. Açıklamada görüş-
lerine yer verilen Akkuyu NGS
Genel Müdür Birinci Yardımcısı
ve NGS Yapı İşleri Direktörü Ser-
gey Butckikh, "Öngerme sistemi,
reaktör binasının ve NGS'nin bir
bütün olarak güvenliğini, daya-

nıklılığını ve verimliğini artırıyor."
ifadesini kullandı. Butckikh, ça-
lışmanın tüm teknik gerekliliklere
uygun yürütüldüğünü belirterek
şunları kaydetti: "Akkuyu NGS
uzmanları, dayanıklılıklarını be-
lirlemek için tüm parçaların kabul
testlerine başlamaya hazır du-
rumdalar. Bunlara ek olarak birinci
ünitenin koruma kabuğunun ön-
germe sistemi, sızdırmazlık ve
yoğunluk yönünden yakında kont-
rol edilecek. Tüm modern Rus
su-su güç reaktörleri, hermetik
iç ve dış koruma kabuğu sistemine
sahiptir." lMERSİN-AA
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Türkiye'nin Avrupa Birliği'nde coğ-
rafi işaret tescilli ürünlerinden olan
Malatya kayısısından yılın ilk yarı-
sında 186 milyon 361 bin dolar
gelir elde edildi. Geçen yıl Kahra-
manmaraş merkezli 6 Şubat'ta ya-
şanan depremlerin büyük yıkıma
neden olduğu Malatya'da, kuru ka-
yısı ihracatı kent ekonomisine kat-
kısını sürdürüyor. Bu yılın ilk yarı-
sında kentten 31 bin 240 ton kuru
kayısı ihracatı gerçekleştirildi. Ma-
latya Ticaret Borsası Başkanı Ra-
mazan Özcan, AA muhabirine, ka-
yısı hasadının sürdüğü kentte üre-
ticilerin şu anda hummalı bir ça-
lışma içerisinde olduğunu anlattı.
Bu yıl tahmini kuru ve yaş kayısı
rekoltesinin geçen yıllara göre çok
iyi durumda olduğunu kaydeden
Özcan, hasadın ardından depolara
kaldırılan ürünleri gerek naturel,
gerek organik, gerekse de kükürtlü
olacak şekilde hızlı bir şekilde ihraç
edeceklerini dile getirdi. Şu anda
bir yandan hasat sürerken diğer
yandan ise yaş kayısı ihracatının
devam ettiğini vurgulayan Özcan,
şöyle konuştu: "Haziran ayı içeri-
sinde 3 bin 48 ton kuru kayısı ih-
racatı gerçekleştirdik. Bununla be-
raber de 17 milyon 197 bin doların
üzerinde gelir elde etmiş olduk.
Geçtiğimiz aylara göre baktığımız
zaman bu yıl özellikle miktarda
kısmi bir gerileme söz konusu. 6
Şubat depreminin yarattığı etkilerin
başında iş gücü kaybı vardı. Bu
kapsamda da bu dönemde özellikle
haziran ayında bir gerileme söz ko-
nusu. Bunun da ana sebeplerinden
bir tanesi bu ama biz özellikle hazi-
ran ayını yine de bütün olumsuz-
luklara rağmen 3 bin 48 ton ihracat
gerçekleştirerek de kapatmış bulu-
nuyoruz. Malatya'dan dünyanın dört
bir yanına bu yılın ilk 6 ayında top-
lam 31 bin 240 ton kuru kayısı ih-
racatı gerçekleştirdik ve bununla
beraber toplamda 186 milyon 361
bin dolar da gelir elde etmiş olduk."
Özcan, Amerika Birleşik Devletle-
ri'nin en önemli alıcıların başında
yer aldığına işaret ederek, Türkiye'nin
kuru meyve ihracatı açısından Ma-
latya kayısısının ülke, bölge ve şehir
için önemli bir gelir kaynağı oldu-
ğunu dile getirdi. lMALATYA-AA

Kuru kayısı ihracatından
yılın ilk yarısında 186
milyon dolarlık gelir

TÜİK, mayıs ayı dış ticaret
endekslerini açıkladı
İhracat birim değer endeksi,
mayısta geçen yılın aynı ayına
göre sabit kalırken, ithalat birim
değer endeksi ise yüzde 1 yük-
seldi. Türkiye İstatistik Kurumu
(TÜİK), mayıs ayına ilişkin dış
ticaret endekslerini açıkladı.
Buna göre, ihracat birim değer
endeksi, mayısta geçen yılın
aynı ayına kıyasla değişmedi.
Endeks, Mayıs 2023'e göre gıda,
içecek ve tütünde yüzde 2,7,
yakıtlarda yüzde 11,3 artarken,
ham maddelerde (yakıt hariç)
yüzde 4,7, imalat sanayisinde
(gıda, içecek, tütün hariç) yüzde
1,4 azaldı. İthalat birim değer
endeksi, mayısta yıllık bazda
yüzde 1 artış gösterdi. Endeks,
geçen yılın aynı ayına göre,
gıda, içecek ve tütünde yüzde
3,9, ham maddelerde (yakıt ha-
riç) yüzde 4,7, imalat sanayi-
sinde (gıda, içecek, tütün hariç)
yüzde 0,2 azalırken, yakıtlarda
yüzde 4,7 yükseldi. İhracat mik-

tar endeksi, mayısta geçen yılın
aynı ayına kıyasla yüzde 11,3
arttı. Endeks, bu dönemde gıda,
içecek ve tütünde yüzde 11,6,
yakıtlarda yüzde 13,3, ham
maddelerde (yakıt hariç) yüzde
10,6, imalat sanayisinde (gıda,
içecek, tütün hariç) yüzde 10,3
artış gösterdi. İthalat miktar en-
deksi ise mayısta yıllık bazda
yüzde 11,2 azaldı. Endeks, geçen
yılın aynı ayına göre, gıda, içecek
ve tütünde yüzde 20,3, ham
maddelerde (yakıt hariç) yüzde
7,1, yakıtlarda yüzde 5,9, imalat
sanayisinde (gıda, içecek, tütün
hariç) yüzde 5,9 azaldı. Mevsim
ve takvim etkisinden arındırılmış
seriye göre, nisanda 150,3 olan
ihracat miktar endeksi, mayısta
yüzde 5,7 artarak 158,9 olarak
hesaplandı. Takvim etkisinden
arındırılmış seriye göre ise geçen
yıl mayısta 142,6 olan ihracat
miktar endeksi yüzde 11,3 arta-
rak 158,6 oldu. lANKARA-AA

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu’ndan
bankalara hassasiyet çağrısı
Türkiye Odalar ve Borsalar
Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat
Hisarcıklıoğlu, bazı il ve ilçe-
lerde firmalarla ilgili ‘zordalar,
batıyorlar’ gibi dedikodular çı-
karıldığını belirterek, "Özellikle
bazı bankaların il ve ilçe şube-
lerini dedikodu ticareti konu-
sunda daha hassas olmaya da-
vet ediyorum" dedi. TOBB Baş-
kanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu,
bazı il ve ilçelerde sektörlerle,
firmalarla ilgili ‘zordalar, batı-
yorlar’ gibi dedikodular çıka-
rıldığını belirterek, şirketlere
itibar cellatlığı yapıldığını söy-
ledi. Hisarcıklıoğlu, “Ülkemizin
ufkunu karamsarlık bulutlarıyla
kapatmak isteyen fitne, fesat
üreticileri yine iş başında. De-
dikodu kazanının ateşi harla-
nıyor. Şirketlerimize itibar cel-
latlığı yapılıyor. Bazı il ve ilçe-
lerimizde sektörlerle, firmalarla
ilgili ‘zordalar, batıyorlar’ gibi

dedikodular çıkarmak, altına
adını yazma cesareti olmadan
batacak şirketler listelerini ile-
tişim kanallarından paylaşmak
alçaklıktır, ahlaksızlıktır, suçtur.
Ülkemize, milletimize ve eko-
nomimize ihanettir. Öncelikle
çağrım, ticaret dünyasının tüm
paydaşlarına. Lütfen dedikodu
ticareti yapanları dinlemeyin,
o ticaretin ortağı olmayın. Fir-
malarımız, bu ülkenin milli ser-
vetidir. Özel sektörümüz yatırım,
istihdam, üretim ve ihracatını
her sene artırmakta, dünyanın
dört bir köşesinde ülkemizi en
iyi şekilde temsil etmektedir.
Birkaç şirketin zorda kalmasını
bahane ederek dedikodularla
karalanmaya çalışılan firmala-
rımızda binlerce insan çalışı-
yor, evlerine ekmek götürü-
yorlar. Bu insanların aileleri,
çocukları var. Yazıktır, günah-
tır" dedi. lİSTANBUL-AA
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Akkuyu NGS’nin birinci ünitesinde muhafaza öngerme sisteminin montajı tamamlandı

ürkiye İhracatçılar
Meclisi (TİM)
"2024 Yılı İlk 6 Ay

İhracat Değerlendirme Toplan-
tısı", TİM Dış Ticaret Komplek-
si'nde düzenlendi. TİM Başkanı
Mustafa Gültepe, TİM Sektörler
Konseyi üyelerinin de katılımıyla
düzenlenen toplantıda, ihracatın
ilk yarı performansının yanı sıra
güncel sorunlar ve ekonomiye
ilişkin beklentileriyle ilgili de-
ğerlendirmelerde bulundu. Gül-
tepe, Türkiye'nin ihracatla kal-
kınma sürecinde çok önemli bir
noktada olduğunu belirterek,
"2024, Orta Vadeli Programın
(OVP) ilk yılı olması sebebiyle
daha da fazla önem arz ediyor.
2028 hedeflerimize giden yol
bugün başaracaklarımızla doğ-
rudan ilişkili, bu bağlamda ince
eleyip sık dokuduğumuz bir sü-
recin içerisindeyiz." diye konuştu.
Haziran ihracat rakamının 18,6
milyar dolar olduğunu hatırlatan
Gültepe, "Bu rakamla beraber
ilk 6 aydaki ihracat rakamı 125,4
milyar dolar oldu. Son 12 aya
baktığımız zaman 257,8 milyar
dolar oldu. Ocak-haziran döne-
mine baktığımız zaman toplam-
daki ihracat artışı yüzde 2. Elbette
bu artış önemli ancak hedefleri-
miz doğrultusunda çok daha faz-

lasına ihtiyacımız var. Özellikle
bazı aylarda yaşanan düşüşler
düşündürücü." ifadelerini kul-
landı. Gültepe, 2028 ihracat he-
define ulaşabilmek için en az
yüzde 10 artış sağlanması ge-
rektiğinin altını çizdi. İlk yarı
yıla bakıldığında en fazla ihra-
catın AB ülkelerine yapıldığını
aktaran Gültepe, şunları kaydetti:
"Özellikle bu rakamlara ulaşma
noktalarında TİM ve ihracatçı
birlikleri olarak çok fazla ticari
heyetler yapıyoruz. Aynı zaman-
da katılmış olduğumuz çok fazla
fuar var. Bunlar özellikle top-
lamda baktığımız zaman ilk yarı
yıl içerisindeki ticari heyetler 15,

ikinci temmuz-aralık döneminde
24, toplam 39 şeklinde olacak.
İlk 6 ayda 294 organizasyona
imza attık."
"Otomotiv sektörü
ilk sırada"

Mustafa Gültepe, ilk 6 ayda
sektörler bazında bakıldığında
otomotiv sektörünün ilk, kimyevi
maddelerin ikinci, hazır giyimin
üçüncü sırada yer aldığını hatır-
latarak, ilk yarı yılda en fazla
artış kaydeden sektörlerin, kimy-
evi maddeler, çelik, savunma ve
havacılık sanayi, otomotiv, hu-
bubat şeklinde sıralandığını be-
lirtti. En fazla düşüş yaşayan

sektörlere bakıldığında hazır gi-
yim, demir ve demir dışı, deri,
mücevher sektörünün yer aldığını
dile getiren Gültepe, hizmet ih-
racatında 110 milyar dolarlık yıl
sonu hedefinin olduğunu söyledi.
Gültepe, ayrıca, hizmet ihraca-
tında geçen yıla göre yaklaşık
yüzde 3,4 artış olduğunu aktardı.
Girdi maliyetlerinin sektör ayır-
maksızın yüzde 100'ün üzerinde
arttığını ifade eden Gültepe, şöyle
devam etti: "Türkiye rekabetçi-
liğini kaybediyor, azalıyor. Türkiye
rakip ülkelere istinaden sektör
gözetmeksizin minimum yüzde
40 daha pahalı dolar bazında.
Fiyat istikrarında kur, enflasyon
ve girdi maliyetlerinin paralel
bir şekilde ilerlemesi lazım. Aksi
takdirde ortaya koyacak oldu-
ğumuz 2028 yılı 375 milyar
dolar hedefini yakalama potan-
siyelimiz daha fazla zayıflar."

Geçen yıl 26 sektörün 9'unda
küresel ölçekte pazar kaybı ya-
şandığını ifade eden Gültepe,
ihracatçının, girdi maliyetleri, fi-
nansman, teknik engeller ve mev-
zuat, Gümrük Birliği ve STA'lar,
üretim ve yatırımın en fazla
sorun yaşadığı başlıklar olduğunu
bildirdi. TİM Başkanı Gültepe,
yaptıkları projeksiyonla, gidişat
da değerlendirildiğinde 267 mil-

yar dolara varan ihracat hedefinin
olduğunu dile getirerek, kısa va-
dede ihracata yeniden ivme ka-
zandırmak için ekonomi yöneti-
minden beklentilerine ilişkin şu
ifadeleri kullandı: "Kur enflasyona
paralel hareket etmeli, enflas-
yonla kur arasındaki fark 5 pu-
andan fazla olmamalı, yurt içinde
üretimi olmayan ya da talebi
karşılayamayan ham madde ve
ara malların ithalinde vergi yükü
hafifletilmeli, üretici ve ihra-
catçıya ilave yük getirecek, re-
kabetçiliği daha da zarar verecek
düzenlemeler gözden geçiril-
meli, üretimde kullanılan elek-
trik ve doğal gaz gibi enerji
maliyetleri koşulların elverdiği
ölçüde asgari düzeyde tutulmalı.
İçinde bulunduğumuz süreci en
az hasarla atlatabilmemiz ve
önümüzdeki döneme hazırlan-
mamız için ihracatçılarımıza
daha uygun koşullarda finans-
man imkanları sağlanmalı. Önü-
müzdeki 6 ay içerisinde, son
çeyrekte enflasyonun biraz daha
aşağıya inme psikolojisiyle be-
raber biraz daha üretime dayalı,
biraz daha rekabetçiliğimizi ön
plana alacak para politikaları
oluşturarak yine çift haneli ih-
racat büyümelerini beraberce
yaparız." lİSTANBUL-AA
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TİM Başkanı Gültepe, "2024, OVP ilk yılı olması sebebiyle daha da fazla önem arz ediyor. 2028 hedeflerimize giden yol
bugün başaracaklarımızla doğrudan ilişkili, bu bağlamda ince eleyip sık dokuduğumuz bir sürecin içerisindeyiz." dedi.

Mustafa Gültepe: 2024, OVP ilk yılı olması
sebebiyle daha da fazla önem arz ediyor
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Emine Erdoğan, Jill
Biden’ın ev sahipliğindeki
resepsiyona katıldı

İstanbul Valiliği tarafından 15
Temmuz Demokrasi ve Millî Birlik
Günü münasebetiyle, Haliç Kongre
Merkezi’nde 15 Temmuz şehitle-
rinin aileleri onuruna akşam ye-
meği programı düzenlendi. Prog-
ramda İstanbul Valisi Gül, şehit
ailelerine ve protokole bir konuş-
ma gerçekleştirdi. İstanbul Valiliği
tarafından 15 Temmuz Demokrasi
ve Milli Birlik Günü nedeniyle
Haliç Kongre merkezinde şehit
aileleri onuruna yemek düzen-
lendi. Akşam Yemeğine, İstanbul
Valisi Davut Gül, 1. Ordu Komu-
tanı Orgeneral Ali Sivri, İl Jan-
darma Komutanı Tümgeneral Yu-
suf Kenan Topçu, Vali Yardımcısı
Özlem Bozkurt Gevrek ve çok sa-
yıda protokol üyesi ile şehit aileleri
katıldı. Programda yemek öncesi
Kuran-ı Kerim tilaveti verildi daha
sonrasında şehit aileleri için dua
edildi. Programda konuşma yapan
Vali Gül, şehit ailelerine kürsüden
seslendi, “Şehitlerimizin muhte-
rem aileleri, kahraman gazilerimiz
ve değerli aileleri, kıymetli misa-
firler, Sizleri saygı, hürmet ve mu-
habbetle selamlıyorum. Kıymetli
şehit ailelerimizle, gazilerimizle
bir arada olmanın onurunu yaşı-
yorum. Soframızı teşrif ettiğiniz
için sizlere teşekkür ediyorum.
Vatan uğruna, millet uğruna, dir-
liğimizi-birliğimizi baki kılma uğ-
runa kendini feda eden tüm şe-
hitlerimizi rahmetle, minnetle anı-

yorum. Gazilerimize Rabb’imden
sağlık ve afiyet temenni ediyo-
rum.” dedi 15 Temmuz gecesi
içimizdeki hainlerin saldırısına
uğradığımızı ifade eden Vali Gül,
“Muhterem misafirler, 15 Temmuz
2016 gecesi, bin yıldır bu toprak-
ları yurt edinen, uğrunda nice
şehitler veren aziz milletimiz, içi-
mizdeki hainlerin ihanetine uğ-
radı. Bu hainler kendi milletine,
anasına, babasına, kardeşine nam-
lu doğrulttu; vatan savunması
için kullanılacak tankları, uçakları
milletimizin üstüne sürdü. Gazi
Meclisimiz, işgal dönemlerinde
bile uğramadığı bir saldırıyla kar-
şılaştı.” şeklinde konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın
“Halkın gücünden büyük güç ta-
nımadım ben bugüne kadar.” söz-
lerine ithafta bulunan Vali Gül,
“O ihanet gecesinde, Cumhur-

başkanımız Sayın Recep Tayyip
Erdoğan’ın ’Halkın gücünden bü-
yük güç tanımadım ben bugüne
kadar.’ sözlerinden sonra, genci,
yaşlısı, kadını, erkeğiyle yüz bin-
lerce vatandaşımız meydanlara
koştu. Üzerlerine yağan kurşunlara
rağmen bir adım dahi geri adım
atmadı, iradesine sahip çıktı. O
gece şafak vaktine kadar pek çok
kahramanlık öyküsü yazıldı. 99’u
İstanbul’umuzdan 253 vatan ev-
ladı şehadet şerbeti içti. 2 bin
700 ‘den fazla vatan evladı gazilik
ile şereflendi. Yüce kitabımızda
buyurulduğu gibi, ’Onlar tuzak
kurdu, Allah da onların tuzaklarını
bozdu.’ Allah’ın izni ve milletimizin
ferasetiyle tüm planlar, tüm tu-
zaklar boşa çıktı. Kıymetli misa-
firler, bin yıldır bize vatan olan
bu toprakları ebedi vatan kılmak
için göz kırpmadan ölüme yürü-

yen 15 Temmuz şehitlerimize bor-
cumuzu asla ödeyemeyiz. Onları
yaşadığımız, var olduğumuz müd-
detçe minnetle, şükranla yâd ede-
ceğiz. Hatıraları, hatıramız; ema-
netleri, emanetimizdir. Acınız, acı-
mız; hüznünüz, hüznümüzdür.
Bu devlet ve millet sizin sâyenizde
dimdik ayaktadır. Aydınlık gele-
ceğe yürüyüşüne kararlılıkla de-
vam etmektedir. Bizler de bu bi-
linçle kahraman ecdadımıza, şe-
hitlerimize layık olmak için var
gücümüzle çalışmaya devam ede-
ceğiz. Bu duygularla 15 Temmuz
şehitlerimiz başta olmak üzere
vatanımızın bekası, milletimizin
huzuru için gözünü kırpmadan
şehadete koşan tüm yiğitlerimizi
minnetle anıyorum. Rabb’im şe-
hitlerimizi cennetiyle, cemaliyle
müşerref kılsın. Gazilik payesiyle
şereflenen tüm kardeşlerime şük-
ranlarımı arz ediyor, hayırlı, uzun
ömürler diliyorum. Davetimize
icabet ederek bizleri onurlandıran
siz kıymetli annelere, babalara,
kardeşlere, eş ve çocuklara hürmet
ve şükranlarımı sunuyorum. Rab-
bim, devletimizi, milletimizi, bir-
liğimizi daim eylesin niyazıyla
sizleri tekraren hürmetle, mu-
habbetle selamlıyorum.” ifadelerini
kullandı. Konuşması sonrası Vali
Gül tek tek masaları dolaşarak
konuklarla selamlaştı, ardından
konuklar ve şehit yakınları ile ye-
mek yenildi. lİSTANBUL-AA

İstanbul Valisi Davut Gül, 15 Temmuz şehit aileleri
onuruna düzenlenen programa katıldı

TBMM Başkanı Numan Kurtulmuş,
Srebrenitsa Soykırımını Anma Gü-
nü'ne ilişkin, "Avrupa'nın orta yerinde
yaşanan bu trajedi, tüm dünyanın
gözleri önünde gerçekleşmiş insanlık
tarihinin kara lekelerinden birisidir."
ifadesini kullandı. Kurtulmuş, sosyal
medya hesabından yaptığı payla-
şımda BM'nin 23 Mayıs 2024 tari-
hinde aldığı kararla, 11 Temmuz'u
"Srebrenitsa Soykırımını Anma Günü"
olarak kabul etmesinin, bu trajediyi
unutmamak ve unutturmamak adına
atılmış önemli bir adım olduğunu
kaydetti. Katliamın 29. yıl dönü-
münde, tarihin bu acı dolu günlerini
derin bir hüzün ve kederle andıklarını
belirten Kurtulmuş, "1995 gibi yakın
bir tarihte, Avrupa'nın orta yerinde
yaşanan bu trajedi, tüm dünyanın
gözleri önünde gerçekleşmiş, insanlık
tarihinin kara lekelerinden birisidir.
8 bin 500’e yakın Boşnak kardeşi-
mizin katledildiği bu soykırım, bize
insanlığın karanlık tarafını bir kez
daha gösterdi. Bu trajedi, sadece
Boşnak halkının değil, tüm insanlık
cephesinin ortak bir yarasıdır. Sreb-
renitsa'da hayatını kaybedenleri rah-

metle anarken, ailelerine ve sevdik-
lerine sabır diliyorum." ifadelerini
kullandı. Benzer acıların yaşanmaya
devam ettiğini belirterek İsrail'in
Gazze'ye yönelik saldırılarına dikkati
çeken Kurtulmuş, şu değerlendir-
melerde bulundu: "Gazze'deki sivil-
lerin maruz kaldığı insanlık dışı sal-
dırılar, tüm vicdan sahiplerini yara-
lıyor. Biliyoruz ki Srebrenitsa'daki
katiller uluslararası mahkemelerde
nasıl cezalandırılmışlarsa bugün
Gazze'deki katliamın sorumluları
da mutlaka bu zalimliklerinin be-
delini ödeyeceklerdir. Benzer acıların
bir daha yaşanmaması için mücadele
etmek, insanlık onuruna olan inan-
cımızın bir gereğidir. Bu acıyı pay-
laşmak ve tekrarını önlemek için
ortak bir vicdan ve akılla hareket
etmeliyiz. Srebrenitsa'nın masum
kurbanlarını bir kez daha saygıyla
anıyor, bu tür trajedilerden ders
alarak daha adil ve barışçıl bir ge-
lecek için mücadeleye kararlılıkla
devam edeceğimizin sözünü veri-
yoruz. Aliya İzetbegoviç'in dediği
gibi 'Ne yaparsanız yapın ama soy-
kırımı unutmayın." lTBMM-AA

Numan Kurtulmuş: Srebrenitsa Soykırımı
insanlık tarihinin kara lekelerinden birisidir

umhurbaşkanı Re-
cep Tayyip Erdoğan,
Newsweek dergisi-

nin sorularını yanıtladı. Hassas
bir dönemde ABD'nin başkenti
Washington'da düzenlenen NATO
Zirvesi'nde İttifakın en büyük
ikinci askeri gücü olan Türkiye
adına hangi mesajları verdiği so-
rusuna Erdoğan, Türkiye'nin NA-
TO'nun önemli bir üyesi olduğunu
anımsatarak İttifak'ın operasyon
ve görevlerine aktif olarak katkıda
bulunulduğunu söyledi. Erdoğan,
Türkiye'nin temel hedefinin NATO
müttefikleriyle dayanışmayı güç-
lendirmek ve ortak akılla bölgeyi
ve dünyayı tehdit eden sorunlara
sürdürülebilir çözümler bulmak
olduğunu belirtti. Değişen dün-
yada her gün "yeni sorunların
ortaya çıktığı" değerlendirmesini
yapan Erdoğan, bu sebeple NA-
TO'nun hazırlıklı, kararlı ve güçlü
olması gerektiğine inandıklarını
dile getirdi. Erdoğan, NATO top-
lantılarında terörizmin en kritik
küresel sorunlardan biri olduğu-
nun vurgulandığını belirterek
şöyle devam etti: "Ayrım yap-
madan terör örgütleriyle müca-
dele misyonunu üstlenen ve bunu
sahada aşikar bir şekilde gösteren
bir ülkeyiz. Müttefiklerimizden
temel beklentimiz, benzer bir te-
rörle mücadele yaklaşımı benim-
semeleridir. Ne yazık ki, şimdiye
kadar müttefiklerimizden bekle-
nen düzeyde destek ve dayanışma
almış değiliz."

Söz konusu durumun tolere

edilemeyeceğine dikkati çeken
Erdoğan, "Türkiye'nin ulusal gü-
venliğine tehdit oluşturan terör
örgütlerinin elebaşlarının meşru
aktörler olarak kabul edilmesi,
ittifak ruhuyla da örtüşmemek-
tedir." diye konuştu. Cumhur-
başkanı Erdoğan, Türkiye'nin bu
ve benzeri        güvenlik risklerine
bütüncül bir yaklaşım benimse-
diğini kaydederek "Sadece kendi
güvenliğimize değil, aynı za-
manda müttefiklerimizin güven-
liğine de hizmet eden sürdürü-
lebilir çözümler sağlamaktayız."
ifadesini kullandı. Türkiye'nin
bazı sorunları göz ardı edip tek
bir konuya odaklanma hatasına
düşmediğine işaret eden Erdo-
ğan, bölgedeki ve dünyadaki so-
runlara öznel ve kısa vadeli çı-
karlar yerine prensiplere dayalı
yaklaşımın daha iyi olacağını
belirtti. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan,
NATO ile Rusya arasında "doğ-
rudan çatışma çıkması potansi-
yeline" yönelik soruya verdiği
yanıtta, Türkiye'nin başlangıçtan
itibaren bu savaşta taraf olma-
yacağını açıkladığını hatırlattı.
Erdoğan, "Duruşumuz sadece
barış yanlısıdır. Çözüm, daha
fazla kan dökülmesi ve acı çekme
değil, diyalog ile sağlanan kalıcı
bir barıştır." dedi. Durumun Uk-
rayna için yarardan çok zararın
ortaya çıkmasına neden olduğu
ve Türkiye'nin barışa yaklaşılması
için her iki ülkeyle de diyaloğu-
nun olduğunu belirten Erdoğan,

şöyle devam etti: "Antalya ve
İstanbul'da tarafları bir araya
getirerek sorunları çözmek için
kritik bir diyalog yolunun oluş-
turulmasını kolaylaştırdık. Ka-
radeniz Tahıl Girişimi ve oradan
yaptığımız tahıl sevkiyatları, sa-
dece ekonomik ve lojistik bir
faaliyetten çok daha fazlasıydı.
Bu savaşı sadece bir tarafın zaferi
veya mağlubiyeti ile sınırlamanın
çözüm olduğuna inanmıyoruz.
Çözümün, diyalog ve diploma-
side olduğuna inanıyoruz."

Erdoğan, akan kanın ve yer-
leşim yerlerinin tahrip edilme-
sinin kalıcı barışı getirmeyeceğini
vurgulayarak "NATO ile Rusya
arasında doğrudan bir çatışma
ihtimali kuşkusuz endişe vericidir.
Bu sonuca yol açabilecek her
türlü adımdan bilinçli olarak ka-
çınılmalıdır. Konuya çözüm odak-
lı bir yaklaşımla ve ölçülü bir
şekilde yaklaşmanın uygun ol-
duğunu düşünüyoruz." dedi. Er-
doğan, "Suriye, Libya ve hatta
Ukrayna'da belirli bir düzeyde
olmak üzere çatışmaların karşıt
taraflarında olmalarına rağmen
Rusya Devlet Başkanı Vladimir
Putin'le yürüttüğü diplomasiye
ilişkin" soruya şu yanıtı verdi:
"Bahsettiğiniz tüm bölgelerde
ilke sahibi bir yaklaşımı savu-
nuyoruz. Sorunlara gizli gün-
demlerden ve duygusal tepki-
lerden doğan prensiplerle değil,
samimi ve gerçekçi yol haritala-
rıyla yaklaşıyoruz. Doğru ve yan-
lışın ne olduğunu sesli bir şekilde

dile getirerek ilerliyoruz. Hassas
süreçleri, sükunetle yaklaşmadan
ilerletmek imkansızdır." Türki-
ye'nin sorunlara önyargılara esir
olmuş bir politikayla değil, çö-
zümü vurgulayan bir bakış açı-
sıyla yaklaştığını belirten Erdo-
ğan, "Doğal olarak Sayın Putin
ile her konuda hemfikir değiliz.
Ancak meseleleri kendi aramızda
tartışabiliyor ve nasıl çözülece-
ğine dair ayrıntılara girebiliyo-
ruz." ifadelerini kullandı.

Erdoğan, ABD-Türkiye ilişki-
lerindeki yaptırımlar, FETÖ ve
insan hakları gibi çeşitli konu-
larda ABD Başkanı Joe Biden'la
arasındaki ilişkiye yönelik soruyu
şöyle cevapladı: "Her şeyden
önce ABD'de bulunan FETÖ ele-
başının liderliğindeki yapı masum
bir hareket değil, bir terör örgü-
tüdür, tıpkı dünyanın çeşitli yer-
lerinde terör eylemleri gerçek-
leştirmiş olan DEAŞ gibi. Hem
DEAŞ hem de FETÖ insanları
öldürüyor. DEAŞ da FETÖ de
insanların dini duygularını is-
tismar ediyor. Hem DEAŞ hem
de FETÖ faaliyet gösterdikleri
ülkelere zarar vermeyi amaçla-
maktadır. FETÖ, faaliyet göster-
diği ülkelerin hükümetlerine sız-
mayı ve sistemin kontrolünü ele
geçirmeyi amaçlamaktadır. Buna
ABD de dahildir. Somut delillerle
bu yapının tehlikelerini ABD
başkanlarına anlattık. Ancak Sa-
yın Biden ve benim bu konuda
farklı görüşlerimiz var."

Ayrıca Biden'la insan hakları

konusunda da farklı görüşlere
sahip olduklarını belirten Erdo-
ğan, İsrail'in Filistin'e saldırılarına
yönelik, "Masum insanların tedavi
için gittikleri hastanelerde, am-
bulanslarda, pazar yerlerinde, in-
sani yardımların dağıtıldığı mer-
kezlerde ve güvenli olarak ta-
nımlanan bölgelerde İsrail tara-
fından acımasızca öldürülmesinin
en ağır insan hakları ihlali oldu-
ğuna inanıyoruz. Ancak ABD yö-
netimi bu ihlalleri görmezden
gelmekte ve İsrail'e en büyük
desteği vermektedir. Bunu da bu
ihlallerin suç ortağı olma pahasına
yapmaktadır." değerlendirmesini
yaptı. Cumhurbaşkanı Erdoğan,
terörizmle mücadelenin de bir
başka endişe kaynağı olduğuna
işaret ederek şöyle devam etti:
"Biz bir NATO ülkesiyiz. Ulusal
güvenliğimize yönelik tehdit, baş-
ta ABD olmak üzere tüm NATO
ülkelerine yönelik bir tehdittir.
Aslında NATO'nun kurulmasına
ve varlığını sürdürmesine neden
olan anlaşmalar da bu durumu
kanıtlamaktadır. Ancak ABD ve
diğer bazı müttefiklerimizin gü-
venliğimizi tehdit eden terör ör-
gütleri PKK/PYD/YPG ve FETÖ'ye
verdiği destek NATO'nun bu il-
keleriyle bağdaşmamaktadır. Bu
teröristlere verilen silah ve des-
tekten duyduğumuz endişeyi her
platformda dile getirdik. Bu te-
röristlerle mücadelede müttefik-
lerimizin desteğini arzu ediyoruz
ancak bunu tam olarak göremi-
yoruz." lANKARA-AA
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Cumhurbaşkanı Erdoğan: Bölgemizde bir terör devleti
kurabileceklerini düşünenler için bu büyük bir hayaldir

Erdoğan, "Bölgemiz-
de bir terör devleti

kurabileceklerini dü-
şünenler için bu bü-
yük bir hayaldir ve
asla gerçekleşmeye-

cektir." dedi.
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Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan'ın eşi Emine Erdoğan, ABD
Başkanı Joe Biden'ın eşi Jill Biden'ın
ev sahipliğindeki resepsiyona katıldı.
Jill Biden, NATO Devlet ve Hükü-
met Başkanları Zirvesi kapsamında
Washington'da bulunan devlet ve
hükümet başkanlarının eşlerine re-
sepsiyon verdi. Ulusal Amerikan
Tarihi Müzesi'ndeki resepsiyona
katılan Emine Erdoğan, bina giri-
şinde Jill Biden tarafından karşı-
landı. Davetliler, daha sonra "En-
tertainment Nation" başlıklı sergiyi
gezdi. Sergiyi gezerken Emine Er-
doğan resepsiyona katılan diğer
devlet ve hükümet başkanlarının
eşleriyle sohbet ederek çevre, kültür,
eğitim gibi konularda bilgi payla-
şımında bulundu. Serginin ardın-
dan, toplu fotoğraf çekimi yapıldı.
Davet sonunda lider eşleri ev sa-
hipliği için Biden'a teşekkür etti.

Resepsiyona ilişkin sosyal medya
hesabından paylaşımda bulunan
Emine Erdoğan, şu ifadeleri kul-
landı: "Zirveler, ülkelerimiz arasın-
daki bağları güçlendirmek ve ortak
değerlerimizi pekiştirmek adına
büyük bir önem taşıyor. NATO Dev-
let ve Hükümet Başkanları Zirvesi
vesilesiyle Washington'da lider eşleri
ile bir araya geldik. ABD Başkanı'nın
eşi Jill Biden ev sahipliğinde Ame-
rikan Tarihi Ulusal Müzesi'ni ziyaret
ettik. Tarihin ve kültürün harman-
landığı buluşma çerçevesinde de-
ğerli lider eşleri ile verimli sohbetler
gerçekleştirerek, pek çok konuda
fikir alışverişinde bulunduk."

Amerikan İhtilali'nden başla-
yarak siyaset, kültür, bilim ve
teknoloji alanından kesitler sunan
Ulusal Amerikan Tarihi Müzesi,
Amerika'nın sömürgelerden bu-
güne kadar tarihsel geçmişini ve
sosyal gelişimini yansıtıyor. Mü-
zede, Amerikan Milli Marşı'na il-
ham kaynağı olan Amerikan bay-
rağından Thomas Edison'un am-
pullerine, Yıldız Savaşları filmin-
deki C-3PO kostümünden Dallas
dizisindeki J.R. Ewing'in şapka-
sına kadar çeşitli parçalar sergi-
leniyor. lANKARA-AA
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illi Savunma Ba-
kanlığı (MSB) Ba-
sın ve Halkla İliş-

kiler Müşaviri Tuğamiral Zeki
Aktürk, bakanlıkta düzenlediği
basın bilgilendirme toplantı-
sında, 11 Temmuz "Srebrenitsa
Soykırımını Uluslararası Dü-
şünme ve Anma Günü" mü-
nasebetiyle, 29 yıl önce soykı-
rıma uğrayan Srebrenitsa şe-
hitlerini rahmetle anarak, Bos-
na Hersek halkının acısını pay-
laştıklarını ifade etti. Aktürk,
yaklaşan 15 Temmuz Demok-
rasi ve Milli Birlik Günü vesi-
lesiyle de demokrasiye ve milli
iradeye kasteden FETÖ'cü ha-
inlere karşı dimdik durarak
vatanı ve bayrağı için canlarını
feda eden şehitlere Allah'tan
rahmet, gazilere sağlıklı uzun
ömürler diledi. Terörle müca-
dele operasyonlarına ilişkin,
"Türk Silahlı Kuvvetlerimizin,
sahanın gerekliliğine uygun,
alışılmadık ve öngörülemez
düzeyde sürekli ve kapsamlı
olarak gerçekleştirdiği kararlı
operasyonlarla son bir haftada
28, 1 Ocak'tan bugüne kadar
ise 632'si Irak'ın, 723'ü Suri-
ye'nin kuzeyinde olmak üzere
1355 terörist etkisiz hale geti-
rilmiştir." bilgisini veren Aktürk,
Irak'ın kuzeyindeki Pençe Ha-
rekatı bölgesinde yürütülen
faaliyetler hakkında da şunları
söyledi: "Teröristlerin Dergele,
Miska köylerinde savunmasız
sivillerden gasbettiği evler ile
Hakurk ve Metina bölgelerinde
gerçekleştirilen arama tarama
faaliyetleri kapsamında çok
sayıda tanksavar silahı, çok
namlulu roket atar lançer sis-
temi, roketatar, bombaatar,
Doçka makineli tüfek, piyade
tüfeği ile bunlara ait mühim-
mat, el ve sis bombaları, el
yapımı patlayıcı, antipersonel
mayını, telsiz, termal ve el
dürbünü, çeşitli çaplarda top
ve havan mühimmatı ile muh-
telif malzeme ele geçirilmiştir."
Aktürk, bu vesileyle, 4 Tem-
muz'da Pençe Kilit Operasyonu
bölgesinde teröristlerle çıkan
çatışmada şehit olan Uzman
Çavuş Cebrail Acar'a da Al-

lah'tan rahmet diledi. Hudut-
ların, Cumhuriyet tarihinin en
yoğun tedbirleri ve tesis edilen
çok katmanlı emniyet sistemi
ile korunduğunu kaydeden Ak-
türk, son bir haftada hudut-
lardan yasa dışı yollarla geç-
meye çalışan 338 kişinin ya-
kalandığını, yakalananlardan
3'ünün terör örgütü mensubu
olduğunu bildirdi ve şöyle ko-
nuştu: "929 şahıs hududu ge-
çemeden engellenmiştir. Böy-
lelikle, 1 Ocak'tan itibaren hu-
dutlarımızdan yasa dışı yollarla
geçmeye çalışırken yakalanan-
ların sayısı 6 bin 367, hududu
geçemeden engellenen kişi sa-
yısı da 64 bin 362 olmuştur.
Ayrıca, son bir hafta içerisinde
yapılan operasyonlarda 38 ki-
logramdan fazla uyuşturucu
madde (metamfetamin) ele
geçirilmiştir."

TSK'nın terörle mücadele
ve hudut güvenliği ile mavi
ve gök vatandaki hak ve men-
faatleri korumanın yanı sıra
bölgesel ve küresel barış ve is-
tikrara katkıda bulunmaya de-
vam ettiğine dikkati çeken Tuğ-
amiral Aktürk, şunları söyledi.
"5 Temmuz'da Nijer'in Ankara
Büyükelçisini kabul eden Sayın
Bakanımız, Washington'da icra
edilen 'NATO Devlet ve Hükü-
met Başkanları Zirvesi'nde Sa-
yın Cumhurbaşkanımıza refa-
kat etmektedir. Sayın Bakanı-
mız zirve kapsamında Sayın
Cumhurbaşkanımızın ikili ve
heyetler arası görüşmelerine
katılmakta, bazı müttefik ve
ortaklık ülkeleri savunma ba-
kanları ile görüşmeler gerçek-

leştirmekte, çeşitli forum ve
oturumlara iştirak etmektedir.
Öte yandan, Türkiye ile Yuna-
nistan arasında 'Güven Artırıcı
Önlemler 2024 Yılı Uygulama
Planı' kapsamında, Donanma
Komutanımız Koramiral Kadir
Yıldız tarafından 8-9 Tem-
muz'da Yunanistan Donanma
Komutanı ziyaret edilmiştir."

Aktürk, 50. yıl dönümü id-
rak edilecek Kıbrıs Barış Ha-
rekatı'nın anlam ve önemini
vurgulamak, adaya huzur ge-
tiren harekatın başarısını geniş
katılımlı şekilde kutlamak mak-
sadıyla MSB ile KKTC makam-
ları koordinesinde, Kıbrıs ga-
zileri ve yakınlarının da katı-
lacağı etkinlikler düzenlene-
ceğini kaydetti. Aktürk, şu bil-
gileri paylaştı: "Resmi törenler,
anma yürüyüşleri ve şehitlik
ziyaretleri, TCG Anadolu'nun
KKTC liman ziyareti ve 50
gemi ile denizde geçit töreni,
Türk Yıldızları Akrobasi Timi
gösterisi ve muharip uçak ge-
çişi, 50 pare top atışı, bando
ve mehteran birliği ile ünlü
sanatçıların katılımıyla kon-
serler, Mutlu Barış Harekatı
Semineri, konferansı, sempoz-
yumu, makale yarışması, spor
müsabakaları, ağaç dikimi, bel-
gesel ve film gösterimleri ve
kardeş ülke etkinlikleri başta
olmak üzere birçok anlamlı ve
özel faaliyetin icra edilmesi
planlanmaktadır. Ayrıca, 50.
yıla özel anı pulu ve madeni
para basımı yapılacaktır."

Tuğamiral Aktürk, MSB ile
KKTC Başbakan Yardımcılığı,
Turizm, Kültür, Gençlik ve Çev-

re Bakanlığı ile Lefkoşa Bü-
yükelçiliğinin işbirliğiyle 20
Temmuz-30 Eylül arasında Lef-
koşa'da bulunan Kıbrıs Türk
Tarih, Kültür ve Milli Mücadele
Müzesinde 50. Yıl Sergisi açıl-
masının, 19 Temmuz'da Girne
Yavuz Çıkarma Plajında "Şafak
Nöbeti" etkinliği düzenlenme-
sinin de planlandığını paylaştı.        
İsrail'in Filistin'e yönelik sal-
dırılarına da değinen Aktürk,
şöyle devam etti: "İsrail, Filis-
tinlileri katletmekle kalmadığı
gibi hayatta kalan Filistinlilere
de her türlü zulmü ve işkenceyi
yaşatmaktadır. Hastane ve
okulları hedef alan ve her ge-
çen gün saldırılarının şiddetini
artıran İsrail'in, uluslararası
hukuku ihlal ederek Filistin
topraklarına yönelik bazı yer-
leşimleri 'yasallaştırma' kararı,
işgali kalıcı hale getirmeye ça-
lıştığının açık bir göstergesidir.
Saldırılarını bitirme, ateşkes
görüşmelerine ve bu yönde
alınan kararlara uyma niye-
tinde olmadığını gösteren İsrail
karşısında, uluslararası toplu-
mun kararlı ve ilkeli bir tutum
sergilemesi gerektiğini bir kez
daha vurguluyoruz."

TSK'nın halihazırda yürüt-
tüğü tüm operasyonları ve gö-
revleri ile eş zamanlı olarak
eğitim ve tatbikat faaliyetlerini
de aralıksız sürdürdüğünü bil-
diren Aktürk, bu kapsamda 1-
12 Temmuz arasında Anka-
ra'da Türkiye-Özbekistan Özel
Kuvvetler, 4-14 Temmuz ara-
sında ise Batı Karadeniz'de
Breeze tatbikatlarının devam
ettiğini belirtti. Aktürk, şöyle
devam etti: "Belçika Deniz
Kuvvetlerine ait Louise Marie
gemisi tarafından 4-7 Tem-
muz tarihleri arasında, Ro-
manya Deniz Kuvvetlerine
ait Vice Admiral Constantin
Balescu gemisi tarafından ise
6-8 Temmuz arasında İzmir'e
liman ziyaretleri yapılmıştır.
İtalya Deniz Kuvvetlerine ait
Francesco Mimbelli gemisi
tarafından 11-15 Temmuz
tarihleri arasında Antalya'ya
liman ziyareti gerçekleştiril-
mektedir. " lANKARA-AA
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TBMM Genel Kurulunda, Öğ-
retmenlik Mesleği Kanunu Tek-
lifi'nin birinci bölümünde yer
alan ilk 6 maddesi kabul edildi.
Genel Kurulda kabul edilen
maddelere göre, teklifle eğitim
öğretim hizmetlerini yürüten
öğretmenlerin seçilmeleri, ye-
tiştirilmeleri, atanmaları, hak-
ları, ödev ve sorumlulukları,
ödül ve cezaları, kariyer basa-
maklarında ilerlemeleri ve öğ-
retmenlik mesleğine ilişkin di-
ğer hususlar ile Milli Eğitim
Akademisinin kurulması, gö-
revleri, teşkilat yapısı ve per-
soneline ilişkin konular düzen-
leniyor. AK Parti, öğretmenlerin
hak, ödev ve sorumluluklarını
düzenleyen kanun teklifinin 5.
maddesi üzerine bir önerge
verdi. Kabul edilen önergeye
göre, öğretmenlerin, öğrenci-
lerini, Atatürk inkılap ve ilke-
lerine ve Anayasada ifadesini
bulan Atatürk milliyetçiliğine
bağlı, Türk milletinin milli, ah-
laki, insani, manevi ve kültürel
değerlerini benimseyen, koru-
yan ve geliştiren; ailesini, va-
tanını, milletini seven ve daima
yüceltmeye çalışan, insan hak-
larına ve Anayasanın başlan-
gıcındaki temel ilkelere daya-
nan demokratik, laik ve sosyal
bir hukuk devleti olan Türkiye
Cumhuriyeti'ne karşı görev ve
sorumluluklarını bilen ve bun-
ları davranış haline getirmiş

erdemli insanlar olarak yetiş-
tireceği belirtildi. Öğretmenler,
öğrencilerin öğrenme biçimleri
ile ilgi ve yeteneklerini dikkate
alacak ve kişilik haklarına saygı
gösterecek, öğrencilerin, eğitim
öğretim ortamında her türlü
olumsuz söz, tavır ve davra-
nışlardan korunmaları için çaba
gösterecek. Öğretmenler, derse
girmek, nöbet tutmak, merkezi
veya mahalli yapılan sınavlarda
görev almak, kurul ve komis-
yonlara, tören ve toplantılara,
öğrencilere yönelik düzenle-
necek etkinlikler ile kulüp faa-
liyetlerine katılmak, öğrenci
rehberlik hizmetlerini yürüt-
mek, uygulama gerektiren eği-
timleri koordine etmek ve eği-
tim öğretim süreçlerine ilişkin
diğer iş ve işlemleri yürütmekle
görevli olacak. Öğretmenler,
mevzuatta açıkça belirlenen
hususlar ile olağanüstü hal,
genel afet ve salgın hastalık
durumları haricinde meslekle-
riyle ilgili olmayan iş ve faali-
yetlerde rızaları dışında görev-

lendirilemeyecek. Teklifle ay-
rıca, yöneticilerin ödev ve so-
rumlulukları da düzenleniyor.
Öğretmenlerin hak, ödev ve
sorumluluklarına ilişkin usul
ve esaslar ile eğitim öğretim
süreçlerindeki diğer görevleri
okul tür ve kademelerine göre,
ayrıca yöneticilerin de ödev ve
sorumluluklarına ilişkin husus-
lar, okul tür ve kademelerine
göre Bakanlıkça çıkarılacak yö-
netmelikle belirlenecek.

Saadet Partisi İstanbul Mil-
letvekili Mustafa Kaya, kanun
teklifinde "Nasıl daha iyi bir
öğretmen yetiştirebiliriz" soru-
suna cevap bulunamadığını id-
dia ederek, "Milli Eğitim Ba-
kanlığı, Milli Eğitim Akademisi
kurarak kendi bakanlık duru-
muna paralel bir değerlendirme
ile sonuç almaya çalışıyor."
dedi. Kaya, kanun teklifiyle
eğitim fakültelerinin de içinin
boşaltılmaya çalışıldığını öne
sürerek, "Bugün milli eğitimdeki
en önemli problem, sistemsizlik
ve plansızlıktır. Her gelen bakan

sınav sistemi ile müfredatla
ayrı şekillerde uğraşıyor. Son-
rasında gelen, geçmişi reddi
miras yaparak yeni bir yol bul-
maya çalışıyorsa bunun adına
plansızlık, öngörüsüzlük denir."
ifadesini kullandı. CHP İzmir
Milletvekili Gökçe Gökçen Göl
ise teklifte özel okul öğretmen-
lerinin sorunlarına herhangi
bir çözüm getirilemediğini be-
lirterek, "Ücretli ve sözleşmeli
öğretmenlerin sorunlarına da
çözüm yok. Teklife göre aynı
derse giren öğretmenin biri üc-
retli, biri kadrolu, biri uzman,
biri de başöğretmen diğeri de
derse giremeyen aday öğret-
men." diye konuştu. Eğitimin,
anayasaya göre düzenlenmesi
gereken bir alan olduğunu sa-
vunan Göl, eğitimin yönetme-
likle yapılamayacağını ve yü-
rütmeye bırakılamayacak bir
alan olduğunu, partiler ve si-
yaset üstü bir konu olduğunu
söyledi. Türkiye İşçi Partisi İs-
tanbul Milletvekili Saliha Sera
Kadıgil, AK Parti iktidara gel-
diğinde her 100 okuldan
1,8'inin özel okulken, 20 yılda
her 100 okuldan 10'unun özel
okula dönüştüğünü söyleyerek,
eğitim sisteminin sermayeye
teslim edildiğini savundu.
TBMM Başkanvekili Önder, tek-
lifin 6. maddesinin kabul edil-
mesi sonrasında birleşime ara
verdi. lTBMM-AA

Öğretmenlik Mesleği Kanunu Teklifi, TBMM Genel Kurulunda

MSB Basın ve Halkla İlişkiler Müşaviri Tuğamiral Aktürk, Irak ve Suriye'nin kuzeyi dahil
yürütülen operasyonlarda son bir haftada 28 teröristin etkisiz hale getirildiğini açıkladı.

MSB: Son bir haftada 28 terörist
ETKİSİZ HALE GETİRİLDİ

Hepimizin bir akrabasının, kom-
şusunun, köylüsünün lakabıdır
Almancı…

Hep dinledik durduk Almanya’yı…
Yurt dışı izlenimlerimin ilkini

Balkanlar için paylaşmıştım, olum-
lu dönüşler aldım, yine yapmak
istedim.

Milli heyecanı vesile yapıp ilk
kez Almanya’ya gittim, hamdolsun
hep dost biriktirip durduk, Stutt-
gart, Berlin, Duisburg, Düsseldorf
üçgeninde paha biçilmez dostlar
karşıladı bizi İsa ŞAHAN, Abdullah
YÜKSEK, Mesut ÖZCAN.

Bir milli heyecanı Avrupa’da
yaşamayı tavsiye ederim, tam bir
bütünlük…

Berlin caddelerinde sokakla-
rında devamlı bozkurt selamıyla
selamlaştık durduk…

Aslan yürekli çocuk Merih De-
miral sayende
Göktürk dev-
letinin bayra-
ğındaki boz-
kurtla Ergene-
kon’dan çıkışta
yol gösteren
kurdun senin-
kiyle aynı ol-
duğunu öğren-
dik, siyasetten
ari bütünlüğün
simgesi oldu-
ğunu Berlin
caddelerinde
stadyumu dol-
duran on bin-
lerde bizzat
gördük yaşa-
dık…

Düzenli yaşamak, kurallara uy-
mak insanların yaşam biçimi kül-
türü haline gelmiş, otellerin ke-
narında dostların evlerinin kena-
rında gecenin bir yarısı nizami
çizilmiş alanlara uygun bir park
yeri aradık durduk.

Köy yolu kent yolu şehirlerarası
velhasıl yol otoban işi çoktan ta-
mamlanmış yaklaşık 2000 km yol
yaptık ama yorulmadık, fazla kor-
kuttular bizi hız sınırına Almanlar
uyar diye, hiçte öyle olmadı baktık
onlar öyle o tabanlarda biz dün-
den razıyız zaten.

Ama anladım ki bisiklet
Almanya’nın kırmızı çizgisi,
köy yolları bağlantı yolları
şehrin göbeğindeki caddeler
dahil mutlaka bisiklet yolları
var ve herkes bisikletli bu
kısım ilginç geldi bana, öyle
ki bir köy yolunda inip bak-
tık köy yolunun yanında
aynı paralelde otların çalı-
ların arasını yarıp giden
özel bir bisiklet yolu da var
aynı güzellikte…

Tarihi yapılar, kiliseler,

müzeler, katedraller, caddelerin
genişliği ve düzeni, caddelere ser-
pilmiş bizim dönerciler, lokantalar,
baklavacılarımız… Bunları gör-
mekte fayda var, bizim anlatımın
dışında bu kısımlar…

Son olarak gurbettekilerin duy-
gularını anlatayım; 

Yaklaşık 30 yıldır Duisburg’ta
yaşayan Mesut ÖZCAN dayımla
(üniversiteli yıllardan beri birbi-
rimize hitabımızdır öylece de kal-
dı) Duisburg’tan Düsseldorf’a ge-
çerken “Nasıl buralar memnun
musun artık burada noktalarım
diyor musun dayı” demiş bulun-
dum.

Tam da ben bunu söylediğimde
durduğumuz ışıkların karşısındaki
ormanın arasından kocaman bir
uçak kalkıverdi, Duisburg Hava
Limanı’nın yanından geçiyormu-

şuz…
Mesut dayım

dedi ki:  “Burası
benim işe gittiğim
yol dayı bazen ay-
nen bu şekilde
kalkan THY’nin
uçağını görüyo-
rum ve gözlerim
doluyor…”

Ve bir süre iki-
miz de sessiz kal-
dık…

Vatan memle-
ket hasreti böyle
bir şey demek ki
dedim içimden,
biz nimetin far-
kında değiliz.

Seyahat dönü-
şü bir şeye karar verdim gördü-
ğüm her gurbetçi aracına yaklaşıp
hoş geldiniz diyeceğim dedim…

Öyle de yaptım İstanbul’dan
araçla dönerken dinlenme tesis-
lerinde gördüğün gurbetçi aracının
yanına park ederken camı açtım
ve hoş geldiniz dedim arka kol-
tuğu göremedim ama öndekiler
gözleri ışıltılı öyle bir tebessüm
etti ki…

Bence siz de yapın bunu hem
gurbettekilere hem de bize iyi
gelir…

Göç İdaresi Başkanlığı,
Özbekistan uyruklu
N.R'nin terörizm kap-
samında yapılan değer-
lendirme sonunda geri
gönderme merkezinde
idari gözetim altına
alındığını ve hukuki sü-
reçlerinin tamamlanmasının ardından
sınır dışı edildiğini bildirdi. Başkanlıktan,
bazı haber siteleri ve sosyal medya he-
saplarında "ailesiyle 10 senedir Türki-
ye'de yaşarken abisinin Özbekistan'da
aranması olduğu için deport edildi" id-
dialarıyla yer alan Özbek N.R'ye ilişkin
açıklama yapıldı. Açıklamada, güvenlik
ve istihbarat birimlerince terörizme yö-
nelik değerlendirmeler sonunda, kamu
düzeni ve güvenliği açısından ülkeye
girmesi ve kalmasında sakınca görülen
yabancılar hakkında "giriş yasağı" kon-
duğu belirtildi. Bu kapsamda değer-
lendirilen yabancıların, gerekli idari iş-
lemlerin tamamlanması için geri gön-
derme merkezlerine teslim edildiği ak-
tarılan açıklamada, şunlar kaydedildi:
"Bahse konu Özbekistan uyruklu yabancı

da terörizm kapsa-
mında yapılan de-
ğerlendirme netice-
sinde, 17 Temmuz
2023'te alınan sınır
dışı kararına istina-
den geri gönderme
merkezinde idari gö-

zetim altına alınmıştır. Yabancı, sınır
dışı etme kararına karşı idare mahke-
mesine başvurmuştur. İdare Mahkemesi
de yabancının sınır dışı etme kararına
karşı yaptığı başvuruyu reddetmiştir."
N.R'nin uluslararası koruma başvuru-
sunda da bulunduğu ve değerlendirme
sonucu yabancının uluslararası koruma
statüsü kriterlerini karşılamaması ge-
rekçesiyle başvurusunun reddedildiği
bildirildi. Açıklamada, "Yabancı, söz ko-
nusu karara karşı idare mahkemesine
açtığı davayı da kaybetmiştir. Kesinleşen
mahkeme kararları sonrası tüm hukuki
süreçleri tamamlanan yabancı, ülkesine
sınır dışı edilmiştir. Kamuoyunu yanıltıcı
bilgileri alenen yayanlar hakkında hu-
kuki süreç başlatılmıştır." ifadeleri kul-
lanıldı. lANKARA-AA

Göç İdaresinden sınır dışı edilen Özbek
N.R. ile ilgili iddialara ilişkin açıklama

M

Gurbettekiler ve biz
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Avrupa Parlamentosunda (AP) aşırı
sağcı Almanya için Alternatif (AfD)
partisinin başını çektiği "Avrupa'nın İs-
lamlaşması, göç ve Yeşil Anlaşma karşıtı"
yeni grup 25 milletvekiliyle kuruldu.
AfD'nin AP delegasyonu başkanı Rene
Aust'un sosyal medya hesabından yaptığı
paylaşımda, grup kurulması için or-
takların bulunduğu belirtilerek, "Genç
bir AfD olarak kendi parlamento gru-
bumuzu kurmuş olmaktan gurur du-
yuyoruz." ifadesini kullandı. AB'nin
"acilen siyasi bir dönüşüme" ihtiyacı
olduğunu savunan Aust, "Yeni parla-
mento grubumuz bu siyasi dönüşümü
başlatacaktır." mesajını paylaştı. Çekya
basınında çıkan haberlere göre ise aşırı
sağcı Doğrudan Demokrasi Partisi (SPD)
lideri Tomio Okamura, başkent Prag'da
düzenlediği basın toplantısında, AfD
ile "Egemen Ulusların Avrupası" (Europe
of Sovereign Nations) isimli ittifak kur-
duklarını teyit etti. İttifakın AB'nin iklim
politikalarını oluşturduğu Yeşil Anlaş-

ma'ya, göçe ve Avrupa'nın İslamlaş-
masına karşı mücadele edeceğini ifade
eden Okamura, "Brüksel'in yetkilerinin
ulusal düzeye geri dönmesini istiyoruz."
dedi. AfD 14 sandalye ile ittifakın itici
gücü olurken, onları üçer milletvekiliyle
Polonya Konfederasyon Partisi ve Bul-
garistan Diriliş Partisi (Vazrazhdane)
takip ediyor. İttifakta yer alan diğer
aşırı sağcı partiler arasında ise Fransız
Yeniden Fetih (Reconquete) Partisi, Slo-
vak Republika Hareketi, Macar "Vatan
Hareketimiz", Litvanyalı Halk ve Adalet
Birliği Partisi yer alıyor. Gelecek günlerde
ittifaka AP'de hiçbir gruba mensup ol-
mayan aşırı sağcı milletvekillerinin de
katılabileceği belirtiliyor. Egemen Ulus-
ların Avrupası, AP'de siyasi grup ku-
rulması için gereken "7 farklı ülkeden
en az 23 milletvekili" koşulunu sağla-
yarak resmen kurulmuş olsa da 25
sandalyeye sahip ittifakın Parlamen-
to'daki varlığını sürdürmesi pamuk ip-
liğine bağlı. lANKARA-AA

İsrail’de meclis ön oylamasından geçen
Eski Eserler Kurumu’nun yetki alanını,
işgal altındaki Batı Şeria'yı da kapsayacak
şekilde genişleten yasa tasarısı ile Filistin
topraklarının ilhak edilmesi amaçlanıyor.
Arkeoloji alanında çalışan İsrailli sivil
toplum kuruluşu Emek Shaveh’ın X
sosyal medya hesabından yaptığı pay-
laşıma göre, İsrail Eski Eserler Kuru-
mu’nun yetkilerinin işgal altındaki Batı
Şeria'ya genişletilmesi yasa tasarısı mec-
liste 38 lehte ve 27 karşı oy ile ön oyla-
madan geçti. Bakanlık yasama işleri ko-
mitesinin pazar günü onayladığı tasarı,
“Oslo Anlaşmalarını açıkça ihlal edecek
şekilde işgal altındaki Batı Şeria'nın B
Bölgesinde arkeolojik faaliyetler yürüt-
mesine izin veren” hükümet kararının
devamı niteliğinde bulunuyor. Emek
Shaveh, açıklamasında, "İsrail’in, Eski
Eserler Kurumu’nun işgal altındaki Batı
Şeria’daki faaliyetlerini kademeli olarak
genişletme yoluyla eski eserler alanındaki
ilhakını ilerlettiği konusunda geçen iki
yıl boyunca defalarca uyarıda bulun-
duklarına" da işaret etti. The Times of
Israel gazetesinin haberine göre, söz
konusu tasarı, İsrail Başbakanı Binyamin
Netanyahu’nun liderliğini yaptığı Likud
Partisi Milletvekili Amit Halevi tarafından
sunuldu. İsrail’in Filistin topraklarındaki
ilhakını genişletmeyi öngören tasarının
girişinde, işgal altında bulunan Batı Şe-

ria’daki tarihi eserlerin "Filistin Yönetimi
ile hiçbir tarihi ya da başka bağlantısı
olmadığı" iddiasına da yer veriliyor. Ga-
zetenin haberinde, tasarının işgal altın-
daki Batı Şeria’da “arkeolojik alanların
denetimini askeri birlikten sivil bir hü-
kümet organına devrederek fiili ilhakı
da güçlendireceği" belirtildi. Filistin ile
İsrail arasında 1995'te imzalanan "İkinci
Oslo Anlaşması" çerçevesinde işgal al-
tındaki Batı Şeria, A, B ve C bölgelerine
ayrılmıştı. Batı Şeria'nın yüzde 18'ini
kapsayan "A bölgesi"nin yönetimi idari
ve güvenlik olarak Filistin'e, yüzde 21'lik

"B bölgesi"nin idari yönetimi Filistin'e
güvenliği ise İsrail'e devredilirken, yüzde
61'ini kapsayan "C bölgesi"nin idare ve
güvenliği İsrail'e bırakılmıştı. İşgal al-
tındaki Batı Şeria'da 451 bin, Doğu Ku-
düs'te ise 230 bin İsrailli, Filistin top-
raklarını gasbediyor. Uluslararası hukuka
göre Batı Şeria ve Doğu Kudüs'teki bu
yerleşimler yasa dışı sayılıyor. İsrail Gü-
venlik Kabinesi, 28 Haziran'da Maliye
Bakanı Bezalel Smotrich'in talebi üzerine
Batı Şeria'nın "B bölgesi"nde bulunan 5
kaçak noktanın yasallaştırılmasını da
onaylamıştı. lİSTANBUL-AA

İsrail Batı Şeria’da Filistin topraklarını Eski
Eserler Kurumu ile gasbetmeyi planlıyor

Avrupa Parlamentosunda Alman AfD 
öncülüğünde aşırı sağcı yeni bir grup kuruldu
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SERKAN ÇALIŞKAN

RSAM Irak Çalışmaları
Araştırmacısı Sercan Çalış-
kan, son dönemde terör

örgütü PKK'nın Irak'ta artan saldırı-
larının ne anlama geldiğini AA Analiz
için kaleme aldı.

Türkiye’nin operasyonları netice-
sinde Irak’ın kuzeyindeki alan haki-
miyetini önemli ölçüde kaybeden
terör örgütü PKK, hareket alanı kı-
sıtlandıkça Irak’ın içinde yeni yaşam
alanları arıyor. Terör örgütü PKK
Irak'ın farklı şehirlerinde tehditler
yaratıyor. Aynı zamanda Türkiye ve
Irak, Kalkınma Yolu Projesi gibi adım-
larla ilişkilerini farklı boyutlarla güç-
lendirdikçe örgüt daha fazla köşeye
sıkışıyor. Örgüt bu durumdan kur-
tulmak için yeni tehditler yaratarak
Türkiye ve Irak arasındaki ilişkilerin
olumlu seyrini akamete uğratmaya
çalışıyor. İkili ilişkilerdeki olumlu
seyir sonucunda Irak merkezi hükü-
metinin PKK’yı "yasaklı örgüt" olarak
nitelendirmesi gibi gelişmeler örgütün
telaşa kapılmasına neden oldu. Tüm
bunların üzerine Pençe Harekatları
ile verilen kayıpların getirdiği telaş
ve agresifleşme de terör örgütü
PKK'nın Irak’ın farklı şehirlerinde or-
man yangınları ve kundaklama gibi
terör saldırılarına girişmesine neden
oldu. Dahası, Irak İçişleri Bakanlığı
tarafından yapılan açıklamada PKK’nın
Bağdat’ta terör eylemleri planladığı
belirtildi.
Terör örgütü PKK'nın
Irak'ta artan saldırıları

Son aylarda Erbil, Duhok ve Ker-

kük’teki çarşı ve pazar yerlerinde
çıkan yangınlarda çok sayıda maddi
zarar meydana gelirken aynı zamanda
şehrin tarihsel mirası olan yapılar da
önemli ölçüde zarar gördü. Kerkük’ün
tarihi Kayseri Çarşısı’ndaki yangında
100'den fazla dükkan yanarak kulla-
nılamaz hale geldi, onlarca dükkanda
hasar oluştu. Erbil’de yer alan diğer
bir tarihi çarşı olan aynı isimdeki
Kayseri Çarşısı’nda çıkan yangında
ise 200’ü aşkın dükkan zarar gördü.
Kerkük ve Erbil’de olduğu gibi Duhok
il merkezinde yer alan Çele Pazarı'nda
çıkan yangın neticesinde de 300’den
fazla dükkan yandı. Irak İçişleri Ba-
kanlığının açıkladığı bilgilerde bu
yangınlardaki kayıpların milyonlarca
dolar olduğu paylaşıldı.

Irak merkezi hükümetiyle Irak Kürt
Bölgesel Yönetimi (IKBY) güvenlik
güçlerinin ortak yürüttüğü operas-
yonlar neticesinde, meydana gelen
yangınların birer kundaklama olduğu
ve terör örgütü PKK militanları tara-
fından gerçekleştirildiği açıklandı. Irak
İçişleri Bakanlığı Sözcüsü Mikdad Miri
el-Musevi ve IKBY İçişleri Bakanlığının
Bağdat’ta düzenlediği ortak basın top-
lantısında terör eylemlerini gerçek-
leştiren 3 teröristten 2'sinin Kerkük’te,
birinin ise Diyala’da yakalandığı bil-
dirildi. Yakalanan şahısların ifadele-
rinde başka bölgelerde de yangın çı-
karmayı planladıklarını itiraf ettikleri
vurgulandı. Musevi, PKK’lı teröristlerin
bu eylemlerin ardından Irak toprak-
larındaki Kerkük-Ceyhan petrol boru
hattına da sabotaj yapmayı planla-
dıklarının altını çizdi. Musevi ayrıca
PKK’nın başkent Bağdat’taki bazı böl-
gelerde de terör eylemleri gerçekleş-

tirmeyi planladığını duyurdu.
Yapılan basın toplantısında payla-

şılan bilgiler, terör örgütü PKK’nın
Irak’ta yarattığı tehdidin boyutunu
ve aynı zamanda örgütün yaşadığı
"kaybetme telaşını" açıkça gösteriyor.
Terör örgütü PKK Irak’ın güvenlik at-
mosferi bakımından yeni bir tehdit
boyutu oluşturuyor. Bizzat Iraklı ma-
kamların açıklamasına göre terör ör-
gütü PKK artık doğrudan Irak’ın baş-
kentinde de terör eylemleri düzenle-
mek için girişim içerisinde. Örgüt,
Erbil ve Kerkük gibi şehirlerdeki sal-
dırılarının yanı sıra bu şehirlere Bağ-
dat’ı da ekleyerek Irak’ın karar alma
mekanizmaları üstündeki baskısını
artırmak istiyor. Bunun bir neticesi
olarak, Irak merkezi hükümetinin de
toprakları içerisinde barınan terör
örgütünün yalnızca ülkenin kuzey
şehirlerinde değil; doğrudan başken-
tinde kendisine tehditler oluşturdu-
ğunu daha net şekilde görmesi bek-
lenmelidir.
Terör örgütü PKK
köşeye sıkıştı

Terör örgütü PKK Irak’ta köşeye
sıkıştı. Örgüt bu sıkışmışlık içerisinde
Türkiye ve Irak ilişkilerini hedef alıyor.
İki ülke arasındaki somut adımlar
neticesinde ortaya çıkan tablo, ilişki-
lerin yalnızca güvenlik anlamında
değil her alanda ileriye taşınmak is-
tendiğini ancak PKK’nın Ankara ve
Bağdat arasında bir sorun kaynağı
olarak yer aldığını gösteriyor. Hem
Türkiye-Irak sınırının güvenliği hem
Kalkınma Yolu gibi projelerin sunduğu
fırsatlar güvenlik ilişkilerinden eko-
nomik ilişkilere iki ülke arasında bir

yeni dönem inşasının kararlılığına
işaret ediyor. Dolayısıyla, Türkiye ve
Irak’ın güvenliğini tehdit eden bir
terör örgütünün en hızlı şekilde Irak
topraklarından temizlenmesi, ikili
ilişkilerin gidişatı için son derece
önemlidir. Pençe harekatlarıyla birlikte
sahada alan kaybeden örgüt, ikili
ilişkilerde atılan adımlarla ortaya
çıkan yeni tabloda Irak’ta kendisine
yaşam alanları bulamayacağının da
farkındadır. Bu farkındalık neticesinde
örgüt, Irak'ta telaşa kapılmış şekilde
kundaklama ve orman yakma ey-
lemlerine girişiyor. Örgüt ayrıca şe-
hirlerin elektrik ve boru hatları gibi
stratejik noktalarına saldırılar düzen-
leme girişimlerinde de bulunuyor.
Terör örgütü PKK, Irak’ın kuzeyinde
Türkiye’nin askeri operasyonlarına karşı
yaşadığı çaresizlik sonucu da aynı telaşı
yaşıyor. Bu kapsamda Milli Savunma
Bakanlığı 27 Haziran’da yaptığı bir
açıklamada, Dergele köyündeki sivilleri
kalkan yaparak birliklere havan atışı
yapan teröristlerin, yerlerinin tespit
edilememesi için ormanları ateşe ver-
meye başladığını paylaştığı görüntülerle
birlikte duyurdu.
KYB'nin terör örgütü PKK'ya
desteği ayyuka çıktı

Terör örgütü PKK tehdidi başkent
Bağdat’a kadar ulaşırken Türkiye bir-
çok kez Irak tarafını IKBY’nin Süley-
maniye merkezli ikinci büyük partisi
Bafel Talabani liderliğindeki Kürdistan
Yurtseverler Birliği (KYB) konusunda
uyardı ve KYB'nin PKK’ya destek ver-
diğini belirtti. Yaşanan son gelişmeler,
Türkiye’nin ikazlarının haklılığını da
ortaya çıkardı. IKBY İçişleri Bakanlığı

Divanı Genel Müdürü Hemin Mirani,
Kerkük, Erbil ve Duhok'ta meydana
gelen yangınların faillerinin KYB’ye
bağlı Anti Terör Birimi ile Peşmerge
askeri birliğinde görevli kişiler ol-
duklarını ve bu kişilerin Süleymani-
ye’de terör örgütü PKK’dan eğitim
aldıklarını açıkladı. Terör eylemlerini
gerçekleştirenlerle KYB’nin bağlantı-
ları, Irak’ta saldırılarını sürdürebilmesi
için örgüte destek veren bir siyasi
oluşumun varlığını ortaya koyuyor.
Dolayısıyla KYB, hem Irak’ın güvenlik
istikrarını bozan hem de Irak’ın kom-
şularıyla ilişkilerini baltalamak isteyen
bir terör örgütüne destek veren bir
pozisyonda bulunuyor. Bu nedenle,
Iraklı makamların KYB’nin terör örgütü
PKK'yla ilişkilerini görmezden gelme-
sinin sürdürülebilir olması da bekle-
nemez. Irak hükümetinin başkent
Bağdat dahil olmak üzere ülkenin
farklı şehirlerinde terör örgütü PKK’nın
eylemlerinin önüne geçmek ve Türkiye
ile oluşturulan yeni zemini korumak
için PKK-KYB ilişkilerine dair somut
adımlar atması gerektiği son olaylarla
birlikte bir kez daha ortaya çıktı.

[Sercan Çalışkan, ORSAM Irak
Çalışmaları Araştırmacısı. Polis
Akademisinde doktora eğitimine
tez yazım aşamasında devam
etmektedir. Irak’ın birçok vila-
yetinde 2020’den bu yana saha
çalışmaları gerçekleştiren Ça-
lışkan; 2021 Irak Parlamento
Seçimleri ile 2023 Yerel Seçim-
lerinde uluslararası gözlemci
olarak görev yapmıştır. Çalışkan
ayrıca Çin’in Orta Doğu politi-
kası üzerine de akademik çalış-
malar yürütmektedir.]

O

Terör örgütü PKK’nın Irak’taki kundaklama
eylemleri: Irak’ta denklem değişir mi?

Bizzat Iraklı makamla-
rın açıklamasına göre
terör örgütü PKK artık
doğrudan Irak’ın baş-
kentinde de terör ey-
lemleri düzenlemek

için girişim içerisinde.
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Kanada’da 15 yazar
sponsorların İsrail ile
bağları nedeniyle
Scotiabank Giller
Ödülleri’nden çekildi

Gürcistan’ın AB’ye katılım sürecinin askıya
alınması, ülkede siyasi tartışmalara yol açtı
Gürcistan'ın, yürürlüğe giren
"yabancı etkinin şeffaflığı" ya-
sasına tepki olarak görülen Av-
rupa Birliği'ne (AB) katılım sü-
recinin durdurulması, ülkede
tartışmaları beraberinde getirdi.
AB'nin Gürcistan Büyükelçisi
Pawel Herczynski, Tiflis'teki bir
etkinlikte, "Maalesef Gürcis-
tan'ın AB'ye katılım süreci şim-
dilik durdurulmuştur." ifadesini
kullandı. Bu kararın, "yabancı
etkinin şeffaflığı" yasasını yü-
rürlüğe girmesinin hemen ar-
dından gelmesi dikkati çekti.
Ayrıca AB, Gürcistan ordusuna
yönelik 2024 için 30 milyon
avroluk mali yardımı da don-
dururken, ABD de bazı yaptı-
rımlar açıkladı. Batılı devletlerin
bu kararları Güney Kafkasya
ülkesi Gürcistan ile Avrupa ül-
keleri arısında soğuk hava es-
tirdi. Gürcistan Cumhurbaşkanı
Salome Zurabişvili, AB ve

ABD'nin bu tavrını, Tiflis hü-
kümetinin "Avrupa ve Batı kar-
şıtı söylem ve eylemlerine bir
yanıt" olarak değerlendirdi. Ya-
bancı etkinin şeffaflığı tasarı-
sının yasalaşma sürecinde Tiflis
meydanları protestolara sahne
olurken AB'nin kararı sonrası
siyasi tartışmalar başladı. Gür-
cistan Strateji ve Uluslararası
İlişkiler Araştırma Vakfı Avrupa
Çalışmaları Merkezi Direktörü
Kakha Gogolaşvili, "yabancı et-
kinin şeffaflığı" yasasıyla ilgili
AB'li yetkililer gibi düşünen-
lerden. Yasayla ülkede otoriter
bir yapının oluşabileceğine iliş-
kin endişesini dile getiren Go-
golaşvili, ABD, Kanada ve bazı
Batı ülkelerinde benzer isme
sahip yasaların yürürlükte ol-
duğunu ama Gürcistan'daki ya-
sanın içeriği ve amacının daha
çok Rus yasasına benzediğini
ileri sürdü. lTİFLİS-AA

Iraklı milletvekillerine göre
Barzani’nin ziyareti Erbil-Bağdat
hattında yeni dönemin işareti

İran'da seçimle işbaşına gelen Cum-
hurbaşkanı sınırlı yetkilere sahipken
Ayetullah Ali Hamaney'in temsil
ettiği liderlik makamı, tüm devlet
organlarının üzerinde sahip olduğu
anayasal yetkilerle iç ve dış politika
konularında son sözü söylüyor. İran,
Şah yönetiminin devrildiği 1979'daki
devrimden bu yana kendine özgü
bir devlet yapılanmasına sahip. Ül-
kenin yönetim yapısı, kuvvetler ay-
rılığı prensibine dayanıyor. Yasama,
yürütme ve yargı organları, devletin
işleyişinde ayrı ve bağımsız yetkilere
sahip ancak bu organlar üzerinde
geniş yetkilerle donatılan liderlik
makamı, yönetimin merkezinde yer
alıyor. İran'da kuvvetler ayrılığı pren-
sibi, yasama, yürütme ve yargı or-
ganlarının bağımsızlığını öngörse de
liderin geniş yetkileri bu organlar
üzerinde belirleyici bir etkiye sahip.
İran Anayasası'nın 57'nci maddesinde
devletin temel organları, ülkenin en
üst düzey makamı kabul edilen "Reh-
ber"in denetimi altında faaliyetlerini
yürüten yasama, yürütme, yargı ola-

rak tanımlanıyor. Ülke lideri Ayetullah
Ali Hamaney, İran'ın en üst makamı
olan "Velayet-i Fakih" kurumunu
temsilen ülkeyi "Rehber" sıfatıyla
idare ediyor. Fıkıh alimlerinin yöne-
timi anlamına gelen Velayet-i Fakih,
İran İslam Cumhuriyeti Anayasası'nın
da temelini oluşturuyor. Velayet-i
Fakih'in başındaki Veliyy-i Fakih,
"Mehdi'nin yeryüzündeki vekili olan
Şii din adamı" anlamına geliyor. Ve-
liyy-i Fakih, "Mehdi"nin yeniden or-
taya çıkışına kadar İslam ümmetinin
yöneticisi olarak da görülüyor. Şii
Müslümanların inancında Hazreti
Muhammed'in 12'nci kuşaktan to-
runu "Mehdi"nin bir gün dünyaya
dönerek yeryüzündeki gerçek adaleti
sağlayacağına" inanılıyor. Yasama
organı "İslami Şura Meclisi" olarak
adlandırılan parlamento, 4 yılda
bir seçimle işbaşına gelen 290 mil-
letvekilinden oluşuyor. Yasaların
hazırlanması, onaylanması ve de-
ğiştirilmesi görevlerini üstlenen
Meclis, ayrıca hükümetin faaliyet-
lerini denetliyor. lTAHRAN-AA
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Kürdistan Demokrat Partisi
(KDP) lideri Mesud Barza-
ni'nin 6 yıl sonra Bağdat'a
gerçekleştirdiği sürpriz zi-
yaretin yankıları sürerken
bunun "Irak siyasetinde yeni
bir uzlaşı dönemine" işaret
ettiği yorumları yapılıyor.
Irak Parlamentosu Kürdistan
Demokrat Partisi (KDP) Mil-
letvekili Şerif Süleyman ve
Kanun Devleti Koalisyonu
Milletvekili Akil Fetlavi,
Irak'taki son siyasi gelişme-
leri, Barzani'nin Bağdat zi-
yareti sonrası Şii-KDP ilişki-
lerindeki yeni dönem ve
beklenen yeni meclis başkanı
seçimindeki senaryoları AA
muhabirine değerlendirdi.
Mesud Barzani'nin 6 yıl son-
ra Bağdat'a yaptığı ziyaretin
"önemli" olduğunu ifade
eden Süleyman, "Barzani,
Bağdat'ta Irak siyasetinin bir

numaralı şahsiyetleriyle Irak
devletinin iç ve dış mesele-
lerini görüştü. Mesud Bar-
zani, tüm siyasi taraflarla
iyi ilişkiler içerisinde. Ziyareti
de Irak'taki siyaseti destek-
leme amacı taşıyordu." dedi.
Barzani'nin Bağdat ve Erbil
arasındaki sorunlara çözüm
noktasında ısrarcı olduğunu
ifade eden Süleyman, Kürt
liderin Bağdat'taki yetkililerle
Irak Kürt Bölgesel Yönetimi
(IKBY) memur maaşları, büt-
çe konusu ve siyasetteki den-
geyi masaya yatırdığını kay-
detti. Süleyman, terör örgütü
PKK'nın Irak'tan çıkarılmasını
öngören Sincar Anlaşması,
yeni meclis başkanının seçimi
ve Kerkük'teki il meclisinin
henüz toplanamaması me-
selelerinin de Barzani'nin Bağ-
dat ziyaretinde ele alındığını
belirtti. lBAĞDAT-AA

Kanada'da başarılı yazarlara verilen
prestijli Scotiabank Giller Ödülü aday
listesinde bulunan 15 yazar, ödülün
sponsorlarının İsrail silah üreticileri
ile bağları dolayısıyla eserlerini ya-
rışmadan çekti. Yazarlar, Giller Vakfına
dün gönderdikleri mektupta, "Giller
Vakfı, İsrail'in Filistin'i işgaline doğ-
rudan yatırım yapan herhangi bir
sponsordan fon almaya devam ettiği
sürece, soykırımın suç ortağı olmaya
devam edecektir." ifadesini kullandı.
Başarılı yazarlara verilen yaklaşık 73
bin dolar değerindeki prestijli ödülün
aday listesindeki 15 kişi, yazarlar
olarak eserlerinin "silah finansmanı
ve İsrail'in Filistinlilere yönelik devam
eden soykırımına aktif olarak yatırım
yapan sponsorlara kılıf olarak kulla-
nılmasına" tahammül edemeyecek-
lerini belirterek yarışmadan çekil-
diklerini açıkladı. Daha önce Scotia-
bank Giller Ödülü 'nü de kazanmış 5
kişinin de imzaladığı mektupta ya-
zarlar, Giller Vakfının sponsorlarından
Scotiabank'a, İsrailli silah şirketi Elbit
Systems'e yatırımlarını geri çekmesi,
Azrieli Vakfı Grubu, Indigo ve Audible
gibi sponsorlarına da Filistinlilere
karşı faaliyetlerden vazgeçmeleri için
baskı yapması talebinde bulundu.
Yazarlar, 2023'teki protestolar sonucu
Elbit Systems yatırımlarının yarısını
geri çeken Scotiabank'ın söz konusu
şirkette hala "milyonlarca dolar" ya-
tırımı bulunduğunu kaydetti. Azrieli
Vakfı Grubunun "işgal altındaki Batı
Şeria'da uluslararası hukuk kapsa-
mında yasa dışı olan yerleşimlerde
iş yapmayı sürdürdüğü"nü ve "Siyonist
kolonyal yerleşimci projeyi genişlet-
mek için İsrail'e göçü teşvik ettiğini"
vurgulayan yazarlar, Kanada'nın en
büyük kitap satış şirketi Indigo'nun
da "İsrail işgal güçlerinde görev almak,
Filistinlileri yerlerinden etmek, terörize
etmek ve öldürmek için" İsrail va-
tandaşı olmayanlara burs sağladığını
belirtti. Yazarlar, Amazon'un sahibi
olduğu Audible'ın da yöneticisinin,
İsrail'e aleni desteği, "diğer bir deyişle
soykırıma desteği" yüzünden çalı-
şanlarını kaybettiğini söyleyen tek-
noloji şirketi Palantir ile ortaklık yap-
tığını ifade etti. lTRENTON-AA
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Reformist Cumhurbaşkanı’na hazırlanan
İran’da mutlak yetkiler lider Hamaney’de

Avrupa Birliği'ne (AB) üye
27 ülkenin toplam nüfusu
2024 yılı itibarıyla 449,2 mil-
yon oldu. Avrupa İstatistik
Ofisi (Eurostat), Avrupa Bir-
liği (AB) ülkelerinin 1 Ocak
2024 tarihindeki nüfus veri-
lerini yayımladı. Buna göre,
2023 yılı başında 447,6 mil-
yon olan AB üyesi 27 ülkenin
toplam nüfusu, 2024'de 449,2

milyona çıktı. Almanya, 83,4
milyonluk nüfusuyla AB'nin
en kalabalık üyesi olurken,
onu 68,4 milyonla Fransa,
59 milyonla İtalya, 48,6 mil-
yonla İspanya, 36,6 milyonla
Polonya, 19 milyonla Roman-
ya, 17,9 milyonla Hollanda
ve 11,8 milyonla Belçika iz-
ledi. AB'nin nüfusu en az
ülkeleri 563 binle Malta ve

672 binle Lüksemburg oldu.
AB'nin nüfus artışı Kovid-
19 salgını sonrası artan göç
ve Rusya-Ukrayna savaşı so-
nucu olarak AB ülkelerinde
geçici koruma statüsü alan
Ukraynalılardan kaynaklan-
dı.        Söz konusu dönemde
Türkiye'de toplam nüfus 85
milyon 372 bin olarak be-
lirlendi. BRÜKSEL-AA

atı'nın İsrail'e si-
lah desteği" baş-
lıklı dosya habe-

rin altıncı bölümünde AA mu-
habiri, AB ülkelerinin, birlik
hukuku gereği İsrail'e silah sev-
kiyatından kaçınılmasını gerek-
tiren yükümlülüklerini, AB ku-
ralları ve yerel mahkeme ka-
rarları üzerinden derledi. AB'nin,
konvansiyonel silah ihracatına
ilişkin Birlik düzeyindeki en
önemli düzenleme olarak gö-
rülen Ortak Tutum Belgesi her
ne kadar "insan haklarına saygı
ve bölgesel barış, güvenlik ve
istikrar" kriterlerini öne çıkarsa
da üye ülkelerin kendi siyasi
ve ekonomik çıkarlarına göre
hareket ederek Ortak Tutum
Belgesi'ndeki kuralları dikkate
almadığı görülüyor. İsrail'e silah
ticaretinin durdurulması için
üye ülkelerin yerel mahkeme-
lerinde açılan davalarda yasal
olarak bağlayıcı olan Ortak Tu-
tum Belgesi'ne de dayanılırken,
üye devletlerin İsrail'e gönder-
dikleri silahlara ilişkin tüm de-
tayları paylaşmaktan kaçındığı
görülüyor.
Ortak Tutum Belgesi
üyeler için bağlayıcı

Silah ihracatına ilişkin
1998'de AB Davranış Kuralları
formunda ilan edilen ve AB
Konseyi tarafından 2008'de Or-
tak Tutum Belgesi'ne dönüştü-
rülen kurallar, AB'nin silah ih-
racatına ilişkin Birlik düzeyinde
yasal anlamda bağlayıcı en
önemli düzenlemesi olarak ka-
bul ediliyor. AB Parlamentosu-

nun Ortak Tutum Belgesi'nin
tanıtım metninde üye ülkelerin
silah ticaretinde Birlik hukukunu
ve insan haklarına saygı gibi
kriterleri öncelemesinin hedef-
lenmesine karşın istenilen şef-
faflık seviyesine ulaşılmadığı
"AB metninde tanımlanan kri-
terlerin daha sıkı şekilde uygu-
lanması için hâlâ yapılması ge-
rekenler var." ifadeleriyle akta-
rılıyor. Üye devletlerin silah ih-
racatına ilişkin bilgi paylaşımını
ve şeffaflığı artırmayı amaçlayan
Ortak Tutum Belgesi, silah ih-
racatının nihai olarak ulusal
yetki konusu olmaya devam et-
mesi sebebiyle üyeler açısından
yeterince dikkate alınmamakla
eleştiriliyor. 

Ortak Tutum Belgesi'nin ikin-
ci maddesinde yer alan sekiz
kriterden ikincisi, "ihraç edile-

cek askeri teknoloji veya teç-
hizatın uluslararası insancıl hu-
kukun ciddi ihlallerinin ger-
çekleştirilmesinde kullanılabi-
leceğine dair açık risk" varsa,
üye ülkelerin ihracat lisansını
reddetmeleri gerektiği kuralını
getiriyor. Ortak Tutum Belgesi,
"Birleşmiş Milletler (BM), Av-
rupa Birliği veya Avrupa Kon-
seyinin yetkili organları tara-
fından ciddi insan hakları ih-
lallerinin tespit edildiği ülkelere
askeri teknoloji ihracatının daha
sıkı denetime tabi tutulması"
gerektiğini kaydederken, çok
sayıda BM kuruluşunun İsra-
il'in, Gazze'deki ihlallerini ra-
porlamasına rağmen, AB ül-
kelerinin İsrail'e silah ticaretine
devam etmesi AB hukukunu
dikkate almadıklarını gösteri-
yor. Üye ülkeler için bağlayıcı

olan dördüncü kriter "üye ül-
keler, silah alan ülkenin başka
bir ülkeye karşı saldırgan şe-
kilde kullanması veya toprak
ilhakını zorla kabul ettirmesi
yönünde açık bir risk varsa ih-
racat lisansını reddederler" hük-
münü getirirken, İsrail'in Filis-
tin'e yönelik saldırısı ve Filistin
topraklarını ilhak etmeye yö-
nelik işgal ve yerleşim faali-
yetlerine bakıldığında, AB üyesi
ülkelerin İsrail'e silah satışının
bu maddeye aykırılık teşkil et-
tiği görülüyor. AB ülkelerinin
silah sattığı ülkenin uluslararası
insancıl hukuka uyup uyma-
dığına bakması gerektiğini em-
reden diğer kriter gereğince,
üye ülkelerin İsrail'e silahlar
gönderimini durdurması ve var
olan izinleri de iptal etmesi
gerekiyor. Ortak Tutum Belge-

si'nin, üye ülkelerin yaptığı
silah ticaretine ilişkin bilgileri
düzenli olarak diğer üyeler ve
AB Konseyi ile paylaşmasını
emretmesine karşın, ülkelerin
silah ticaretine ilişkin bilgilerin
yer aldığı 22 Şubat 2024 tarihli
"Konsey Ortak Tutumu Yirmi
Beşinci Yıllık Rapor"unda 2023
ve 2024'teki silah ihracatına
ilişkin bilgilerin yer almaması
dikkati çekiyor.En son 2022'ye
ait verilerin yer aldığı, AB ül-
kelerinden İsrail'e 22 ayrı ka-
tegoride silah, mühimmat ve
askeri ekipmanın gönderildiği
görülüyor. AB, ABD'den sonra
İsrail'in en büyük ikinci silah
tedarikçisi konumunda yer alır-
ken, Avrupa Dışişleri Servisinin
COARM veri tabanındaki ra-
kamlara göre, 2013-2022 yıl-
larında AB üye ülkelerinin İs-
rail'e silah ticareti kesintisiz de-
vam ediyor. AB verilerine göre,
2013 ve 2022 yılları arasında
İsrail'in en büyük Avrupalı silah
tedarikçisi Almanya olurken, bu
ülkeyi sırasıyla Fransa, Romanya,
İspanya, Çekya, Bulgaristan,
Belçika, İtalya, Polonya ve Slo-
vakya'nın takip ettiği görülüyor.
Gazze'deki saldırılarının ardın-
dan, AB ülkelerinin İsrail'e silah
ticareti devam ederken, üye ül-
kelerin Birlik hukukuna ve de-
ğerlerine uygun hareket etmekten
ziyade, ulusal ve ekonomik çı-
karlarına göre hareket ettiği göze
çarpıyor. lLAHEY-AA

B
İsrail'e silah ve diğer askeri teçhizat desteği sağlayan Avrupa Birliği
(AB) ülkeleri, başta 2008 tarihli Avrupa Konseyi Ortak Tutum Belgesi ol-
mak üzere AB ve uluslararası hukuk kurallarına aykırı hareket ediyor.

İsrail’e silah gönderen Avrupa ülkeleri
AB kurallarına aykırı davranıyor
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AB’nin nüfusu 449,2 milyona yükseldi

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

12İTTİFAK10.qxp_Layout 1  11.07.2024  13:14  Page 1



jiku,  kamp  ça-
lışmalarını ger-
çekleştirdikleri

Avusturya'nın Graz kentine
bağlı  Bad Waltersdorf  ka-
sabasında kulüp televizyo-
nuna açıklamada bulundu.
Kamp çalışmalarının iyi git-
tiğini  vurgulayan  Djiku,
"Herkesin ortak hedefi Şam-
piyonlar Ligi gruplarına kal-
mak. Çünkü oynayacağımız
üç  tur  var  ve  ilkini  Luga-
no'ya karşı oynayacağız. O
maça kadar hazır  olacağı-
mızı düşünüyorum ve böy-
lelikle  sezona  galibiyetle
başlamak istiyoruz." ifade-
lerini  kullandı.  Hazırlık
maçlarında  seviyelerini  ve
ritimlerini artırmayı amaç-
ladıklarını aktaran savunma
oyuncusu,  "Geçen sene  iyi
ve  kaliteli  bir  takımımız
vardı. Birçok oyuncu da bu
sene devam ediyor. Dolayı-
sıyla birbirimizi  iyi  tanıdı-
ğımızı düşünüyorum. Sevi-
yemizi, ritmimizi arttırıyo-
ruz.  Bu  hazırlık  sürecinde
hocamızı  tanıyoruz. Onun
taktiğini,  oyun  felsefesini
anlamaya  özen  gösteriyo-
ruz. Tabii ki de onun söyle-
diği şeyleri oturtmaya çalı-
şıyoruz. Öyle zannediyorum
ki gelecek bizim açımızdan
iyi  olacaktır."  değerlendir-
mesinde  bulundu.  Djiku,
takımdaki beraberlik orta-
mının başarıyı getireceğine
inandığını aktararak, şöyle

devam  etti:  "Takım  içeri-
sinde  ruhuyla,  büyük  bir
azimle oynayan çok sayıda
oyuncu  var.  Zaten  bir  ta-
kımda  bana  göre  olan  en
önemli  şey  birlik  ve  bera-
berliktir. Birlikte oynamak,
birbirinin açığını kapatabil-
mek bunlar çok önemli nok-
talar.  Bunun  bizde  var  ol-
duğunu düşünüyorum. Ge-
çen sene olduğu gibi bu se-
zonda ruhumuzu daha ile-
riye taşıyarak göstermemiz
gerekiyor ve hiç şüphe yok
ki hocamızın da bizlere ve-
receği  tavsiye,  talimat  ve
tecrübeleriyle  bizlere  faz-

lasıyla  yardımcı  olacaktır.
Tüm bu saydığım unsurlarla
beraber güzel bir sezon ge-
çireceğimizi düşünüyorum."
"Mourinho bir
futbol efsanesi"

Alexander Djiku,  teknik
direktörleri  Jose  Mourin-
ho'nun  bir  futbol  efsanesi
olduğunu dile getirdi. De-
neyimli Portekizli  çalıştırı-
cının büyük bir kariyere sa-
hip olduğunu hatırlatan Dji-
ku,  "Mourinho  çok  büyük
bir teknik adam, çok büyük
bir taktisyen ve kariyeri bo-
yunca  kazanmadığı  kupa

yok. Her şeyi kazandı. Ken-
disi  bir  futbol  efsanesi.
Onunla  çalışıyor  olmak,
onun tecrübesinden fayda-
lanmak  bizleri  çok  mutlu
ediyor. Elbette şampiyonluk
yolunda, kupalar kazanma
konusunda bizlere fazlasıyla
yardımcı olacak bir teknik
adam." diye konuştu. Geçen
sene sergilediği performansı
tekrarlamak  istediğini  ak-
taran  Djiku,  şampiyonluk
hedeflerine  ilişkin  şunları
söyledi:  "Öncelikle  şunu
söylemem gerekiyor ki, ge-
çen  sene bu  takıma geldi-
ğimde  adaptasyonumun

hızlı bir şekilde olmasından
gerçekten çok mutlu olmuş-
tum. Çünkü büyük bir ku-
lübe gelmiştim. Fenerbahçe,
Türkiye'nin  en  büyük  ku-
lübü. Elbette ki geçen sene
hedefimiz ligde kupalar ka-
zanmak, şampiyonluğu ka-
zanmamızdı  ancak  iyi  bir
sezon geçirmemize rağmen
sizler  de  iyi  biliyorsunuz
99  puan  toplamamamıza
rağmen maalesef şampiyon-
luğu  elde  edemedik.  Ama
bu yıl kimsenin şüphesi ol-
masın,  şampiyonluğu elde
etmek için her şeyimizi or-
taya koyacağız." lGRAZ

D
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İttifak
Galatasaray Teknik Direktörü
Okan Buruk, en doğru trans-
ferleri yapmak için çalışmala-
rının devam ettiğini belirterek,
"Taraftarımızı erken transferle
değil doğru transferle mutlu
edeceğiz."  dedi.  Buruk,  sarı-
kırmızılı  takımın  yeni  sezon
hazırlıkları kapsamında Avus-
turya'nın Linz kenti  yakınla-
rındaki Geinberg kasabasında
gerçekleştirdiği kampta basın
mensuplarının  sorularını ya-
nıtladı. Dün geldikleri Avus-
turya'da havanın  biraz  sıcak
olduğunu aktaran Buruk, "Son
yıllarda değişen iklimle artık
buralar da sıcak oluyor. Güzel
bir otel ve saha var. Bizim için
antrenman sahalarının kalitesi
çok önemli. İyi başladık. Dün
çalıştık. Bugün çift antrenma-
nımız var. Yarın sabah çalışıp
akşam hazırlık maçı yapacağız.
Hazırlık maçları önemli ama
yüklememizin bir parçası ola-
cak. O  yüzden  sonuç odaklı
olmayacağız. Daha hazır bir
takıma karşı oynayacağız. Sü-
releri bölerek bütün oyuncu-
larımızı kullanmaya çalışaca-
ğız. Buraya kalabalık bir kad-
royla geldik. Bu kadro içinde
hem genç hem geçen  sezon

kiralık  giden  oyuncularımız
var. Verimli bir kamp bekliyo-
ruz. İyi çalışacağız." diye ko-
nuştu. Arjantinli yıldız Mauro
Icardi'nin sezon başı takımla
çalışmalara katılmasının önem-
li  olduğuna  değinen  Buruk,
"Mauro fiziksel olarak iyi geldi.
Bütün oyuncularımız için bu
önemli. Hepsi tatil dönemini
aktif geçirdi. Mauro da onlar-
dan biri. Hakim Ziyech ve Vic-
tor Nelsson'a da milli takımdan
dolayı  ekstra  izin  vermiştik.
Burada da onları yavaş tem-
poyla  takım  seviyesine  geti-
receğiz. Mauro için en önemli
şey sezon başı kampını geçir-
mesi. Bizimle hazırlık maçları
oynayacak.  Son  2  sezonda
bunu  kendisiyle  yaşayama-
mıştık. Sezon başı kampı tüm
oyuncular için önemli oluyor."
ifadelerini kullandı.

Okan Buruk, sarı-kırmızılı
taraftarlardan transferde sabırlı
olmasını istedi. Tecrübeli tek-
nik adam, "Galatasaray taraf-
tarının  transfer  konusunda
beklentisi var. Bu konuda on-
ları biraz endişeli görüyoruz."
şeklindeki yorum üzerine şun-
ları kaydetti:  "En az endişeli
olması  gereken  Galatasaray

taraftarı.  İki  sezon  üst  üste
şampiyon  olmuş  takım  var.
Kadro genişliği ve oyuncu ha-
vuzumuza bakıldığında en sa-
bırlı  olması  gereken  Galata-
saray  taraftarı.  Transfer  için
çok çalışıyoruz ama kolay bir
şey değil. Hiçbir zaman trans-
fer  yapmak  için  oyuncu  al-
madık. O yüzden en istediği-
miz oyuncuları almaya çalışı-
yoruz. Görüşmelerimiz sürü-
yor. Taraftarımızı erken trans-
ferle  değil  doğru  transferle
mutlu edeceğiz. Oyuncuların
kampa yetişmesi için uğraşı-
yoruz.  İstediğimiz  ve  görüş-
tüğümüz oyuncular var. Trans-
ferin ne zaman biteceği bazen
bizim elimizde olmuyor. Oyun-
cu ve kulüplerle anlaşmak sü-
reç alabiliyor. Ne kadar erken
getirirsek o kadar iyi ama bi-
zim  için  sabırla  birlikte  en
doğru transferi yapmak önem-
li. Transfer için düşündüğümüz
mevkiler var ama hiçbir eksi-
ğimiz de  yok. Sağ bek,  orta
saha transferini düşünüyoruz
ama  elimizde  bu  bölge  için
oyuncular da var. Başkanımız,
yönetim  kurulumuz,  Sportif
AŞ ve Cenk Ergün sıkı bir şe-
kilde çalışıyor." lLİNZ-AA

EURO 2024’te finalin adı:
İSPANYA-İNGİLTERE
2024 Avrupa Futbol Şam-
piyonası (EURO 2024) yarı
final  maçında  Hollanda'yı
2-1 mağlup eden İngiltere
adını finale yazdırdı ve İs-
panya'nın  rakibi  oldu.  İn-
giltere'ye finali getiren gol-
leri 18. dakikada penaltıdan
Harry Kane ve 90+1. daki-
kada Ollie Watkins attı. Hol-
landa'nın tek golü ise 7. da-
kikada Simons'tan geldi. Bu
sonuçla İngiltere adını finale
yazdırırken, Hollanda  tur-
nuvaya veda etti.
Final 14
Temmuz'da 

EURO 2024'te finalin adı
İspanya  ve  İngiltere  oldu.
İspanya  ile  İngiltere,  14
Temmuz Pazar günü Berlin
Olimpiyat Stadı'nda şampi-
yonluk kupası için karşı kar-
şıya  gelecek.  Final  karşı-
laşmasıTSİ 22.00'de başla-
yacak.    UEFA,  İngiltere'yi
finale götüren golü atan Ol-
lie Watkins'in maçın oyun-
cusu  seçildiğini  açıkladı.
Karşılaşmanın  81.  dakika-
sında Harry Kane'in yerine
oyuna  giren  Watkins,  10
dakika sonra takımına ga-
libiyeti ve finali getiren golü
attı.  Hollanda'nın  hücum-
daki en önemli isimlerinden

Memphis  Depay, mücade-
lenin  34.  dakikasında  sa-
katlanarak kendini yere bı-
raktı. Teknik direktör Ronald
Koeman, oyuna devam ede-
meyen Depay'ın yerine 35.
dakikada  Joey  Veerman'ı
sahaya  sürdü.  Hollanda'yı
mağlup ederek finale yük-
selen  İngiltere,  tarihinde
ikinci kez final oynama hak-
kı elde etti. Hollanda karşı-
laşmasıyla tarihinde 4. kez
yarı final oynayan İngilizler,
daha  önce  1  kez  finalde
mücadele  etti  ve  EURO
2020'de İtalya'ya penaltılarla
mağlup oldu. Turnuva tari-
hinde  şampiyonluk  yaşa-
mayan  İngiltere,  1968  ve
1996'da da yarı final oynadı
ancak finale kalamadı. Hol-
landa, Avrupa Şampiyona-
sı'na 5. kez yarı finalde veda
etti. Organizasyonda 1976,
1988,  1992,  2000  ve
2004'te yarı finale yükselen
Hollanda,  EURO  2024  ile
6. kez bu başarıyı tekrarladı.
Bu yarı  finallerin 1'ini  ka-
zanan Hollanda, 5'inde ise
elenmekten  kurtulamadı.
Hollanda,  tarihindeki  tek
şampiyonluğunu  yine  Al-
manya'nın ev sahipliği yap-
tığı  1988'deki  turnuvada
yaşadı. lDORDMUND-AA

Okan Buruk’tan, taraftarlara
transferde “Sabır” çağrısı

A Milli Kadın Futbol Takımı
bugün İsviçre’yi konuk edecek

Milli futbolcu Furkan Yöntem, "Hedefimiz önce
gruptan çıkıp yarı finale yükselmek, sonra da
finale çıkmak." dedi. 19 Yaş Altı Milli Futbol
Takımı Kaptanı Furkan Yöntem, Avrupa Şam-
piyonası'nda  finale yükseleceklerine  inanıyor.
Kuzey İrlanda'da 15-28 Temmuz tarihlerinde
düzenlenecek UEFA 19 Yaş Altı Avrupa Şampi-
yonası'nda Fransa,  İspanya ve Danimarka'yla
yarı final mücadelesi verecek ay-yıldızlı ekibin
Altınordu'da forma giyen kaptanı Furkan Yön-
tem, AA muhabirine açıklamalarda bulundu.
Turnuva öncesinde çok iyi bir hazırlık dönemi
geçirdiklerinin altını çizen Furkan, "Takım çok
iyi çalışıyor. Herkes turnuvanın büyüklüğünün
farkında. Bütün oyuncular tatilde bile antrenman
yaptı. Konsantre şekilde gidiyoruz turnuvaya.
Hedefimiz önce gruptan çıkıp yarı finale yük-
selmek, sonra da finale çıkmak. Şahsen inanı-
yorum buna. İyi bir takımız. Küçüklükten bu
yana başarı sağladık, A Milli Takım'a giden ar-
kadaşlarımız oldu. Bu sebeple iddialı olduğu-
muzu düşünüyorum." açıklamasını  yaptı. Al-
tınordu adına kendilerini iyi bir sezon beklediğini
söyleyen Furkan Yöntem, hedeflerini de şu şe-
kilde aktardı: "İyi bir sezon olacak bizim adımıza.
İyi çalışıyorum, hedeflerim var. Bu sezonu iyi
geçirmek  istiyorum.  İyi de  transferler yaptık.
İnşallah tekrar 1. Lig'e çıkarız. Altınordu'da iyi
bir performans sergileyip Süper Lig'de oynaya-
bileceğim bir kulübe gitmek istiyorum. Orada
da iyi oynayıp A Milli Takım forması giymek
istiyorum. İlla ki herkesin Avrupa hedefi var.
Ben de 5 büyük ligden birine gidersem benim
açımdan çok iyi olur." lİSTANBUL-AA

A Milli Kadın Futbol Takımı, 2025 Avrupa
Şampiyonası Elemeleri B Ligi 1. Grup'taki
beşinci maçında bugün Kocaeli'de İsviç-
re'yi ağırlayacak. Yıldız Entegre Kocaeli
Stadı'nda  oynanacak  karşılaşma,  saat
20.30'da başlayacak. Futbolseverler, mü-
sabakayı  ücretsiz  izleyebilecek.  Grupta
ikişer  galibiyet  ve  mağlubiyet  alan  A
Milli Takım, 6 puanla 2. sırada yer alıyor.
Oynadığı 4 maçın 3'ünü kazanan İsviçre
ise 9 puanla  lider durumda bulunuyor.
Milli takım, İsviçre'ye deplasmanda 3-1
yenilmişti. lANKARA-AA
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Furkan, 19 Yaş Altı Avrupa
Futbol Şampiyonası’nda finale
çıkacaklarına inanıyor

Fenerbahçe'nin 29 yaşındaki tecrübeli savunma oyuncusu Alexander Djiku, or-
tak hedeflerinin UEFA Şampiyonlar Ligi gruplarına kalmak olduğunu belirtti.

FENERBAHÇE’DE ORTAK HEDEF;
Şampiyonlar Ligi gruplarına kalmak
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üzeyyen Hülya Gü-
nay: Türkiye Yazar-
lar Birliği tarafın-

dan yılın radyo programcısı
seçildiniz tebrik ederiz. Ken-
dinizi tanıtır mısınız? 

n Mehmet Dumlupı-
nar: Teşekkür ederim, eksik
olmayın. Türkiye Yazarlar Bir-
liği’ne kültüre sanata ve ede-
biyata önem verdikleri için
teşekkür ederim. Denizli’nin
Çivril ilçesinde 1990’ın Ocak
ayında hayata merhaba de-
dim. İlk, orta ve lise eğitimimi
yine burada gördüm. Okuma
hevesim ortaokuldan itibaren
başladı diyebilirim. Üniversite
eğitimimi ise Isparta Süley-
man Demirel Üniversitesinde
gördüm. Bu
yıllarda ka-
rışık olan
okumalarım
daha planlı
olmaya baş-
ladı. Bir ta-
raftan okula
d e v a m
ederken bir
taraftan da
okumaları-
mı planla-
yıp bu plan
minvalinde
okumala r
y a p ı y o r -
dum. Okul
bittikten sonra Semerkand
Radyo tv'de staj yapıp burada
işe başladım. Bu arada sene
2011. Beş yıl Semerkand
TV’de kurgu ve montaj işi
yaptıktan sonra Semerkand

Radyo per-
sonelliğine
transfer ol-
dum. Şirket
içi bir deği-
şiklik oldu-
ğu için ve
mesai arka-
daş l a r ım ı
zaten tanı-

dığım için rad-
yoda hiç zorlanmadım diye-
bilirim. Semerkand Radyo ta-
rafına geçtikten sonra Ana-
dolu Üniversitesi Türk Dili ve
Edebiyatı bölümünden
2020’de mezun oldum. Bu
arada okumalarım daha çok
edebi eserlere yönelik daha
çok edebiyatçı üstatların tav-

siyeleri üzeri-
ne oldu. Çün-
kü edebi eser
okumak ve
edebiyat soh-
beti dinlemek
bana o kadar
iyi geldi ki
bunu tatma-
yan bilmez.Bu
süre içerisinde
Edebifikir’le
tanıştım. Ora-
da şair yazar
ve aynı za-
manda sitenin
editörü Sulhi
Ceylan’la ta-

nışmam okumalarıma yeni
okumalar ve daha farklı eser-
lerle tanışmama vesile oldu.
Burada düzenlenen edebiyat
sohbetlerini dinlerken yaz-
maya doğru evrildim diyebi-

lirim. Dinlediğim şair ve ya-
zarlar bana ilham oldu. Bu
açıdan edebiyat mahfilleri
önemli, katılan kişi fikir ve
ilham oluyor bu ortamlar.
Yine bu süre içerisinde ede-
biyatçı yazar Ali Sözer’le yol-
larım kesişti. Ali hocaya iki
sayfa metinle gidip birlikte
okuduktan sonra yarım say-
faya düştüğünü biliyorum. Bu
öykü denemelerinin sonunda
Mostar Dergisi’nin edebiyat
eki olan Eşik Edebiyat’ta 10’a
yakın öyküm yayınlandı. Son-
rasında Gençokur dergisinde
portre yazılarım yayınlandı.
Yine edebiyatçıların sadece
nüktelerini anlatan Nüktedan
programı doğdu. Nüktedan
45 bölümde Semerkant Rad-
yo’da bittikten sonra 20 bö-
lüme yakın Gençokur dergi-
sinde devam etti. Bu edebiyat
programlarını Ramazan ayına
ve bayramlara özel Bizim Ra-
mazanlar ve Bizim Bayramlar
programları takip etti. 

n Müzeyyen Hülya Günay:
Kültür, sanat ve edebiyata
olan ilginizin beslenme kay-
nakları nelerdir? 

n Mehmet Dumlupı-
nar:Bu alanda beslenme kay-
naklarım en başta kitaplar,
üstatlar ve radyo ve televizyon
programları. Zaten insan kül-
türe, sanata ve edebiyata
önem verdiğinde otomatik

olarak algıları açılıyor neyin
faydalı neyin gereksiz oldu-
ğunu anlayabiliyor. Psikolojide
algıda seçicilik vardır ya onun
gibi bir şey. Bir de bu alan-
lardan keyif alıyorsanız artık
kütüphanelerden veya kültür
sanat programlarından geri
kalmamaya çalışıyorsunuz.
Bir de şu var, tadına vardığınız
şeyin Allah rızası için başka-
ları da faydalansın istiyorsu-
nuz. Bu vesileyle de edebi
faaliyetleri duyurabildiğiniz
kadar duyuruyorsunuz. Kalbi
selimimi, aklı selimimi ve zev-
ki selimimi artıracak kitaplar
okuyarak programlar izleye-
rek ve edebiyat ortamlarına
katılarak beslenmeye çalışı-
yorum diyebilirim.

n Müzeyyen Hülya Günay:
Okumanın hayatınızdaki
anlamı…

n Mehmet Dumlupı-
nar: Bir müslümanın okuma
takvimi  olması lazım. Oku-
mak kadim bir fiil, itibarlı
bir fiil. Okumadığım zamanlar
kendimi karanlıkta kalmış
hissediyorum. Dışarıya karşı
da biraz gergin oluyorum.
Acizane benim günlük okuma
rutinim şöyle, günümün on
beş yirmi dakikasını yüce ki-
tabımız Kur’an-ı Kerim’e ayı-
rırım. Bu olmazsa olmazdır
benim için. Sonra kalbi seli-
mimi artıracak kitaplara yö-

nelirim. Bu bazen tefsir olur,
bazen asrı saatten bir kitap
olur bazen bir siyer olur. Son-
ra zevki selimimi artıracak
kitaplara yönelirim. İşte bun-
lar edebi eserlerdir. Bu bazen
bir deneme bazen bir hikâye
bazen bir roman bazense bizi
derin tefekküre yöneltecek
düşünce yazıları olur. Mesela
Hülya Günay Hanımefendinin
Ağaçların Gölgesinde kitabı
gibi. Bu kitabı okuduğunuzda
kurulan edebi cümleler siz
doğayla baş başa bırakıyor.
Hem zevki seliminize katkı
sağlıyor hem sizi derin te-
fekküre salıyor. Bunun ya-
nında her gün bir edebiyat
dergisinden iki üç yazı oku-
maya çalışırım. Bu bazen Ka-
rabatak olur, bazen Yedi İklim
bazen de Ay Vakti gibi daha
adını sayamadığım diğer ede-
biyat dergilerini takip etmeye
çalışırım. Böylelikle güncel
edebiyatı ve edebiyatçıları da
tanıma fırsatı bulurum. 

n Müzeyyen Hülya Günay:
Radyonun zaman tünelin-
den geçelim mi, ilk çıkış ta-
rihinden bugüne radyoculuk
hakkında neler     söylemek
istersiniz? 

n Mehmet Dumlupı-
nar:Türkiye’de ilk radyo ya-
yını, Eşref Şefik’in “Aloalo
muhterem samiin burası İs-
tanbul telsiz telefonu…”

anonsuyla başladı. Uzun yıllar
devletin yönetiminde yayın-
larını sürdüren radyonun et-
kisi televizyonunda olamadığı
bir ortamda epeyce etkili ol-
duğu düşünülebilir. Darbeler
bile radyolardan anons edi-
lerek halka duyurulmuş. Rad-
yoculuk 90’lı yılların başında
özel radyoların açılmasıyla
başka bir hâle büründü. Tel-
evizyon olsa bile radyo hiçbir
zaman önemini kaybetmedi.
Ta ki sosyal medya çıkana ka-
dar. Sosyal medya radyo din-
leyicisini, kitleyi azaltsa da
hâlâ mutfakta anneler, direk-
siyon başında sürücüler radyo
dinliyor. Nasıl ki sosyal med-
yada kısa içerikler alıcı bulu-
yorsa radyoda da kısa içerikler
etkili oluyor. Biz de Semer-
kand Radyo olarak dini, ta-
savvufi ve kültürel yayınlık
yapıyoruz. İlla ki dini ve kültür
içerikli yayınları dinleyen bir
kitle vardır ama bu ister devlet
isterse özel kurumlar yapsın
insanların gönlüne hitap ede-
cek işler yapmadığınız zaman
yaptığınız işlerin alıcısı çok
az oluyor. Biz radyocu olarak
tabir yerindeyse kültür nöbe-
tindeyiz.  Kalbe giden yol ede-
biyattan şiirden sanattan geçer
diyoruz. İnsanların kalbine ulaş-
tığınızda da bir çok şeyin çözü-
leceğine, zulmün biteceğine ina-
nıyoruz. (Devam edecek)
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MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

Mehmet Dumlupınar: Okumadığım zamanlar
kendimi karanlıkta kalmış hissediyorum (1)

Türkiye Yazarlar Birliği tarafından, 2023 yılında
Semerkand Radyo/Edebi Söyleşiler ile radyo

programı dalında ödüle layık görülen Mehmet
Dumlupınar ile yaptığımız söyleşiyi siz değerli

okurlarımızın ilgilerine sunuyoruz... 

“Biz radyocu ola-
rak tabir yerindey-
se kültür nöbetin-
deyiz.  Kalbe gi-

den yol edebiyat-
tan şiirden sanattan
geçer diyoruz. İnsan-
ların kalbine ulaştığı-
nızda da bir çok şe-
yin çözüleceği-

ne, zulmün bite-
ceğine inanıyo-

ruz.”
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